
Nieznany mówca 
Dzień dobry Państwu. Otwieram XXXIV sesji Rady Miejskiej w Łomiankach VIII kadencji, która w 
związku pandemią odbywa się w trybie zdalnym. Zgodnie z art. 15 zzx ust. 1 ustawy z dnia 31 marca 
2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych oraz niektórych innych ustaw. Sesja zwołana jest na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy o 
samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 r. na wniosek burmistrza. Witam serdecznie Państwa 
radnych. Witam Panią burmistrz i zastępców burmistrza, Panią skarbnik, sekretarza gminy, 
przewodniczących zarządu rad osiedlowych i sołeckich, pracowników urzędu, którzy połączyli się z 
nami w trybie zdalnym a także wszystkich Państwa oglądających nas dziś dzięki transmisji dostępnej 
na stronie internetowej naszej gminy www.łomianki.pl. Na podstawie art. 20 ust. 1 a ustawa o 
samorządzie gminnym obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 
obraz i dźwięk . Szanowni Państwo uprzejmie informuję, że do systemu zalogowało się i swoją 
obecność potwierdziło 19 radnych. W związku z tym jest kworum, niezbędne do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Informuję, że zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad został 
przesłany Państwu radnym pocztą elektroniczną w terminie regulaminowym . Materiały na sesję 
macie Państwo również na tablecie w eSesji. informacja o sesji została opublikowana w Biuletynie 
Informacji Publicznej stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Łomiankach. Odczytam za 
proponowany porządek obrad. 1, otwarcie obrad. 2, przyjęcie protokołów XXXII sesji Rady Miejskiej . 
3, przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Miejskiej. Przepraszam. 4, rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łomianki na lata 2021-2030. 5, rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 2 021. 6, 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok 2021 planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania oraz formy i 
specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane dla nauczycieli szkół i przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Łomianki . 7, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy 
ulicy w Gminie Łomianki. 8, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy najmu z nowym najemcom oraz wyrażenie zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy najmu, części działki ewidencyjnych nr 111 x 2 i 112 x 1 z 
obrębu 00 21 Łomianki Miasto. 9 , rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 30/ 
268/ 020 Rady Miejskiej w Łomiankach, z dnia 26 listopada 2020 r. W sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia z gminą Stare Babice na dofinansowanie transportu międzygminnego 
lokalnej linii uzupełniającej n7 na 2021 r. 10 , rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2021-
2024 , będących w posiadaniu Gminy Łomianki. 11, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
uchylenia uchwały nr 22 / 27 9/2016 Rady Miejskiej w Łomiankach , z dnia 28 grudnia 2016 r. W 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości gruntowej. 12, rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 33/ 39 8/2017 Rady Miejskiej w Łomiankach, z 
dnia 2 października 2017 r. W sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej. 13, 
rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie zachowania integralności województwa mazowieckiego 
oraz utrzymanie wsparcia w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Mazowieckiego na lata 2021-2027, dla regionu warszawskiego stołecznego. 14, rozpatrzenie 
projektu stanowiska w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii w zakresie działań burmistrza Łomianek, 
zmierzających do realizacji zadania inwestycyjne go, polegającego na realizacji pętli autobusowej 
przy ulicy Kołłątaja, strukturą drogową w ciągu drogi serwisowej dk7 na terenie Gminy Łomianki. 15, 
interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 16, zamknięcie obrad sesji. Czy są jakieś wnioski lub uwagi do 
porządku obrad?  
Kolejny mówca 
Ja mam wniosek formalny. Ja mam wniosek formalny o zniesienie w ogóle z.  
Kolejny mówca 
Tam się nie wyświetlił mój wniosek?  



Kolejny mówca 
O brady. wniosku nr, znaczy § 13 , tego rozpatrzenie projektu stanowiska Rady Miejskiej w sprawie 
uchwały dotyczącej podziału województwa mazowieckiego. M yśmy o tym rozmawiali na Komisji 
Społecznej. Na tej Komisji Społecznej zresztą żadnego stanowiska, nie ustaliliśmy żadnego 
stanowiska. 6 głosów była tego samego co ja. Są to, jest to temat czysto polityczny. W jakim sensie 
dotyczący naszej gminy.  
Kolejny mówca 
Wniosek formalny został przyjęty i będzie poddany pod głosowanie.  
Kolejny mówca 
Dobrze. Ja chciałam tylko go uzasadnić bo my już mówiliśmy o tym na Komisji Społecznej. Więc 
chciałam o tym wspomnieć, dobrze. No, ale dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś wnioski?  
Kolejny mówca 
Tak, ja chciałem złożyć wniosek też formalny.  
Kolejny mówca 
W sprawie Panie Radny Przewodniczący?  
Kolejny mówca 
Wniosek formalny ja złożyłem do Biura Rady , ale to chyba Biuro Rady też przesłało do radnych. 
Wniosek formalny dotyczy, wniosek formalny o czas trwania posiedzeń sesji Rady Miejskiej w 
Łomiankach nie dłuższy niż do 22.00. Więc bardzo bym prosił o seedowanie tego wniosku i prawda 
ustosunkowanie się do tego, dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś inne wnioski formalne? Czy Pan burmistrz będzie składał 
autopoprawkę, mówił o autopoprawce?  
Kolejny mówca 
Tak, oczywiście. Przy omawianiu wniosku do zmian budżetowych będziemy chcieli złożyć 
autopoprawkę do uchwały budżetowej. Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Przepraszam jeszcze Pan burmistrz zapomniał do WPF jeszcze też autopoprawka.  
Kolejny mówca 
Również do WPF, tak. Widzę, że nie ma już więcej wniosków formalnych. Zatem poproszę Panie z 
Biura Rady o wprowadzenie do systemu wniosku Pani Radnej Joanny Zabłockiej-Łudzeń w sprawie 
zdjęcia z porządku obrad pkt 13 , rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie zachowania 
integralności województwa mazowieckiego oraz utrzymania wsparcia w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2021-2027 dla regionu 
warszawskiego stołecznego. I proszę również o wprowadzenie drugiego wniosku. Proszę o 
wprowadzenie wniosku Pana Przewodniczącego Krzysztofa Wawer. I przygotowanie głosowania.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca mam pytanie w sprawie wniosku formalnego. Przewidujemy wymiany zdań? 
Czy to nie będzie miało miejsca?  
Kolejny mówca 
Będzie. Panie burmistrzu będzie. Wypowiedziała się w zasadzie P ani Joanna Zabłocka-Łudzeń, 
uzasadniła powód z wniesienia wniosku formalnego w sprawie zdjęcia z porządku obrad. Proszę w 
międzyczasie do momentu kiedy Biuro Rady nie przygotuje głosowania o krótką informację.  
Kolejny mówca 
To jeśli można. Fakt, że 3 osoby podczas dyskusji Komisji Społecznej miały wątpliwości co do 
zasadności tego stanowiska. Nie powinno odbierać wszystkim członkom Rady Miejskiej , wszystkim 



Państwu Radnym możliwości wypowiedzenia się w tej sprawie. Uważam ten wniosek o odsunięcia 
Państwa od decyzji w tej sprawie za bardzo niefortunne.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. 2 wnioski. Proszę o przygotowanie głosowania wniosku pierwszego, zdjęcie stanowiska.  
Kolejny mówca 
Przepraszam bardzo ja mam, Maria mam, Pani mam drobny problem z tabletem , na którym mamy 
głosowanie. Czy w razie czego mogę głosować ustnie a nie na tablecie? Bo mam problem tutaj z.  
Kolejny mówca 
Oczywiście , że tak. Jeżeli tak a będzie potrzeba , naturalnie przyjmiemy do protokołu.  
Kolejny mówca 
Dobrze, po prostu mam problem z.  
Kolejny mówca 
Ale ładny pająk. Mógłby ugryźć dziecko . No mógłby. A to jak to komar takie ugryzienie, wiesz. Nie są 
jadowite nawet dla dziecka.  
Kolejny mówca 
Grzesiu pająkami zajmiesz się później teraz sesja.  
Kolejny mówca 
Dobrze mikrofon działa mi w końcu. No to cieszę się.  
Kolejny mówca 
Nie oddał głosu jeszcze Pan Grzegorz Bryk, Pan Salwowski Adam. O już Salwowski Adam nie. Pan 
Grzegorz Bryk.  
Kolejny mówca 
Ja muszę zagłosować, że tak powiem tutaj. Oczywiście za bo mam problem z zalogowaniem się. Nie 
wiem dlaczego mi nie przyjmuje hasła, które mam tablet.  
Kolejny mówca 
Czyli za czy przeciw?  
Kolejny mówca 
Jestem za oczywiście, że za. Spróbuję się jeszcze raz zalogować. Nie wiem co tu się wyprawia. O jest 
już mam, dobra. Mogę. Udało mi się, dobra.  
Kolejny mówca 
Stwierdzam, że w wyniku głosowania 9 głosów za , 10 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wniosek nie 
przeszedł. Przechodzimy do głosowania wniosku drugiego.  
Kolejny mówca 
Wyników głosowania na tablecie nie widać.  
Kolejny mówca 
Szanowni Państwo Radni, goście mikrofony można wyciszać. Jest taka funkcja. Namawiam do 
korzystania. Jak ktoś ma słuchawki douszne to każdy słychać, dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Głosujemy. Wyniki głosowania. Mamy już wyniki głosowania. Stwierdzam, że w 
wyniku głosowania 8 głosów za, 9 przeciw, 2 wstrzymujące się. Rada wniosku nie przyjęła . Dziękuję 
bardzo.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca czy można zrobić coś , żeby było widać wyniki głosowań.  
Kolejny mówca 
Trzeba wybrać sesję.  
Kolejny mówca 
Tak, że widać.  
Kolejny mówca 
Proszę wybrać, kliknąć sesja. Nie można się tylko zalogować na tabletach, ale trzeba uruchomić sesję.  
Kolejny mówca 
Dobrze proszę Państwa. 2 wnioski już zostały przez nas przegłosowane. Przechodzimy do pkt 2, 



przyjęcie projektu XXXII sesji Rady Miejskiej w Łomiankach. Kto z Państwa jest za przyjęciem? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? J eszcze Pani Agnieszka Gawron-Smater. Proszę o głos. Dobrze. Dziękuję 
bardzo. To proszę o pokazanie wyników głosowania bo chcę odczytać. Stwierdzam , że w wyniku 
głosowania 16 głosów za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące się. Protokół z XXXII sesji Rady Miejskiej w 
Łomiankach został przyjęty. Zamykam pkt 2, porządku obrad. Przechodzimy do pkt 3, przyjęcie 
protokołu z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Łomiankach. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Pan Krzysztof Wawer. Pan Wroniewski Maciej. Poproszę o głosowanie . Dziękuję. 
stwierdzam, że w wyniku głosowania 16 głosów za, 0 przeciw , 3 wstrzymujące się. Protokół z XXXIII 
sesji Rady Miejskiej w Łomiankach został przyjęty. Zamykam pkt 3, porządku obrad. Szanowni 
Państwo przechodzimy do procedowania na którejś tam uchwał. Uchwały było omawiane na Komisji 
Budżetowej , Komisji Technicznej, Komisji Społecznej. W komisji uczestniczyli zastępca burmistrza, 
Pani skarbnik i pracownicy urzędu, którzy udzielali merytorycznych odpowiedzi. Przed głosowaniem 
nad uchwałą otworzą listę mówców. Jeżeli ktoś z Państwa zechce zabrać głos proszę o potwierdzenie 
tego na tablecie . Pkt 4 to rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Łomianki na lata 2020- 2030 . Bardzo proszę Panią skarbnik Hannę Dąbrowską o 
przedstawienie projektu uchwały z autopoprawką.  
Kolejny mówca 
Dzień dobry Państwu. Witam Państwa . Coś mnie nie widać . Jeszcze raz próbuje. no nie wiem coś 
mnie nie widać, było widać teraz nie widać. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej z auto poprawką. Przepraszam jeszcze może coś spróbuję. O już jest. Projekt uchwały w 
sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łomianki na lata 2021-2030 wraz z auto 
poprawką. Związany jest z przedłożonymi zmianami wynikającymi z projektu uchwały budżetowej na 
rok 2021 oraz ze zmianami, które były dokonane w budżecie zarządzeniem burmistrza Łomianek z 
dnia 11 stycznia. W związku z tymi zmianami WPF-ie mamy zwiększenie wydatków ogółem. W 2021 
r. o kwotę 4124000 zł ote. Z tego wydatki bieżące na wynagrodzenia i składki od nich naliczane 
zwiększają się o kwotę 3250 złote. Natomiast wydatki majątkowe zwiększają się o kwotę 4124000 
złote. Wszystkie te wydatki majątkowe dotyczą wydatków na inwestycje i zakupy inwestycyjne. 
Zmienia się również wynik budżetu , który zwiększa się o kwotę 4124000 złote i po zmianach deficyt 
będzie wynosił 4444417, 31 złote. Zwiększają się przychody budżetu. Tutaj proponujemy wprowadzić 
przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z 
rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych, związanych ze szczególnymi zasadami 
wykonania budżetu . Są to przychody z niewykorzystanych środków, które otrzymaliśmy z Funduszu 
Dróg Samorządowych na ulicę Fabryczną i te przychody by zwiększyły się o kwotę 4124000 złote i 
przychody po zmianach wynosiły by kwotę 7897422 złote. W tym na pokrycie deficytu przychody by 
wyniosły 44444 17 , 31 złote. W wyniku tych zmian zwiększa się skorygowana nadwyżka operacyjna 
o kwotę 4124000 złote i ta skorygowana nadwyżka operacyjna to niewykorzystane środki wyniosłaby 
kwotę 32446144, 69 złote. Nie zmieniają się wskaźniki zobowiązań. Natomiast zmiany następują w 
informacjach uzupełniających i tutaj zmieniają się wydatki objęte limitem i limitem na wydatkach na 
przedsięwzięcia wieloletnie i tak w 2021 r. zwiększają się o kwotę 4087000 złote. W 2022 zmniejszają 
się o 1000000 i 2023 również zmniejszają się o 1000000. Z tego bieżące zwiększają się w 21 r. o 9000. 
Natomiast majątkowe zwiększają się w 21 o 4078 2 70, przepraszam 4078270 złote. Natomiast 
zmniejszają się w 2022 o 1000000 złote i tyle samo w 2023 r. Natomiast jeżeli chodzi o wykaz 
przedsięwzięć wieloletnich . To zmiany są zarówno na przedsięwzięciach w wydatkach bieżących jak i 
wydatkach majątkowych. Jeżeli chodzi o przedsięwzięcia na wydatki bieżące to tutaj ulega, są 
dokonane zmiany na przedsięwzięciu pod nazwą ,,dofinansowanie transportu międzygminnego 
lokalnej linii uzupełniając S7 na trasie Dziekanów Leśny Starostwo Powiatu Warszawskiego 
Zachodniego'', gdzie łączne nakłady finansowe zwiększają się o kwotę 9 000 złote. O 9000 złote 
zwiększa się limit wydatków w 2021 r. i o 9000 zwiększa się limit zobowiązań do kwoty 84000 złote. 
Jeżeli chodzi o przedsięwzięcia na wydatki majątkowe. Tutaj mamy zmiany na przedsięwzięciu 
kompleksowa przebudowa dróg gminnych w kwartałach ulic jest to 8 kwartał ulica Wiklinowa, 
Rolnicza, Ogrodowa, Warszawska i tutaj zmiany są w łącznych nakładach finansowych, które zrastają 



o 65000 złote. Limit wydatków w 2021 o 65000 złote i wzrasta limit zobowiązań również o 65000 
złote. I zmiana ta wynika z konieczności sf inansowania robót dodatkowych przy budowie ulicy 
Krzyczkowskiego. Następne przedsięwzięcie ta kompleksowa przebudowa ulicy Zachodniej. Tutaj 
zmniejsza się łączne nakłady finansowe o kwotę 5730 złote i limit wydatków w 2021 o 5730 złote. 
Kolejne przedsięwzięcie to przebudowa ulicy Długiej. Tutaj mamy zmiany polegające na tym , że 
zwiększają się łączne nakłady finansowe o kwotę 999000 złote. Zwiększa się limit wydatków w 2021 
r., który zwiększa się o kwotę 2999000 złote. Natomiast zmniejsza się limit wydatków w 2022 r. o 
kwotę 1000000 złote i limit wydatków 2023 również zmniejsza się o kwotę 1000000 złote. Zwiększa 
się limit zobowiązań o kwotę 999000 złote do kwoty 3000000. Kolejne przedsięwzięcia jest to 
budowa budynku komunalnego gdzie wzrastają łączne nakłady finansowe o kwotę 1000000 złote. 
Zwiększa się limit wydatków w 2021 r. o 1000000 do kwoty 4000400 i o taką samą kwotę wzrasta 
limit zobowiązań o 1000000 złote. Następne przedsięwzięcie to budowa ulicy Paderewskiego. Tutaj 
w zrastają łączne nakłady finansowe, które zwiększają się o 13000 złote. Zwiększa się limit wydatków 
na 2021 r. o 13000 i wzrasta do 14000, po zmianach będzie i zwiększa się limit zobowiązań o 13000 
złote. I jeszcze jedno przedsięwzięcie , na którym są dokonywane zmiany jest ta przebudowa ulicy 
Przyłuskiego, Sobieskiego. Tutaj zmieniają się łączne nakłady finansowe , które wzrastają o kwotę 
7000 złote. Zwiększa się limit wydatków na 2021 r. o 7000 do 27000 i zwiększa się limit zobowiązań 
również o 7000 złote do 27000 złote. Są to wszystkie zmiany, które dotyczą zmian w projekcie, w 
uchwale budżetowej. W uchwale zmieniającej wieloletnią prognozę finansową na lata 2021-2030 . 
Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Pani skarbnik. Bardzo proszę pana Mateusza Krogulca, przewodniczącego Komisji 
Budżetowej o przedstawienie opinii komisji.  
Kolejny mówca 
Dzień dobry Pani P rzewodnicząca. szanowni Państwo Radni, mieszkańcy. Komisja Budżetowa 
jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie zmiany, dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Jeżeli ktoś z Państwa chce zabrać głos bardzo proszę o 
potwierdzenie tego na tablecie. Radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Dzień dobry Państwu. Ja chciałem złożyć wniosek o wykreślenie zmiany w WPF-ie dotyczące j 
zwiększenia pkt 1,3 , 2, 69 budowa budynku komunalnego o wykreślenie zmiany o 1000000 złote. 
Ustawienie kwoty w takiej formie w jakiej, z takiej wielkości jak i ona była dotychczasowo. Uzasadnię 
swój wniosek. Planowana inwestycja to 657 m2 powierzchni użytkowej mieszkalnej. Przy założeniu, 
że przyjmiemy ofertę na kwotę 4850000 złote. Taka była najniższa oferta w postępowaniu z 
listopada 2020 to płacimy za m2 7374 złote. Jeśli do celu porównania z ofertami z rynku doliczyć 
wartość działki w niskiej cenie 300 złote za metr, czyli potem 900 000 złote, to płacimy po 
przeliczeniu za m2 874 3 złote mieszkania. Tutaj należy zwrócić uwagę, że ta działka w cenie 300 
złote to tak, jeśli byśmy, jeżeli deweloper miałby sobie kupić taką działkę dla inwestycji komercyjnej 
to nie płaciłby po 300 złote za metr bo musiałby kupić działkę pod zabudowę wielorodzinną. Więc do 
porównania, które chce Państwu przedstawić tych cen za jednego metra powierzchnię użytkową 
mieszkalnej , użytkowej mieszkalnej należy brać pod uwagę to, że deweloper zapłaciłby jeszcze 
więcej za tą działkę. W ięc ta cena jest naprawdę zachowawcza. A już jest prawie 9000 za m. Ja 
wielokrotnie pytałem o te dane i wielokrotnie zadawałem pytanie czy nie budujemy zbyt drogo. Za 
każdym razem otrzymywałem zdawkowe informacje. Program funkcjonalno-użytkowy o ile się nie 
mylę nigdy nie był przedmiotem komis ji, dyskusji na Komisji Technicznej. Nikt nie poświęcił czasu by 
wytłumaczyć radnym , dlaczego ta inwestycja jest tak kosztowna na spotkania ch dotyczących 
budżetu na rok 2001. Zawsze były to jakieś niepełne informacje, liczby zaokrąglone w górę typu tam 
budujemy 1000 m powierzchni użytkowej i budujemy 1000 m powierzchni użytkowej tylko 840 i w 
tych 840 m jest, to są korytarze. Więc tego też nie należy porównywać przy wyliczeniu za metr 
powierzchni użytkowej do ceny mieszkań z rynku. Teraz bez dalszych wyjaśnień rada ma dorzucić 



kolejny 1000000 do tej inwestycji , która już w zeszłym roku budziła zastrzeżenia w zakresie kosztów. 
Proszę mnie nie zrozumieć źle. Jestem całym sercem za tym byśmy wybudowali nowe mieszkania, 
byśmy budowali nowe mieszkania komunalne bo Łomianki ich potrzebują. Jednak nie chciał bym 
byśmy niepotrzebnie przepłacali za te mieszkania. Nie budujemy luksusowych apartamentów tylko 
mieszkania socjalne ze wspólnymi kuchniami oraz wspólnymi łazienkami. Do tego budujemy je 
metodą kontenerową. To wszystko powinno kosztować, powinno powodować, że koszty za 1 m2 
będą niskie. Musimy zwrócić uwagę , że kupujemy usługę wybudowania mieszkań przez generalnego 
wykonawcę. Taki deweloper, który sprzedaje mieszkania na rynku też taką usługę może zakupić 
wybudowania bloku i on by miał, przeszedłby dokładnie taką samą procedurę jaką my teraz 
przechodzimy, czyli kupiłby działkę w jakieś cenie zapłaciłby za ten budynek , w którym my właśnie 
teraz płacimy a potem jeszcze do tej ceny, którą ja doliczyłem doliczyłby swoją marżę. Więc teraz 
patrząc na cenę mieszkania na rynku i do tego ile nam wychodzi, jaka nam cena za metr wychodzi, 
musimy jeszcze uwzględnić to , że tutaj tych wszystkich wyliczeniach nie ma marży deweloper a. A 
pomimo tego ceny zamieszkania w Łomiankach taki, taka firma, która buduje bloki w Łomiankach, 
nie będę wymieniał jaka. Ma ofertę w internecie, że sprzedaję za 5400 złote za m. Rozumiem, że tam 
pewnie to jest takie mieszkanie, które jest gołe, nie wykończone a jeżeli doliczymy , że tam jest 
kawalerka za 30 m, do tej kawalerki trzeba dorzucić 1000 złote na metrze, czyli powiedzmy te 5400 
jednak musimy zapłacić 6000. No może nawet 7000, żeby ona była wykończona. To jest dalej niżej 
niż my kupujemy mieszkanie , w której nie ma tej marży zysku. Deweloper sprzedaje za tyle z 
zyskiem. My tego zysku tam nie mamy. Jeszcze tutaj warto zwrócić uwagę, że ta budowa to jest 
zadanie wieloletnie na lata 2021-2023. My już w pierwszej części, w sumie na tym zadaniu jest 
prawie 10000000 a my już w pierwszej części dokładamy 1000000 złote, czyli może się spodziewać, 
że kolejne. Musimy w kolejnych latach też będziemy musieli po 1000000 dołożyć do tych zadań. I 
wychodzi już 13000000. I znowu nie chciałbym, żebyśmy nie budowali tych mieszkań. Chciałbym 
zrozumieć dlaczego one są tak drogie. Nie udało mi się tego zrobić do dzisiejszej sesji. Proszę mi 
wierzyć próbowałem. Wydaję mi się, że urząd nie postępuje fair w stosunku do nas. Nie przekonując 
nas, nie dostarczającej nam kompleksowych informacji, w których wynika, że rzeczywiście to musi 
być tak drogo. I związku z tym chciałbym się wstrzymać z tą decyzją zwiększenia tej kwoty, 
przynajmniej o miesiąc. I związku z tym proszę Państwa o poparcie mojego wniosku o zmniejszenie, 
o pozostawienie w WPF-ie dotychczasowej kwoty na zadaniu budowa budynku komunalnego. 
Dziękuję bardzo.  Dziękuję bardzo. Proszę Biuro Rady o przygotowanie do głosowania. A ja w między 
czasie udzielę głosu Panu Tomaszowi Dąbrowskiemu, bardzo proszę Panie radny.  
Kolejny mówca 
Dzień dobry Szanowni Państwo, Dzień Dobry Pani burmistrz, Pani Przewodnicząca, szanowni koledzy 
radni. Ja chciałem w podobnej sprawie zabrać głos co kolega radny Skonieczny, ponieważ też myślę 
tak jak większość radnych ma jakieś pytania czy wątpliwości dotyczące tego elementu wieloletniej 
prognozy budżetu, czyli dołożenia tego 1000000 złote do domu komunalnego. I chciałem właściwie 
zadać kilka pytań. Myślę, że będą one skierowane do Pana burmistrza. Po pierwsze chciałem się 
zapytać jakby z czego wynika ta kwota, którą mamy dołożyć, dlaczego ją mamy dołożyć. Czy to jest 
efekt tego listopadowego przetargu 2020 r.? Czy jest jeszcze jakiś inny powód? Po drugie chciałem 
się zapytać na jakby, które od kilku miesięcy wskazania radnych się pojawiają, dotyczące cen u 
dewelopera. Czy Pan burmistrz robił jakieś rozeznanie, jeżeli chodzi o cenę za m2 u dewelopera a 
wyliczenie tego m2 w tym przypadku i czy skąd wynika ta różnica i dlaczego jest ta różnica. Jakbym 
mógł prosić o odpowiedź na to pytanie.  Trzecie pytanie, które chciałbym zadać Panu burmistrzowi 
dotyczące tego tematu bo czy planowane są na te inwestycje jakieś dofinansowania, występowania 
jakiś dofinansowań. Jaka to by mogła być kwota, czy było jakieś rozeznanie w tym zakresie . Czy Pan 
burmistrz robił jakie są szanse na uzyskanie dofinansowania tego zadania, dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Panie burmistrzu bardzo proszę.  
Kolejny mówca 
Dzień dobry Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Tu wynotowałem te pytania . Odpowiadając na 



pierwsze, jeżeli chodzi o kwestie jakiś minusów zakupu z rynku czy też mieszkań powiedzmy tak 
zwanych deweloperskich o czym mowa była wcześniej. To tak to jest usługa kupna. Więc zgodnie z 
Kodeksem Cywilnym byłyby tylko 2 lata gwarancji . Na roboty budowlane my jako urząd jako 
zamawiający żądamy 5 lat gwarancji chociażby. Nie wiem czy mnie dobrze słychać bo mam internet 
domowy , że tak powiem.  
Kolejny mówca 
  
Kolejny mówca 
Super, dziękuję. Kolejny minus to jest bycie we współwłasności m ieszkaniowej z innymi osobami 
fizycznymi. No tutaj tak jak ze wspólnotami z mocy prawa muszą być zakładane wspólnoty powyżej 
jakiś ilości lokali . No i wtedy głosuje się udziałami za zmianą , nie wiem własności, wynajmowaniem, 
cokolwiek, sprzątaniem. Takimi zwykłymi , życiowymi czynnościami . Musielibyśmy wejść taką czy 
delegować pracownika do wyjścia we współwłasność. Takich rozwiązań bo zrobiłem takie rozeznanie 
w innych samorządach nie widać. Przynajmniej ja nie znalazłem takich. Ewentualnie w miastach 
wojewódzkich, Warszawa , Łódź , Poznań , ale to jest pewnego rodzaju zaszłość prawna z czasów 
jeszcze PRL-u , realnego socjalizmu. K onieczność comiesięcznego płacenia czynszu i funduszu 
remontowego to też się ustala jako we wspólnotach mieszkaniowych, nie wiem 300, 400, 500 złote 
od lokalu. No to przy 20 lokalach x 12 miesięcy x 500 pewnie jakieś 100 , 120 000 złote. Utrzymanie 
części wspólnych budynku korytarze, ewentualnych wind, przeglądów no to też jest koszt, na który 
pewnego wpływu nie mamy bo jesteśmy we współwłasności. Brak wykończenia koniecznego do 
zamieszkania . Czy to są dodatkowe koszty, które trzeba byłoby dopłacić , pewnie ze 40-50000 za 
lokal. No nie mówimy tutaj bo ktoś może powiedzieć , że można użyć słabych materiałów, 
najtańszych bo nie jest to wysoki standard, ale koszty robocizny w dzisiejszych czasach są bardzo 
wysokie. Nie tylko przez COVID, ale też po prostu tak jest na rynku w tej chwili . Brak możliwości 
uzyskania dofinansowania. Tutaj spójnie bym przechodził do kolejnego pytania Pana radnego. Brak 
możliwości uzyskania dofinansowania z zewnętrznych źródeł. Jeżeli chodzi o tą analizę, która tutaj 
wcześniej była wspomniana ja taką analizę zrobiłem. Ja nie opierałem się na stronach internetowych 
tylko ja fizycznie zadzwoniłem, wysłałem e-maila, dostałem odpowiedzi . Spędziłem trochę czasu nad 
tym, co sam osobiście bo nie chciałem, żeby tutaj pracownik mi przekazywał te informacje w jakiś 
sposób może skrótowy, może, chciałem sam się przekonać jak to wygląda. I na dwóch stronach 
internetowych faktycznie są podane wartości od 5400 za m2 mieszkania a na drugiej stronie od 5280 
złote za m2. Niestety jak się dzwoni to i patrzy jakie są dostępne mieszkania to mieszkania są 
dostępne od 36 m 57. 36,57m2 do ponad 102 m2 i o dziwo cenę za 102 m2 można uzyskać w tej 
dolnej granicy 5200, 5300, 5600 , ale wartości nieruchomości czy lokali tych mniejszych to są już 
kwoty 7300, 7600 za m. W zależności od tego jakie, które to jest kontyngencja. Za parter jest 
mniejsza wartość, za 1 piętro i 2 wartość jest wyższa. Co prawda było wspominane, że za części 
wspólne nie płacimy tylko za samą powierzchnię użytkowo-mieszkalną. No ale jest tu już koszt 7300, 
7600. Mieszkania, które my planowaliśmy to są mieszkania zgodnie z ustawą, minimalizm pewnym 
wynikającym z ustawodawstwa to są mieszkania od 20 do 30 m2, niespełna 30 m2. No i teraz 
porównując zakup mieszkania, nawet powyższych kwotach. No to za 20 m2 mamy jeden lokal. 
Zapłacimy mniej niż za lokal 36 m bo za tym trzeba zapłacić 270000 złote. W stanie deweloperskim 
gdzie trzeba wykończyć, muszla ustępowa, zlewozmywak. No chociaż odmalować ściany i położyć 
jakiś najtańszy gres na podłogę, plus dochodzi miejsce parkingowe, które płaci się oddzielnie 11000 
złote za takie miejsce parkingowe. No to wszystko wpływa na koszty całego budynku. Więc tutaj 
deweloper szacuje cały budynek i niejako żongluje tymi wartościami w porównaniu do atrakcyjności 
lokalu. Stron świata, na której kontyngencji ma się znaleźć ta nieruchomość. 4400000, które 
zaplanowaliśmy i tu z tych 3400000 prosimy o ten dodatkowy 1000000, podzielić na 20 mieszkań no 
to wychodzi 220000 za lokal. Tu mamy najmniejsze lokale po 270000, tak. Więc 270000 x 20 no daje 
więcej niż  440.  Później jeszcze mamy te koszty, o których wcześniej wspominałem, miejsca 
parkingowe. My budujemy zgodnie z przepisami,  współczynnik miejsc parkingowych jest 1,2, 
zgodnie z miejscami parkingowymi. Jest wiele różnych uwarunkowań. Przypomnę, że to jest budynek 



socjalny, jest tak opisany w postępowaniu przetargowym i dokumentacji, która ta dokumentacja 
PFU-u jest na stronie internetowej przy ogłoszeniu. Gdybyśmy faktycznie uznali , że chcemy budować 
za 4 800, 4900 ten budynek to byśmy wtedy Państwa poprosili o 1500000 dodatkowo. Uznaliśmy , że 
nie będziemy prosić i nie będziemy iść na Radę Miejską do Państwa z taką prośbą. O głosimy jeszcze 
raz postępowanie przetargowe, zweryfikujemy te ceny. No i wyszło nam , że ewentualnie 4000400. 
Ostatnie pytanie tu Pana Dąbrowskiego, dofinansowanie w wysokości 35% jest możliwe. Ja będę 
chciał taki wniosek niebawem zgłosić. Z Banku Gospodarstwa Krajowego to są dopłaty 
mieszkaniowe. Liczę na 1500000 do 1000600 , takie wielkości dofinansowanie. Chciałbym 
powiedzieć , że jeszcze za kadencji Pana burmistrza Wiesława Pszczółkowskiego był realizowany 
budynek przy ulicy Fabrycznej 2a ten budynek finalnie został zrealizowany za 3000000 złote, 11 lat 
temu. To tyle jeżeli chodzi o wypowiedź Pana radnego Janusza Skoniecznego to nie będę odpowiadał 
, dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Proszę Pan radny Jerzy Serzysko.  
Kolejny mówca 
Czuję niedosyt, że informacje nie dopływają merytoryczne w odpowiednim czasie , z wyprzedzeniem. 
Dopiero zaczynamy na sesjach tak jakby pokazywać informacje zdobyte w jakiś sposób, wyleczone 
samemu. To jest niedosyt. Poza tym jeszcze jedno, że ie uważam za prawidłowe , że przetarg jeszcze 
nie został ogłoszony a my już dodajemy do kwoty przetargowej jako urząd będzie chciał zapisać w 
budżecie, jakieś dodatkowe pieniądze. Praktykowane było w tej kadencji i poprzednich, że w 
przypadku jak przetarg jest wyższy niż kwota zasugerowane zabezpieczona przez urząd, wtedy się 
zrobiło na kolejnej sesji przesunięcia w budżecie. Jeżeli była zasadne i potrzebne takie 
dofinansowania. To jest sprawa tej natury, tak. Poza tym nie wydaje mi się, że nie można w budynku 
wybudowanym przez dewelopera uzyskać jakiś innych praw niż te, które jak to Pan burmistrz 
powiedział były za czasów wczesnego socjalizmu czy tych mieszkań pracowniczych. To ta forma 
administrowania może być różna. Niekoniecznie, te formy administrowania się zmieniły w ostatnich 
okresach. Poza tym można od dewelopera kupić cały segment czy tam jakiś budynek segmentowy, 
czyli całą powierzchnię. Można zaproponować deweloperowi, żeby wybudował na naszej 
powierzchni to będzie jeszcze taniej. Także rozwiązań jest kilka tylko trzeba je poszukać. No i 
konsultować z radnymi i z komisjami, dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Proszę Pan radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Ja chciałem się odnieść do tego co powiedział burmistrz Bohdziewicz. Wynotowałem sobie fundusz 
remontowy i czynsz. Posiadanie budynku komunalnego też nie jest za darmo, też trzeba 
remontować. Więc nie wyobrażam sobie , że mamy mamy mówić okej mieszkań na rynku nie 
możemy kupować bo tam trzeba zapłacić czynsz i fundusz remontowy. Tutaj też będziemy, też 
ponosimy koszty funkcjonowania naszych budynków. Nie jest to w formie czynszu i funduszu 
remontowego, ale w formie zadań budżetowych, które przeznaczamy na remonty. Gwarancja 5 lat 
względem 2 gwarancji i tak podał Pan burmistrz. Nie wiem czy to jest warte 1000000 złote czy , 
czego wynika ta gwarancja , co się, w ramach tej gwarancji utrzymujemy. Czy nie jesteśmy w stanie 
zapewnić, że budynek będzie wybudowany w sposób profesjonalny i mimo wszystko będzie miał tą 
trwałość 5 lat. Chyba nie zakładam, że budujemy na 5 lat i po 5 latach budynek ma się rozpaść. Była 
mowa o tych 7300 złote za metr 7600 za kawalerkę na rynku . Trzeba wziąć pod uwagę, że to jest 
cena, której deweloper sprzedaje gotowe mieszkanie. Okej , ona nie, może nie jest wykończone. 
Rzućmy ten 1000 złote na kawalerkę, czyli te 30000 na wykończenie to będzie 8600 , ale w tym jest 
zysk , w tym jest zysk dewelopera . My w naszych wyliczeniach w cenach, które ja podałem tego 
zysku nie mamy. To jest , my musielibyśmy porównać cenę w jakiej deweloper kupuje to mieszkania 
zanim je sprzeda przysłowiowemu Kowalskiemu. Tak bo on, my w tej chwili zamawiam y usługę 
wybudowania budynku, taką jak deweloper sobie bierze generalnego wykonawcę i on też ktoś mu za 
ileś milionów buduje budynek i na to dokłada marżę. T akże w tych pieniądzach jak myśmy to mieli 



sprzedawać to ta cena, którą ja wyliczyłem byłaby jeszcze wyższa bo musielibyśmy policzyć cenę 
zakupu działki, nie 900 000 tylko 3 000000 bo żeby wybudować budynek wielolokalowy. Wybudować 
blok mieszkalny w zabudowie wielorodzinnej to potrzebujemy też mieć działkę, która na to pozwala i 
te działki są dużo droższe niż działki pod zabudowę jednorodzinną. Zostały wymienione miejsca 
parkingowe po 11000 złote. Okej, policzyłem sobie mamy w PFU 1 i 2 współczynnik miejsca 
parkingowego na mieszkanie. Wyliczyłem, że ich jest 24. W związku z tym to jest 264000. Jak to 
odejmiemy i stwierdzimy, że jeszcze tam marża powinna być wyższa , już nie mam gotowych 
wyliczeń, ale to się wszystko zniweluje. To dalej są ogromne pieniądze. Te 260 000 to nie jest duża 
różnica. Może zamiast 1000000 dodajmy 260000, jeżeli to te miejsca parkingowe są tak istotne. 
Wszystkie argumenty dalej mnie nie przekonują. To nie są rzeczy, które powodują , że musimy 
zapłacić o 1000000 złote więcej niż do tej pory i tak dużo drożej niż deweloperzy są w stanie 
budować na rynek. Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Pan burmistrz Paweł Bohdziewicz.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo Pani przewodnicząca. Szanowni Państwo. Tutaj akurat w tym przypadku się 
wypowiem bo tak . Ja przedstawiłem fizyczne jakby oferty od dewelopera i to mieszkanie 
najmniejsze, którą sprzedaje jest za 270000. Przy założeniu tych 8500 czy 9 000 złote za m2, gdyby 
iść tą metodologią. My nadal za jedno mieszkanie płacimy zdecydowanie mniej niż 270 000 bo 
płacimy 170, 180 000. Należałoby policzyć wartość wszystkich mieszkań w całym budynku. Wtedy 
byłaby wartość prawidłowa bo my nie będziemy w stanie kupić od dewelopera , jeżeli już znajdziemy 
na to procedurę co jest bardzo istotne bo nie wiem w jaki sposób Pan radny chciałby kupować 
mieszkania od dewelopera, czy w postępowaniu przetargowym, czy od konkretnych deweloperów 
bo jeżeli w postępowaniu przetargowym no to musi gmina określić jak jest cel. To nie chodzi o to, że 
ja się założę, ale jestem przekonany i to jest najważniejsze , że żaden z deweloperów nie sprzeda 
gminie na cele socjalne bądź komunalne mieszkań, kilku mieszkań czy kilkunastu w budynku. Być 
może cały budynek byłby w stanie sprzedać. Z wyliczeń, które zrobiłem opierając się tylko po 
wartościach mieszkań, samych mieszkań w tych 102 m , 58 m , 29 m mieszkań. Taki koszt budynku to 
jest 8500000 a nie 4400. Ja rozumiem , że tamte miejsca parkingowe to nie przekonują bo to jest 
jakieś marginalny koszt, kwestia utrzymania budynku . Tak jeżeli wejdziemy we wspólnotę nie 
będziemy mieli dużo do decydowania o w jaki sposób zamierzamy wynająć Panią do sprzątania. Jak, 
z jakich kosztów możemy zejść. Mamy głos w dyskusji, ale jeżeli nie będziemy mieli większościowego 
pakietu udziałowego nic z tego nie będzie. Nie chciałbym przedłużać tej dyskusji bo uważam , że ona 
jest bezcelowa i podawanie tu kwot ze stron internetowych od 5400. Zamiast zadzwonić czy 
otrzymać e-maila od przedsiębiorcy i dewelopera z fizycznym kosztem mieszkania. No jest dużym 
tutaj skrótem, bardzo dużym skrótem myślowym. A odpowiadając jak już jestem przy głosie do tego 
co powiedział Pan radny Serzysko. No ten pomysł jest ciekawy, że podmiot wykwalifikowany może 
nam wybudować na naszym gruncie nieruchomość , ale wtedy wchodzimy w tryb PPP, czyli 
Partnerstwa Publiczno-Prywatnego to jest odpowiednia formuła. Byliśmy w Piastowie, podpatrywa 
liśmy jak to budują inne samorządy i to są też inne koszty związane z Partnerstwem Publiczno-
Prywatnym, w kwestii nie płacimy dziś jakiś dużych pieniędzy, ale płacimy co miesiąc i per saldo po 
20-25 latach są to zupełnie inne pieniądze. To podlega też pewnej analizie przed podjęciem decyzji. 
No pomysł ten , o którym mówił Pan Serzysko jest bardzo , bardzo ciekawy . Jeżeli chodzi o kwestie 
czy 3 lata dodatkowej gwarancji ma jakieś znaczenie. Nie no jest kosztem i ustawa nakazuje przy 
robotach budowlanych daje się 5 lat gwarancji. Przy usługach z kodeksu cywilnego są to 2 lata i tyle. 
Posiadanie każdego roku więcej gwarancji jest istotne i to na pewno nie kosztuje 1000000 złote. T o 
też podmiot wykwalifikowany sobie wylicza swoje ryzyka, ile to kosztuje. No Państwo podejmujecie 
decyzję i najważniejsza sprawa no nie można byłoby dostać dofinansowania, o które chcemy się 
ubiegać w kwocie powiedzmy półtora 1500000. J eżeli dostaniemy tak jak no wymęczyli śmy i 
wypracowaliśmy kwestie Funduszu Dróg Samorządowych, będziemy w stanie również tutaj uzyskać. 



W co gorąco wierzę, że 1500000 to mamy koszt 3000000. Więc warto się nad tym pochylić. Ja bardzo 
dziękuję. Już więcej w dyskusji nie będę zabierał głosu . Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Pan radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
eszcze raz. Deweloper za 8500, za te 8500000 złote jak Pan wyliczył za cały budynek, on ma w tym 
swoją marżę, która często wynosi 50%. Tak naprawdę koszt wybudowania budynku jest o połowę 
niższy. Jeśli chodzi o te remonty i czynsze . No to znowu ciągle musimy ponosić wybór Pani 
sprzątającej. Też wydaje mi się, że to nie jest warte 1000000 złote. To są zn owu takie argumenty, 
które , których ja nie jestem w stanie przeliczyć na tą sumaryczną kwotę 1000000 złote, dlaczego my 
musimy tak drogo płacić bo mieszkańcy w budynkach w zabudowie wielorodzinnej. Zresztą, żeby 
firma sprzątająca, która utrzymuje czystość na częściach wspólnych była najtańsza. Więc to chyba nie 
jest tak, że trafilibyśmy w taką społeczność jako gmina i ktoś by wybierał drogie firmy i firma i gmina 
by na tym traciła. Raczej jest na odwrót, widać , że my wybieramy drogi ch wykonawców i budujemy 
bardzo drogo. To raczej ja bym się obawiał, że to na rynku ludzie są w stanie właśnie tą cenę ściągnąć 
niżej i będzie wtedy taniej, ale ja znowu chcę podkreślić. Ja nie chciałem dyskutować o tym czy lepsze 
jest zbudowanie naszych budynków, naszych lokali czy jest zakup mieszkań lepszy bo tak ta dyskusja 
się potoczyła. Ja chcę się upewnić, że my rzeczywiście musimy zapłacić tak drogo bo dalej jest drogo i 
te wyliczenia, które dostałem, które Pan zrobił w porównaniu na mieszkania. Nie jestem w stanie 
sobie ich teraz poukładać. Być może bym się z nimi zgodził. Nie twierdzę, że są , że są złe. Tylko to już 
jest za późno, żebym ja był w stanie zmienić zdanie. To był czas, był na to czas. W grudniu był na to 
czas , w styczniu. A okazuje się, że dyskutujemy na ten temat na chwilę przed sesją , na komisjach. 
Na Komisji Budżetowej zwróciłem na ten temat . Pan niestety ją opuścił zanim temat zdążyliśmy 
zamknąć. Na Komisji Technicznej Pan ją opuścił zanim ten temat został podjęty. W związku z tym no 
nie ma kiedy rozmawiać. W związku z tym chciałbym, żebyśmy wrócili do tego tematu, odłożyli go na 
miesiąc, spokojnie wszystko policzyli, upewnili się, że wszyscy są zadowoleni. Wszyscy mają 
pewność, że to jest dobra decyzja i wtedy tą decyzję podjęli, bardzo dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Pan burmistrz Witold Gawda a później głosujemy wniosek.  
Kolejny mówca 
Szanowni Państwo . Chciałbym zrozumieć do czego prowadzi ta propozycja. Jaki jest cel, żeby tego w 
tej chwili nie decydować. Rozumiem , że główny zarzut polega na niedostatku wymiany zdań , 
niedostatku dyskusji na ten temat . I rozumiem, że chodzi o to, żeby ta dyskusja, która w tej chwili się 
toczyła, żeby się jeszcze pociągnęła, żebyśmy dłużej na ten temat mogli porozmawiać i albo się 
strony przekonają albo się nie przekonają albo zostaną przy swoich zdaniach taki e, jakie mają w tej 
chwili. I co następnie zrobimy . Następnie będziemy musieli ogłosić przetarg. Nie ma innego sposobu. 
Znaczy te rozwiązania PPP to jest jakby jakaś forma kredytowania, która wcale nie jest w końcowym 
efekcie tańsza. Moglibyśmy obniżyć standard tych domów, pozbawić je czegoś , ale to to także chyba 
nie jest intencją nikogo z Państwa. Więc nic się tutaj nie wymyśli , można trochę , przepraszam za 
kolokwializm pogadać, ale i tak zrobimy to samo. Więc pytanie czy ten wniosek ma sens?  
Kolejny mówca 
Panie burmistrzu wniosek został złożony. Wniosek musi być przegłosowany. Bardzo proszę o 
głosowanie.  
Kolejny mówca 
Ja jeszcze Pani Przewodnicząca. Ja jeszcze wpisałem się do zabrania głosu. Pani nie zakończyła 
procedur związanych zgłaszaniem się do, o prośbę o głos.  
Kolejny mówca 
Proszę mówić Panie radny.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Właśnie takim projekt. Tutaj są różne trudności, ale taki projekt był już w latach 
2000 chyba 3, 2002. Daleko zaawansowanym z firmą, czyli jakieś rozwiązania i prawne i 



organizacyjne były w tamtych latach przygotowane. Prawda, nie wyszło to, nie zostało zrealizowane 
z różnych innych przyczyn, ale tam projekt był opisany i prawnie tak jakby przygotowany. Można 
sięgnąć do tamtych materiałów i prze wentylować tak jak. Także samo przewentylować wszystkie 
koszta, które w tej chwili są na sesji pokazywane. A powinno to być znacznie wcześniej . Co do 
bezcelowości w dyskusji czy nie ma sensu dalszej dyskusji, jak to z wypowiedzi ze strony członków 
zarządu. Ja uważam , że każda dyskusja, jeżeli jest twórcza, jest celowa. I takie zwroty no są dla mnie 
nie do przyjęcia, dziękuje.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Proszę głosujemy. Proszę przygotować głosowanie.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca ma Pani wyłączony mikrofon. Nadal ma Pani wyłączony mikrofon. N adal ma 
Pani wyłączony mikrofon.  
Kolejny mówca 
Pani Zabłocka-Łudzeń proszę o głos, oddanie głosu. Jest, dziękuję. Stwierdzam, że w wyniku 
głosowania 13 głosów za, 6 przeciw, 1 głos wstrzymujący się. Wniosek przeszedł . W takim razie 
musimy ogłosić przerwę , żeby Pani skarbnik wprowadziła do projektu uchwały. 10 minut przerwy 
bardzo proszę.  
Kolejny mówca 
Przepraszam Pani Przewodnicząca 10 to jest stanowczo za mało.  
Kolejny mówca 
Proszę powiedzieć ile Pani skarbnik wystarczy?  
Kolejny mówca 
No ja poproszę godzina bo to są zmiany w dwóch uchwałach.  
Kolejny mówca 
Godzina, półtorej? W związku z czym? Czy będą jakieś wnioski formalne do budżetu i do WPF-u, 
żebyśmy mogli te półtorej godziny wykorzystać. Czy będą jakieś?  
Kolejny mówca 
Ja będę składał wniosek w związku z tym. Znaczy nie wiem jak urząd do tego podejdzie czy wynikowa 
uchwała budżetowa, projekt będzie zawierał zwiększenie przychodów czy nie. Jeżeli będzie 
zwiększenie przychodów to będę wnioskował o rozdzielenie tego 1000000 złote. Jeżeli nie będzie bo 
z tego co wiem jako radni nie możemy dotykać deficytu. W związku z tym jeżeli nie będzie. Jeżeli 
Państwo zdecydujecie, żeby nie wprowadzać tych wolnych środków w kwocie 1000000 złote do 
budżetu to wtedy nie będę składał żadnych dodatkowych wniosków.  
Kolejny mówca 
Znaczy się ja chciałam zauważyć, że zmiana, która będzie. Zmiana, która będzie w WPF-ie. Ona 
będzie pociągała za sobą automatycznie zmiany w uchwale budżetowej i nie musi być zachowana 
pełna zgodność pomiędzy budżetem aby WPF-em. No tak.  
Kolejny mówca 
Rozumiem. Rozdysponuje Pani teraz ten 1000000 złote na inne cele czy przedyskutujemy to z 
radnymi?  
Kolejny mówca 
J a chciałem zwrócić uwagę.  
Kolejny mówca 
Rozumiem , że wtedy zmniejszamy.  
Kolejny mówca 
O kej , czyli zmniejszamy przychód do 1000000 złote i te 1000000 złote trafia, z powrotem wraca do 
wolnych środków i w przyszłym miesiącu będą, będziemy mogli zdecydować znowu czy te przychody 
zwiększamy, tak?  
Kolejny mówca 
Bo jeżeli Państwo byście wnioskowali o rozdysponowanie tego 1000000 to ja sobie nie obrażam w 
ogóle dzisiaj kontynuacji sesji. Bo ja nie jestem.  



Kolejny mówca 
To jest najlepsze rozwiązanie, żeby nie zwiększać przychodów o 1000000 złote. Ja z takim wnioskiem 
już się zgłaszałem do Pana wiceburmistrza Gawdy, że ostrzegałem, że jest możliwość, że ten, że ta 
uchwała nie przejdzie w takiej formie i prosiło to czy autopoprawką nie można zmniejszyć 
przychodów o 1000000 złote i nie przekazywać tego, nie zwiększać też kosztów po stronie zadania 
budowa budynku komunalnego. W związku z tym w odpowiedzi , jeżeli nie będzie zwiększenia 
przychodów to nie będę zgłaszał wniosku o zmianę budżetu.  
Kolejny mówca 
Pani skarbnik?  
Kolejny mówca 
No ja już powiedziałam co miałam powiedzieć.  
Kolejny mówca 
Dobrze jeszcze do wypowiedzi zgłosił się Pan Marcin Etienne. Bardzo proszę Panie radny.  
Kolejny mówca 
Ja chciałem tylko odpowiedzieć, że na pytanie Pani Przewodniczącej, że będę zgłaszał wniosek do 
budżetu.  
Kolejny mówca 
Czy możemy punkty jakoś przeskoczyć? Na przykład zacząć procedować kolejne uchwały i wrócić do 
tych, uchwały budżetowej.  
Kolejny mówca 
To za proponuję za moment , ale taką sytuację , takie zmiany w porządku obrad też będziemy musieli 
przegłosować. Musicie Państwo wyrazić zgodę przez te półtorej godziny kiedy będzie pracowała Pani 
skarbnik my możemy procedować nad pozostałymi uchwałami, ale to będzie trzeba przegłosować. 
Natomiast Pan radny Marcin Etienne zgłasza wniosek formalny.  
Kolejny mówca 
To znaczy chyba nie przy tym punkcie bo to jest przy punkcie zmiany do budżetu i omawiamy w tej 
chwili WPF a nie budżet. Więc nie skończyliśmy tego punktu. Ja zwracałem uwagę na to kiedyś, że ta 
zamiana WPF-u z budżetem niekoniecznie wyjdzie nam na dobre bo kiedyś zdarzy się taka sytuacja, 
że będziemy trochę w klinczu i tak jest teraz.  
Kolejny mówca 
W odwrotnej byłoby podobnie. Też musielibyśmy robić przerwę.  
Kolejny mówca 
Ale mielibyśmy wszystkie te zmiany w budżecie już z zachowanymi, zrobilibyśmy jedną zmianę a 
teraz nie wiadomo czy zrobić.  
Kolejny mówca 
No faktycznie jest to sytuacja, którą trzeba przedyskutować. Proszę. D o Pani skarbnik mam pytanie. 
Pani skarbnik czy możemy teraz omawiać sprawę dotyczący budżetu ?Jeżeli się okaże, że będzie 
trzeba wprowadzać jakieś zmiany no to półtorej godziny, którą Pani , o którą Pani prosi, żeby 
wprowadzić te zmiany dokonamy jednorazowo? Czy możemy teraz nie zamykając punktu 
dotyczącego wieloletniej prognozy finansowej przejść do procedowania, do przyjęcia wniosku 
budżetowych? Pan mecenas się wypowie na temat, bardzo proszę.  
Kolejny mówca 
W tej sytuacji powinien być zgłoszony wniosek formalny o to, żeby jednocześnie poddać pod 
dyskusję zarówno projekt uchwały o zmianie wieloletniej prognozy finansowej jak i o zmianie 
projektu uchwały budżetowej. I w tej sytuacji mamy samą dyskusję na temat głosowania i tak mamy 
najpierw nad zmianą wieloletniej prognozy finansowej a potem nad zmianą budżetu. Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Ja jeszcze chciałam zwrócić uwagę, że nie wiem na czym polegał będzie wniosek Pana radnego 
Etienne. Czy on również nie spowoduje zmian w wieloletniej prognozie finansowej?  



Kolejny mówca 
Nie, to będzie bardzo prosty w ramach tego samego działu, delikatne przesunięcie. To nie będzie 
miało wpływu w ogóle na inne rozdziały, na inne działy. Tym bardziej na WPF.  
Kolejny mówca 
Czy wobec tego Panie mecenasie powinniśmy przegłosować zgody Rady na jednoczesne 
procedowanie nad obydwoma, równocześnie obydwoma.  
Kolejny mówca 
To składam taki wniosek formalny o jednoczesne głosowanie na d oba.  
Kolejny mówca 
Panie radny to nie może być. Wniosek dotyczyć ma dyskusji.  
Kolejny mówca 
Tu chodzi o to, żeby ten wniosek dotyczył wspólnej dyskusji nad projektami uchwał. One nie mogą 
być jednocześnie głosowane. One muszą być głosowane w odpowiedniej kolejności . Natomiast 
chodzi o to, żeby była wspólna dyskusja , żeby można było od razu wyciągnąć konkretne wnioski i 
przygotować konkretny projekt ustaw gotowy do głosowania. Uchwał przepraszam.  
Kolejny mówca 
To ja to zapisałem się, zapisałem się do głosu. Składam w takim razie wniosek formalny o dyskusję 
nad WP F-em i budżetem jednocześnie. A następnie po przedyskutowania tych dwóch projektów 
uchwał o kolejno głosowanie nad WPF-em i budżetem.  
Kolejny mówca 
Proszę Państwa to jest taka nietypowa sytuacja. Pan radca prawny proponuje, żebyśmy 
przegłosowali wniosek co do tego, co do wspólnej dyskusji . Wspólnej dyskusji nad wieloletnią 
prognozą i nad budżetem. Niegłosowanie tylko wspólną dyskusję. Wtedy będziemy mogli przebrnąć 
przez ten trudny etap i przyjąć wniosek Pana radnego Marcin a Etienne. W sprawie budżetu, zmian w 
budżecie. W związku z tym bardzo proszę o przygotowanie głosowania w sprawie połączonego. W 
sprawie dyskusji nad wieloletnią prognozą finansową i budżetem jednocześnie. Szanowni Państwo 
radni właśnie wpisujemy do systemu. Zaraz odczytam jak będzie brzmiał wniosek formalny i 
będziemy poddawać go pod głosowanie. Minuta cierpliwości to trochę musi potrwać. Wyjaśniam, że 
cały czas Panie wprowadzają do systemu treść wniosku formalnego, który za chwilę będziemy 
głosować . Szanowni Państwo Biuro Rady wprowadziło do systemu wniosek formalny, który będzie 
brzmiał: głosowanie jawne w sprawie jednoczesnej dyskusji nad projektem uchwały, w sprawie 
zmian w WPF-ie Gminy Łomianki na lata 2021-2030 oraz nad projektem uchwały w sprawie zmian w 
uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 2021, zgłoszony przez radnego Marcina Etienne. Tak 
wygląda , tak brzmi wniosek formalny, czyli o wspólną dyskusję nad projektem uchwały budżetowej i 
wieloletniej prognozy finansowej. Bardzo proszę o głosowanie. Agnieszka, Bartoszewski Piotr. Mamy 
wyniki.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca to zaraz ja chciałbym zabrać głos w tej sprawie.  
Kolejny mówca 
Mamy wyniki. Stwierdzam, że w wyniku głosowania 17 głosów za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się. 
Rada wniosek przyjęła. 18 głosów za bo tu się 1. 18 głosów za, 0 przeciw. Rada wniosek przyjęła. 
Szanowni Państwo, czyli proszę o informację , Państwa wnioski dotyczące zmian w budżecie i zmian 
w wieloletniej prognozie finansowej. Pierwszy wniosek Pana radnego Marcina Etienne. Czy będą 
jeszcze jakieś inne wnioski?  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca czy mógłbym zabrać głos w tej sprawie?  
Kolejny mówca 
Nie słyszę. W związku z tym.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca czy Pani słyszała radnego Astrau?  



Kolejny mówca 
Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos bo w systemie nie widzę.  
Kolejny mówca 
Cezary Astrau ja chciałem zabrać głos w tej sprawie.  
Kolejny mówca 
Pan Cezary Astrau bo bardzo źle słyszymy.  
Kolejny mówca 
Cezary Astrau, tak chciałem zabrać głos w tej sprawie.  
Kolejny mówca 
iech Pan się zapisze do głosu. Będzie Pana widać przynajmniej na liście mówców.  
Kolejny mówca 
Bardzo proszę chwileczkę jakaś, jakieś jes t problem , nie słyszymy Pana. Nie słyszymy Pana radnego. 
Pan radny Astrau. Nie słyszymy.  
Kolejny mówca 
Teraz jak mnie słychać Pani Przewodnicząca? Jak mnie słychać?  
Kolejny mówca 
Znaczy ja słyszę bardzo dobrze , ale Czarku zapisz się do dyskusji.  
Kolejny mówca 
Czy coś słyszycie?  
Kolejny mówca 
Marcin, tak jak chciałem po prostu zapytać bo żeby dyskutować i składać wnioski do budżetu 
należałoby najpierw ten budżet omówić i przedstawić nam . A dopiero możemy rozmawiać na temat 
budżetu tak i chciałem zapytać czy ten budżet będzie omówiony przez Panią skarbnik? No bo trudno 
składać wnioski do czegoś czego nie znamy.  
Kolejny mówca 
Oczywiście taka kolejność powinna być. Masz rację. Za chwileczkę , jeżeli Ciebie nie słychać to ja.  
Kolejny mówca 
Tak, w ostatniej chwili usłyszeliśmy. Tak w ostatniej chwili usłyszeliśmy , że Pan radny Cezary Astrau 
prosi o to, żeby Pani skarbnik omówiła projekt uchwały i zmiany w budżecie wieloletniej prognozy 
oraz zmian w uchwale. Jednocześnie proszę się zastanowić Państwo radni na temat wniosków 
formalnych, które będziemy przegłosowywać. Pani skarbnik bardzo proszę o omówienie projektu 
WPF-u.  
Kolejny mówca 
Projektu budżetu.  
Kolejny mówca 
Ale WPF-u też chyba , tak?  
Kolejny mówca 
Nie, budżetu.  
Kolejny mówca 
Tylko budżetu, tak. Pani skarbnik bardzo proszę o omówienie zmian w budżecie.  
Kolejny mówca 
Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na 2021 r. Polega na tym, 
że zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 4124000 złote. Wydatki po zmianach będą wynosiły kwotę 
198868829,31 złote. Z czego wydatki bieżące będą wynosiły 168347829,31 złote. Natomiast wydatki 
majątkowe będą wynosiły 30521000 złote. Zmiany te powodują , że zmieni się wynik budżetu, czyli 
zwiększy się deficyt i deficyt po zmianach będzie wynosił 4444417, 31 złote. Deficyt zostanie 
sfinansowany przychodami z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 
budżetu , wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 
szczególnymi zasadami wykonania budżetu, określonymi w odrębnych ustawach na podstawie art. 
217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych. Zwiększą się przychody budżetu, które wyniosą 
kwotę 7897422 złote. Te przychody będą z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku 



bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych. Natomiast 
nie zmienią się rozchody. Rozchody pozostaną bez zmian i będą wynosiły kwotę 3453004, 69 złote. 
Po stronie wydatków zmiany nastąpią zarówno w wydatkach bieżących jak i wydatkach 
majątkowych. Jeżeli chodzi o wydatki bieżące tutaj zmiana będzie polegała na zmianie pomiędzy 
rozdziałami, w dziale 600, rozdział 600 04, lokalny transport zbiorowy. Tutaj zwiększa się wydatki na 
dotacje dla gminy Stare Babice. Na zadanie związane z finansowaniem, dofinansowaniem transportu 
międzygminnego lokalnej linii uzupełniającej S7. W wyniku przetargu, który został rozstrzygnięty na 
tą linię zwiększyły się koszty i zgodnie z pismem z gminy Stare Babice tutaj poproszono nas o 
zwiększenie środków o kwotę 9000 złote. Środki te zostaną przesunięte z rozdziału 616 , drogi 
publiczne, gminne z pozostałych usług. Jeżeli chodzi o wydatki majątkowe to wydatki majątkowe 
zwiększa się o kwotę 4124000 złote i zmian dokonuje się na następujących zadaniach. J a już 
omawiam ten projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej z auto poprawką . W dziale 
600 będą zmiany na zadaniu 2013/ 03 , przebudowa ulicy Długiej. Tutaj w projekcie zapisano 
zwiększenie planu wydatków na tym zadaniu w 2021 r. o kwotę 2999 000 złote i na tym zadaniu w 
roku bieżącym byłaby kwota 3000000. Zmiana ta dokonana jest w związku z wykonaniem 
przebudowy drugiego etapu ulicy Długiej , na odcinku od ulicy Wąskiej do Brukowej. Tutaj już to 
zadanie by było w całości zrealizowana. Poza tym ważność decyzji wygasa w marcu bieżącego roku. 
Zadanie 2014 / 03, kompleksowa przebudowa ulicy Zachodniej. Tutaj zmniejsza się wydatki na 2021 
r. o kwotę 5730 złote do kwoty 144 270 złote i przesuwa się te środki na zadanie 2020/ 33. Kolejne 
zadanie to jest zadanie 2016/ 12 , kompleksowa przebudowa dróg gminnych w kwartałach ulic, 8 
kwartał ulica Wiklinowa, Rolnicza, Ogrodowa, Warszawska. Tutaj zwiększa się plan wydatków na 21 
r. o kwotę 65000 do kwoty 66 000 złote. Zmiana ta spowodowana jest koniecznością wykonania 
robót dodatkowych w ulicę (niezrozumiałe). Kolejne zadanie to zadanie 2019/3 8 , przebudowa ulicy 
Sobieskiego i tutaj zwiększa się plan wydatków na 21 r. o kwotę 7000 do kwoty 27000 złote. Tutaj 
zmiana ta związana jest z usunięciem koalicji przyłącza gazowego z projektowaniami linii 
elektroenergetycznych. Kolejne zadanie to zadanie 2020/ 08, budowa ulicy Paderewskiego. Tutaj 
zwiększa się plan wydatków na 2021 r. o kwotę 13 000 do kwoty 14000 złote. Zmiana ta związana 
jest ze zmianą projektowanego odwodnienia za pomocą skrzynek rozsączających. Kolejny dział, w 
którym dokonywane są zmiany to jest dział 700 i zadanie 2019 / 01 i tutaj właśnie to zadanie budowa 
budynku komunalnego, gdzie planuje się zwiększyć wydatki na 2021 r. o kwotę 1000000 złote do 
kwoty 4 400000. kolejny dział to dział 900. Tutaj zmiany na zadaniu 2019/ 09, budowa hali 
pneumatycznej na terenie ICDS. Tu zwiększa się wydatki o 40000. W celu wykonania robót 
dodatkowych na przy budowie hali pneumatycznej, które polegają na wykonaniu robót sanitarnych. I 
ostatnie zadanie , na którym dokonuje się zmian to zadanie 2020/ 33, modernizacja placu zabaw przy 
ulicy Waligóry wraz doposażaniem punktu rekreacyjno- sportowego przy placu zabaw. Obejmuje 
wykonanie kompletnej dokumentacji projektowej, doposażenie istniejącego placu zabaw ulicy 
Waligóry i tutaj ustala się plan na 5730 złote. Ta zmiana związana jest z koniecznością rozliczenia 
kosztów dokumentacji. W tamtym roku te koszty przez wykonawcę tej dokumentacji nie zostały 
rozliczone. Tu będą naliczone kary umowne, które przewyższają wartość tej umowy, ale w budżecie 
istnieje zasada, że nie można kompensować dochodów z wydatków, z wydatkami, czyli musi być 
pokazane wydatek i środki zamiast do wykonawcy wpłyną na ta kwota 5730 wpłynie na dochody 
budżetu, ale ona musi być pokazana jako wydatek bo jest to potrącane z faktury za tą dokumentacja. 
Zmiany te, które tutaj zostały wprowadzone wpłyną właśnie na zmianę deficytu i deficyt zwiększy się 
o kwotę 4124000 i będzie wynosił 4444417, 31 złote i zmieniła się również przychody z 
niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym. I te przychody będą wynosiły po 
zmianach 7897422 złote i ta kwota przychodów to środki z rządowego funduszu inwestycji lokalnych, 
w kwocie 3773422 złote oraz środki z funduszu dróg samorządowych , w kwocie 4124000 złote. I to 
są wszystkie zmiany, które zostały zaproponowane w projekcie uchwały zmieniającej uchwałę 
budżetową wraz z autopoprawką, dziękuję.  



Kolejny mówca 
Dziękuję Pani skarbnik. Bardzo proszę Pana Mateusza Krogulca, przewodniczącego Komisji 
Budżetowej o przedstawienie opinii komisji w tym zakresie.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni. Komisja Budżetowa zaopiniowała pozytywnie omawiany 
projekt uchwały, dziękuję.  
Kolejny mówca 
D ziękuję bardzo. Szanowni Państwo mamy przygotowany wniosek formalny radnego Marcin a 
Etienne, ale jeszcze zapytam . Czy są jakieś wnioski formalne w związku ze zmianą w wieloletniej 
prognozie finansowej lub budżecie? Pytam bo.  
Kolejny mówca 
Ja jeszcze tego swojego wniosku nie wyartykułowałem. P rzypomnę dotyczącego zmian.  
Kolejny mówca 
To jest wniosek formalny czy to jest wniosek merytoryczny?  
Kolejny mówca 
To będzie wniosek formalny. To będzie wniosek formalny.  
Kolejny mówca 
Ostatnio Pan prawnik mówił, że jak się zmienia projekt uchwały to jest to wniosek merytoryczny.  
Kolejny mówca 
Panie mecenasie jakie jest Pana zdanie czy zmiana. Czy wniosek, który złoży w sprawie budżetu Pan 
radny Marcin Etienne będzie wnioskiem formalnym? Czy będzie wnioski merytorycznym? Bo to ma 
znaczenie. Tu jest bezwzględnie głosowane w większością głosów. Czy wniosek, który za chwilę złoży 
Pan radny Marcin Etienne potraktować musimy. Proszę podyktować Panie Przewodniczący.  
Kolejny mówca 
Będzie wniosek o zmianę projektu, treści projektu uchwały.  
Kolejny mówca 
Tak. Bardzo proszę Pana.  
Kolejny mówca 
Wniosek merytoryczny.  
Kolejny mówca 
Tak to jest wniosek merytoryczny. Już mamy informacje. To jest wniosek merytoryczny, czyli 
będziemy zwykłą większością głosów go przegłosowywać. Bardzo proszę o podyktowanie Panie 
radny Marcinie Etienne wniosek.  
Kolejny mówca 
Dobrze. Ja przede wszystkim nie wiem bo tutaj no niech już tak zostanie w systemie wniosek 
formalny bo nie mamy opcji wniosku merytorycznego. Szanowni Państwo, Pani Przewodnicząca.  
Kolejny mówca 
Nie zrozumiałam. Proszę jeszcze raz wyjaśnić.  
Kolejny mówca 
Zgłosiłem się do dyskusji jako wniosek formalny, ale rozumiem, że będzie potraktowany wniosek.  
Kolejny mówca 
Tak jako wniosek merytoryczny. Tak.  
Kolejny mówca 
Trzeba zawnioskować, żeby tu znalazła się opcja jeszcze wniosku merytorycznego. Pani 
Przewodnicząca, Szanowni Państwo radni. Tak ja chciałbym zgłosić pewien wniosek. Wniosek tak jak 
wspominałem już Pani skarbnik jest dosyć drobnym wnioskiem , ale chyba bardzo takim głęboko pro-
społecznym. W październiku zeszłego roku złożyłem wniosek o , wniosek o zmianę budżetu w trzech 
punktach. Chciałbym tylko jeden w tej chwili, ponieważ nie został on zrealizowany . Chciałbym go 
przeczytać. Modernizowano obecnie plac zabaw przy ul Waligóry , nie przewiduję montażu żadnej 
zabawki, urządzenia dla osób niepełnosprawnych. W czasie gdy tak wiele mówi się o tolerancji, 
równości. Wskazane będzie zainstalowanie tego typu urządzeń na wspomnianym placu. Obecnie 



żaden plac zabaw na terenie gminy nie przystosowany jest dla osób niepełnosprawnych. Niech 
zatem plac zabaw przy ulicy Waligóry zapoczątkuje ten za wszech miar pozytywny trend . Wniosek 
mój jest następujący. Wnoszę o przesunięcie kwoty 25000 złote zadania inwestycyjnego 20 15/20 , 
budowa i modernizacja placów zabaw oraz punktów rekreacyjno-sportowych , dział 900 , rozdział 
995, § 60 50 , pozostawiając na tym zadaniu kwotę 75000 złote. Na zadanie inwestycyjne 20 20/33, 
modernizacja placu zabaw przy ulicy Waligóry wraz z doposażeniem punktu rekreacyjno-sportowego 
przy placu zabaw, zwiększając wartość zadania do kwoty 30 730 złote. to jest jeden wniosek i drugi 
taki porządkujący troszkę wniosek. Wnoszę o zmianę nazwy zadania poprzez dodanie, w tym montaż 
urządzenia, zabawki przystosowane dla osób niepełnosprawnych . Czyli ja myślę, że to można 
połączyć chyba w jeden wniosek bo to jest taka techniczna sprawa.  
Kolejny mówca 
Dołączymy to jednym wnioskiem.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Przygotujemy głosowanie. Czy jeszcze będą jakieś wnioski? Nie widzę. Bardzo proszę.  
Kolejny mówca 
Przepraszam Pani przewodnicząca. Ja muszę sprawdzić czy bo na tym zadaniu, które poruszył Pan 
radny są środki z funduszu sołeckiego. Ja muszę sprawdzić czy wystarczy na to przesunięcie bo 
funduszu sołeckiego nie można ruszyć. Trzeba poczekać chwilę.  
Kolejny mówca 
Ja przepraszam bardzo muszę się do tego odnieść . Ja przenoszę , przesuwam 25 000 . Tam jest 
zarezerwowane 57 30, czyli w sumie na tym zadaniu będzie kwota 30730 złote. Ja nic nie zabieram 
tutaj z tego zadania.  
Kolejny mówca 
Pani skarbnik?  
Kolejny mówca 
Tak jak powiedziałam muszę to sprawdzić.  
Kolejny mówca 
To proszę bardzo.  
Kolejny mówca 
Dobrze. Czy w związku z tym Pani skarbnik potrzebuje chwilę przerwy? Czy?  
Kolejny mówca 
Tak bo muszę zajrzeć do papierów.  
Kolejny mówca 
Proszę Państwa 10 minut przerwy. Pozwólmy Pani skarbnik przygotować się do odpowiedzi . Za 10 
minut wznowię.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca czy ja mogę zadać proste pytanie , tylko krótkie przed przerwą?  
Kolejny mówca 
Bardzo proszę. Proszę Panią.  
Kolejny mówca 
W świetle tego, że został przegłosowana zmiana w WPF-ie. Czy należy zgłaszać jeszcze wniosek o 
podobnej treści do zmiany w budżecie ? Czy to już idzie z automatu, żebyśmy mieli pewność, żeby to 
nie umknęło.  
Kolejny mówca 
Pani radna mam tutaj informację, że nie trzeba zgłaszać takiego wniosku dlatego, że wniosek. Ten 
wniosek musi być dostosowany do WPF.-u. Proszę o 10 minut przerwy. Po to, że do budżetu. 
Przepraszam 10 minut przerwy po to, żeby Pani radna mogła nam przygotować. Przepraszam Pani 
skarbnik mogła przygotować odpowiedź, dziękuję. Szanowni Państwo radni wznawiam obrady. 



Proszę o informację czy Pani skarbnik jest w stanie już nam odpowiedzieć? Czy prawnie jest to 
możliwe głosowanie wniosku o treści przeczytanym wcześniej radnego Etienne.  
Kolejny mówca 
Pani przewodnicząca ten wniosek nie może zostać przegłosowany w takiej formie , ponieważ na tym 
zadaniu są środki w ramach funduszu sołeckiego i te środki w ramach funduszu sołeckiego to jest 
kwota 80000 złote. I tutaj środki zostały przeznaczone przez sołectwa Dziekanów Leśny 3 5000, przez 
sołectwo Kiełpin 35000, przez sołectwo Chopina 10 000. To jest kwota 80 000, czyli w takiej formule 
ten wniosek nie może przejść.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Panie, poproszę pana r adcę prawnego o informację. Pani skarbnik mówi, że wniosek w 
takie formule nie być głosowany. Jeżeli Pan.  
Kolejny mówca 
Znaczy się nie może Pani P rzewodnicząca. nie może bo to są środki funduszu sołeckiego , gdzie 
głosują mieszkańcy.  
Kolejny mówca 
Rozumiem Pani skarbnik, ale wniosek został złożony i teraz tak. Są dwie drogi albo Pan radny Marcin 
Etienne go wycofa albo my go przegłosujemy i Regionalna Izba Obrachunkowa w trybie nadzorczym 
nam wytknie błąd.  
Kolejny mówca 
Ja chciałbym zmienić treść tego wniosku. Chciałbym zmienić źródło finansowania.  
Kolejny mówca 
Proszę Panie radny.  
Kolejny mówca 
Pani skarbnik mam do Pani pytanie , ponieważ uwolniły się wolne środki. Czy mogę w takim razie 
25000 z wolnych środków wziąć na to zadanie?  
Kolejny mówca 
Pani skarbnik.  
Kolejny mówca 
Proszę Państwa to w takim razie ja dzisiaj tej uchwały nie zamknę.  
Kolejny mówca 
Pytam Panią czy mogę wziąć z wolnych środków te 25000.  
Kolejny mówca 
Ja tej uchwały dzisiaj nie zamknę po prostu.  
Kolejny mówca 
Czy mogę wziąć 25 000 z wolnych środków?  
Kolejny mówca 
Tak. Na inwestycje tak.  
Kolejny mówca 
Zmieniam w takim razie. Prawdopodobnie będą inne. Ja spodziewam się , że skoro są wolne środki to 
nie ma co tych wolnych środków trzymać przez miesiąc i podejrzewam , że za chwileczkę.  
Kolejny mówca 
Znaczy się to nie będą wolne środki. Tylko to będą środki niewykorzystane. Tylko, które były 
wprowadzane do projektu uchwały budżetowej.  
Kolejny mówca 
Środki. Dokładnie środki niewykorzystane. Ja spodziewam się , że za chwileczkę pojawiają się inne 
wnioski bo nie ma tych środków niewykorzystanych trzymać przez cały miesiąc. Jeżeli robić poprawki 
to zrobić poprawki raz a dobrze i już. Ja w takim razie wnoszę by ze środków niewykorzystanych 25 
000 przeznaczyć na zadanie, o którym mówiłem , czyli zadanie 20 20/33, modernizacja placu zabaw 
przy ulicy Waligóry. Wraz z doposażeniem punktu rekreacyjno-sportowego przy placu zabaw, 
zwiększając zadanie do kwoty 30730 złote. Nie zabieram tych 20 000 z pozostałych, z tego zadania 
2015/20. M ogą wystąpić jakieś różnice, więc nie chcę, żeby tam zabrakło na te sołeckie zadania.  



Kolejny mówca 
Dobrze. Pani skarbnik mogłaby się Pani wy powiedzieć?  
Kolejny mówca 
No ja już się wypowiedziałam.  
Kolejny mówca 
Dobrze wobec tego, że można takie z wolnych środków można.  
Kolejny mówca 
Jeżeli ja mogę Pani Przewodnicząca dwa słowa w tej dyskusji.  
Kolejny mówca 
Bardzo proszę.  
Kolejny mówca 
Pani skarbnik wypowiedziała się jasno. Oczywiście, że można technicznie to zrobić, ale będziemy 
prosili o przerwę podejrzewam bo Pani skarbnik tego w dniu dzisiejszym nie przygotuję. Nie wiem ile 
Pani skarbnik będzie potrzebowała dni czy do poniedziałku, wtorku da radę. Czy przez weekend 
będzie musiała pracować. Czy do jutra da radę to zrobić. Więc tu trzeba byłoby Panią skarbnik 
technicznie o to zapytać . Być może będą w dyskusji kolejne wnioski i ta przerwa będzie dłuższa. 
Tego jeszcze nie jesteśmy w stanie określić na chwilę obecną. Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Nie wykluczone Panie burmistrzu. W idzę jeszcze tutaj zgłaszają się osoby. Być może, że przerwiemy 
sesję. Bardzo proszę Pani radna Magdalena Cłapińska.  
Kolejny mówca 
Dzień dobry. Dziękuję bardzo za głos. W takim razie chciałabym zgłosić wniosek w związku ze 
środkami niewykorzystanymi. 100000 chciałabym zabezpieczyć na modernizację kompleksu 
sportowego przy Szkole Podstawowej nr 1. Wraz z wybudowaniem pneumatycznej w formule 
,,zaprojektuj, wybuduj''.  
Kolejny mówca 
Za mało. Proszę wskazać klasyfikację budżetową , numer zadania. Tak numer zadania poproszę, k 
lasyfikację budżetową z czego to Pani przesuwa. Proszę o wskazanie.  
Kolejny mówca 
Ze środków, o których mówimy.  
Kolejny mówca 
Nie. No proszę o wskazanie. Ma Pani projekt uchwały budżetowej. Ma Pani tabelkę inwestycyjną. 
Także ja poproszę.  
Kolejny mówca 
Szanowni Państwo radni oczywiście zaraz też poproszę Panią Magdalenę Cłapińską o 
doprecyzowanie. Ja natomiast uważam, że w ostatniej chwili bez rozmów na Komisjach Społecznych 
przesuwanie środków i prześcigiwanie się kto z Państwa ugra lub zdobędzie jakiś punkt dla swoich 
wyborców. Ja nie będę głosowała za takimi przesunięcia mi. Natomiast w moim obowiązku jest 
przygotować, jeżeli Państwo taki wniosek złożycie. Bardzo proszę Pani Magdalena Cłapińska, jeżeli 
mogłaby odpowiedzieć Pani skarbnik.  
Kolejny mówca 
Jeśli chodzi o zadania, k tóre ja proponuję. To jest nowe zadanie. To jest utworzenie n owego 
zadania. Ja o tym zadaniu mówię ponad już rok. To nie jest nic nowego. Z nami się nie dyskutuje. J a 
nie rozumiem tych uwag.  
Kolejny mówca 
Proszę wskazać. Proszę wskazać jakby miała brzmieć nazwa zadania.  
Kolejny mówca 
Modernizacja kompleksu sportowego przy Szkole Podstawowej nr 1 . Wraz z wybudowaniem hali 
pneumatycznej w formule ,,zaprojektuj i wybuduj''.  



Kolejny mówca 
Pani skarbnik czy takie treści możemy zanotować, wprowadzić do programu do głosowania wniosek? 
Pani skarbnik?  
Kolejny mówca 
Momencik.  
Kolejny mówca 
Dobrze, oczywiście. Może w międzyczasie zanim Pani skarbnik nam odpowie. Marcin, radny Marcin 
Etienne.  
Kolejny mówca 
Tak, Pani Przewodnicząca ad vocem do tego co Pani powiedziała. I ja chciałem tylko zwrócić uwagę, 
że wielokrotnie była poruszana sprawa tego urządzenia, o które zabiegam. Również na Komisji 
Technicznej ostatniej . Również Pan burmistrz Bohdziewicz się wypowiadał na ten temat. No i przede 
wszystkim chciałbym zwrócić uwagę, że złożyłem swój wniosek z 7 października na trzy zadania do 
budżetu, do zmian w budżecie i nadal do chwili obecnej nie otrzymałem odpowiedzi na ten wniosek 
złożony. Nic czy to jest możliwe czy niemożliwe, na zasadzie milczącej zgody przyjąłem, że jest to 
możliwe i dlatego stąd wnioskuję na dzisiejszej sesji. Tym bardziej , że pojawiły się możliwości. Z 
mojego punktu widzenia dwie, znaczy powstało to zadanie. Powstało zadanie w wyniku braku 
komunikacji pomiędzy wydziałem finansowym a wydziałem inwestycji. Powstało to zadanie 20, już 
mówię, żeby się nie pomylić, 2020/33. To po pierwsze. Po drugie powstały wolne środki w tej chwili, 
w wysokości, niewykorzystane środki w wysokości 1000000 złote. Więc stąd korzystając z okazji 
realizuje jedynie jeden z punktów złożonego wniosku. Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Pan burmistrz.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca ja poproszę o przesunięcie sesji. Ja nie jestem w stanie tego zrobić na kolanie.  
Kolejny mówca 
Rozumiem.  
Kolejny mówca 
Jeżeli będą wnioski proszę o zapisanie wniosku. Przekazania mi wszystkich wniosków i dopiero wtedy 
będę mogła cokolwiek zrobić bo takie no Pani mówi, Pani radna mówi. Ja sobie zapisuje. Absolutnie 
to nie może mieć takiego miejsca . Ja muszę dostać na piśmie wnioski radnych . Jeżeli zostaną 
przegłosowane i wtedy będę pracowała nad tą zmianą. Natomiast dzisiaj ja nie jestem w stanie tego 
zrobić.  
Kolejny mówca 
Tak zrobimy Pani skarbnik. Tak zrobimy. Będziemy głosować wszystkie wnioski , które Państwo radni 
zgłoszą i w tym zakresie zrobimy przerwę, tak żeby można było dobrze przygotować projekt uchwały 
. Bardzo proszę Pan burmistrz. Paweł Bohdziewicz zgłasza się.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo za udzielenie głosu. Dwie sprawy. Jedna sprawa to Państwo gdzieś oparliście się na 
podejmowaniu dyskusji poprzez przedstawiony błąd logiczny, jeżeli chodzi o budownictwo tutaj 
socjalne , komunalne. Już nie chcę do tego wracać , ale tutaj nic nie zostało wykazane. A druga 
kwestia to jest taka, że na Komisji Społecznej. Mam nadzieję, że to został akurat nagrane. Pan Marcin 
Etienne dostał informacje. W jaki sposób rozmawialiśmy o zabawce dla dzieci niepełnosprawnych i 
jakie są zagrożenia z tym związane, co należy spełnić i te informacje zostały przekazane. Ja w dniu 
jutrzejszym odszukam to nagranie i ewentualnie upublicznię te fragmenty , w których były 
wypowiedzi i nie wiem na co Pan radny chce przeznaczyć 25000. Czy na dokumentację, na testy czy 
na samą zabawkę. Może warto sprawdzić ile kosztuje kompleksowo ta usługa. A wniosków było 
składanych od i mieszkańców na jakieś 100000000 z łote. Więc trudno , żeby wszystkie wnioski były 
trafione w ten projekt budżetu. Ja bardzo dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Czy Pani skarbnik się chce jeszcze wypowiedzieć? Czy halo, halo Pani skarbnik?  



Kolejny mówca 
Nie Pani Przewodnicząca. Jak dostanę wnioski na piśmie przez Radę Miejską to zacznę jutro 
pracować nad tymi wnioskami.  
Kolejny mówca 
Rozumiem. Bardzo proszę Pan radny Marcin Etienne.  
Kolejny mówca 
Tak, odpowiadając Panu burmistrzowi ja bardzo proszę bym Pan burmistrz udostępnił tę część 
nagrania. Przynajmniej tę część nagrania, która dotyczy właśnie tej wspomnianej przeze mnie 
inwestycji. Co do wniosków. Zgadzam się . Być może bardzo dużo wniosków wpłynęło zarówno od 
mieszkańców jak i od radnych, jak i od klubów, jak i z komisji dotyczących zmian w budżecie, 
propozycji do budżetu. Natomiast taką, takim dobrym zwyczajem nawet za . No muszę tu się niestety 
powołać, nawet z poprzednich kadencji dwóch było to, że mieszkańcy i radni otrzymywali odpowiedź 
na złożone wnioski bo oni sobie nie piszą tak. To bardzo często za takim wnioskiem mieszkańca jest, 
stoi grupa mieszkańców. Tymczasem pozostajemy kompletnie bez odpowiedzi. Nie wiemy czy z 
jakich powodów to nie będzie realizowane. Czy też urząd ma plany jakieś inne co do innego terminu 
realizacji. Każdy wniosek według mojej oceny by było to transparentne i by mieszkańcy wiedzieli 
jakie jest zdanie, jakie są zamierzenia urzędu w danej kwestii. Na każdy wniosek powinna być 
odpowiedź i to nie dotyczy tylko i wyłącznie wniosków czy zapytań składanych do akurat do budżetu. 
M ówię tu teraz globalnie. Mówię też bo znam również. Wiem o takich pismach , na które urząd nie 
odpowiada po kilka miesięcy i przyznam szczerze urząd w tej chwili jeszcze ma bardzo dużo szczęścia 
, że nie wracają pisma od wojewody i nie są kierowane pisma do wojewody w sprawie opieszałości 
urzędu bo tak naprawdę każdy brak odpowiedzi, gdyby mieszkaniec tylko zdawał sobie sprawę. 
Mógłby po prostu skargę ze skargą zgłosić się do wojewody na opieszałość urzędu, dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Pan radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Ja chciałem złożyć kilka wniosków . Tylko jestem przyznam się szczerze nie przygotowany, żeby 
podać dokładne paragrafy gdzie te pieniądze miały by trafić bo byłem przekonany, że za to gdzie 
proponowane inwestycje, proponowane środki zapisać księgowo to już Pani skarbnik będzie 
wiedziała. Ja może je wyartykułuje a Państwo mi powiecie co należy zmienić w tych , w treści tych 
wniosków, żeby one były jasne i żeby nie było wątpliwości czego dotyczy. Chciałbym oczywiście 
wykorzystać tą kwotę , którą zmniejszamy budżet z pozycji. Już sobie sprawdzę w rozdziale, tabeli nr 
1a , dział 700, rozdział 70 000 095, dział 6050, zadanie 2019 /01. wykreślić zwiększenie o 1000000 
złote, pozostawić dotychczasową kwotę. O te środki, które były w tym zadaniu przeznaczyć na 
100000 złote na poszerzenie i wyprostowanie ulicy Warszawskiej na odcinku od Staromiejskiej do 
Przyłuskiego. Ja to na czacie wszystko wkleję. Także nie musi Pani notować. 100 000 złote na remont 
świetlicy w Dąbrowie Leśnej. 100000 złote na remont klimatyzacji w szkole w Dąbrowie Leśnej. 
200000 złote na chodnik na ulicy Wiślanej na oraz poszerzenie ulicy. To jest zadanie, które było w 
zeszłym roku i które, z którego środki zostały zabrane pod koniec roku. 100000 na remont boiska , 
przepraszam tu już Pani Magdalena Cłapińska już złożyła taki wniosek . Więc Ja go popieram. 200000 
złote na remont Spokojnej, która od kilku miesięcy jest nieprzejezdna i z powodu dziury i 
uszkodzenia odbudowy przez wodę opadowe z pobliskiego osiedla. W trakcie planowanego w tym 
roku remontu ulicy Fabrycznej oraz budowy kanalizacji ulicy Wiślanej . Ta ulica to będzie kluczowy 
objazd remontowanych ulic. I kolejny wniosek 100000 złote na remont ulicy Łąkowej. Wklejam te, 
treść tych wniosków. Jeśli mam do tego działy i rozdziały jeszcze dołożyć, w którym miejscu 
konkretnie w budżecie ma się to pojawić. To będę potrzebował też przerwy i mogę poprosić o taką 
przerwę, żeby przygotować dokładnie treści wniosków.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Pan radny Tomasz Dąbrowski.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Szanowni Radni ja nie będę ukrywał , że popieram zarówno 



wniosek radnego Marcina Etienne jak i wniosek koleżanki radnej Magdaleny Cłapińskiej bo uważam , 
że są to inwestycje potrzebne i są to rzeczy , które powinny się znaleźć i zostać w tym roku zrobione. 
Jakby i z merytorycznego i socjalnego punktu widzenia to jest niezbędne jedna i druga inwestycja. O 
czym zresztą radni wnioskodawcy na pewno już niejednokrotnie uzasadniali swoje inwestycje, w 
całości jakby popieram. Natomiast jakby mam tylko jedną wątpliwość, dotyczącą jakby trybu pracy 
nad tymi środkami, które zostały. Przyjęliśmy budżet w takim wymiarze w jakim przyjęliśmy i teraz 
jakby po części zastanawiamy się jak wykorzystać wolne środki, które już w części przyszły czy 9 
000000, które zostało nam zwrócone z dofinansowania. Jest to jakby dodatkowy budżet , który 
będziemy musieli zaraz rozdysponować i zastanawiam się czy zasadnym jest robienia to w tym 
momencie bo nie wiem do końca jak by to miało wyglądać. Bo ja też mam listę wielu inwestycji, 
które są ważne czy są konieczne. I myślę, że każdy z radnych takie inwestycje ma i wrzucenie na sesji 
każdy ze swojego worka pomysłów inwestycji, głosowanie po kolei to naprawdę, po pierwsze 
możemy przegłosować wnioski, które znaczne będą podwyższały tą kwotę, która jest do 
rozdysponowania. Po drugie jakby wydaje mi się, że nie tak do końca powinna wyglądać ta praca nad 
tym i wolnymi środkami . Właściwie chciałbym złożyć albo propozycje albo pytanie do kogoś z 
Zarządu Miasta. Wydaje mi się, że to do Pana burmistrza Witolda Gawda, żeby przed propozycją 
jakby takie tworzenie tych planów na te środki , które zostały na te wolne środki, na te środki, które 
będziemy mieli możliwość rozdysponować , jakby propozycję pracy nad ułożeniem takiego 
dodatkowego, ułożenie dodatkowego budżetu na te środki, żeby to miało ręce i nogi bo obawiam 
się, że teraz wprowadzenie poprzez takie wnioski tych inwestycji, ważnych inwestycji. I inwestycji, 
które osobiście popieram. Uważam , że one muszą się w tej puli środków znaleźć. Tylko obawiam się, 
że możemy poprzez tą formę wprowadzenia tych środków po prostu kolokwialnie mówiąc wylać 
dziecko z kąpielą . Więc oczekiwałbym c zy prosiłbym Pana burmistrza naprawdę o zaproponowanie 
jakby formy takiej, która również na radnych i radnych wnioskodawców i pozostałych radnych będzie 
do przyjęcia w formie pracy nad tymi środkami . Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Głos Pani Przewodnicząca. Głos wyciszony, głos.  
Kolejny mówca 
Przepraszam. Oczywiście. Bardzo proszę Panie radny Marcinie Etienne.  
Kolejny mówca 
Tak. Ja na wstępie chciałem podziękować Panu radnemu za wsparcie i chciałem powiedzieć , że 
absolutnie zgadzam się, że styl procedowania jest, nie jest, daleki jest od idealnego. Natomiast 
chciałbym również zwrócić uwagę, że wielokrotnie apelowałem do zarządu , do Pani burmistrz, do 
Pana burmistrza Gawda. Wielokrotnie mówię, nie tylko podczas procedowania tego budżetu, ale 
podczas poprzednich również , że konsultacje nad kształtem budżetu powinny dotyczyć wszystkich 
21 radnych. To nie powinny być spotkania w grupach 5-10 osobowych, klubów , klubików i wieczne 
liczenie głosów czy się uda coś przeforsować, czy się coś nie uda, czy się uda daną, przepchnąć daną 
uchwałę budżetową , czy nie. Za tymi radnymi 21, całą 20 radnych stoją r zeszę mieszkańców. To nie 
są tylko i wyłącznie opozycjoniści czy nie tylko . Osoby, które w jakiś sposób są związane, popierają 
urząd. To są mieszkańcy. To jest nie wiem 12- 15000 mieszkańców , którzy zagłosowali na tych 
radnych i Ci radni powinni mieć możliwość uczestniczenia w każdym możliwym procesie zarówno 
budżetowym jak i uchwał , kluczowych uchwał. Przypomnę ostatni projekt uchwały dotyczący zmiany 
metody naliczania opłaty . Również ta sprawa nie była konsultowana. Apeluje do zarządu by podjąć 
rozmowy ze wszystkimi 21 radnymi z całej Rady Miejskiej. Nie tylko w wąskich grupach. Dziękuję 
bardo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Ja w podobnym tonie chciałbym się podziękować radnemu Tomaszowi.  
Kolejny mówca 
Bardzo proszę głośniej.  



Kolejny mówca 
Ja w podobnym tonie chciałbym podziękować radnemu Tomaszowi Dąbrowskiemu bo ja tak jak 
mówiłem na wstępie miałem nie składać wniosków formalnych do budżetu. Bo uważam, że takie 
rozdrapywanie teraz na szybko tych pieniędzy nie ma sensu. Chciałem też odłożyć decyzję, zostawić 
ten 1000000 złote trochę na boku .Tak żebyśmy go za miesiąc w pełni świadomi jakie są wyliczenie , 
jakie są dane bez zaokrągleń i bez brania z internetu informacji, żebyśmy mogli podjąć decyzję na 
temat tego czy budynek komunalny budujemy drożej czy jednak będziemy coś zmieniać i jednak 
byśmy chcieli , żeby się zmieścił w dotychczasowej kwocie. Więc ja też bym chciał, żebyśmy w tej 
chwili nie dzielili tego 1000000 , jeżeli jest jakieś rozwiązanie , które pozwoli tego 1000000 teraz nie 
podzielić i zostawić to na pracę w komisjach, na pracę z zarządem, na pracę pomiędzy radnymi. 
Proponuję, żebyśmy z tego skorzystali, jeżeli takie rozwiązanie jest to ja wycofam swoje wnioski do 
budżetu. Jeżeli takiego rozwiązania nie ma no to jestem zmuszony tylko skorzystać ze swojej, 
swojego uprawnienia i powalczyć o ośrodki dla mieszkańców. Nie odbieram tego nikomu . Także 
jeżeli będziemy , jeżeli nikt nie jest w stanie wypracować innego, lepszego rozwiązania to niestety 
będziemy przeliczać budżet n a sesjach, ale to nie jest dobre rozwiązanie. Mieliśmy to robić razem, 
mieliśmy dyskutować, mieliśmy jak się pojawiają wolne środki mieliśmy się zastanawiać jakie są 
priorytety, oceniać inwestycje i wspólnie decydować o tym co jest najważniejsze i co powinno się 
znaleźć, co powinno być realizowane w pierwszej kolejności. W tej chwili działają emocje i to, żeby 
każdy spróbował coś dla swojego rejonu czy dla swoich wyborców złapać z tych pieniędzy, które się 
pojawiły. Także znowu apeluje spróbujemy znaleźć inne rozwiązanie.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca czy mogę coś dopowiedzieć?  
Kolejny mówca 
Proszę Pani skarbnik.  
Kolejny mówca 
Proszę Państwa. Ja chciałam Państwu powiedzieć tak. W tej chwili mówimy o niewykorzystanych 
środkach, czyli te środki niewykorzystane , które przyszły na ulicę Fabryczną, a które my już 
założyliśmy w budżecie ze swoich środków. I teraz mówimy o niewykorzystanych. Natomiast wolne 
środki będą Państwu pokazane dopiero po sporządzeniu sprawozdań bo jeszcze nie możemy mówić 
o konkretnej kwocie wolnych środków, ponieważ nie ma jeszcze wszystkich danych , żeby te środki 
wyliczyć. W tym momencie mówimy o tych niewykorzystanych. Niewykorzystane środki z funduszu 
tego rządowego funduszu dróg inwestycyjnych weszły nam już w projekcie budżetu i przeznaczyliśmy 
je na budowę szkoły w Sadowej i pozostały jeszcze niewykorzystane środki z tej ulicy Fabrycznej . I 
teraz mówimy o tych niewykorzystanych środkach. Natomiast wolne środki będziemy mówić po 
sporządzeniu wszystkich sprawozdań kiedy można będzie wyliczyć już konkretną kwotę tych wolnych 
środków . Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję, radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
To znaczy wolne środki mogłyby pozostać wolne? Czy musimy przejść przez ten proces teraz 
składania wniosków do budżetu? Czy one mogłyby pozostać wolne do następnej sesji? Moglibyśmy 
normalnie pomiędzy sesjami spróbować zagospodarować te wolne środki . Przepraszam nie wolne 
środki tylko niewykorzystane. Czy niewykorzystane środki mogą pozostać dalej niewykorzystane do 
następnej sesji? A w międzyczasie radni by na spokojnie mogli ustalić na co chcemy je przeznaczyć, 
wspólnie z zarządem.  
Kolejny mówca 
Pani skarbnik?  
Kolejny mówca 
Ja już Państwu to wcześniej tłumaczyłam, że te niewykorzystane środki można wprowadzić wcześniej 
od tych wolnych środków. Nie ma przeszkody , żeby teraz już wprowadzać niewykorzystane środki , 
ale nie jest to obligo, że one muszą być teraz.  



Kolejny mówca 
Okej, czyli nie musimy. Dobrze, dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję, radny Tomasz Dąbrowski.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Pani skarbnik ja tylko jedno pytanie jeszcze mam. Jaki byłby przybliżony termin kiedy 
byśmy posiadali my jako radni wiedzę ile jest tych wszystkich środków i niewykorzystanych i wolnych 
i wszystkie , wiedzę o tych wszystkich środkach, które będziemy mogli rozpisać na poszczególne 
inwestycje. Jaki byłby to przybliżony oczywiście termin?  
Kolejny mówca 
Panie radny. Ja myślę , że nie wiem około 20 lutego.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Bardzo proszę Pan burmistrz Witold Gawda.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Doczekałem się wreszcie. Pozwólcie na taką refleksję. Czy wydaje mi się, że 
przebieg tej części sesji kojarzy mi się z najgorszymi wzorami parlamentaryzmu czy procedowania 
ciał kolegialnych. No mamy w swoich zasadach coś takiego jak opiniowanie uchwał przez komisję. To 
są zasady porządnej legislacji i warto się tych zasad trzymać. Wyścig teraz kto pierwszy wymyśli i 
szybko wrzuci jakiś pomysł a Pani skarbnik będzie zobligowana, żeby to wpisać. To nie jest dobry 
wzór i to troszkę chyba kompromituje naszą Radę Miejską taki sposób procedowania. To jedna 
uwaga. Więc jakby namawiałbym Państwa, żeby złożyć wniosek, żeby jeżeli nie wycofacie Państwo 
tych propozycji co już tutaj padło jako pewien pomysł, żebyście, żeby złożyć wniosek o skierowanie 
tych właśnie wniosków do komisji. Ja wiem , że one były , o niektórych z nich rozmawiano, 
dyskutowano , ale w postaci wniosku konkretnego i formalnego komisję się do nich nie 
ustosunkowały. Więc apelowałbym o taki trochę porządek i zachowanie takich wysokich standardów 
procedowania. Jeżeli chodzi o pytanie radnego Dąbrowskiego. Chciałbym Państwu zaproponować 
spotkanie albo nawet cykl spotkań w momencie kiedy właśnie będziemy dysponowali wiedzą o 
wszystkich tych środkach niewykorzystanych i wolnych. Z tego co Pani skarbnik powiedziała będzie 
to dopiero około 20 lutego , ale wydaję mi się, że lepiej jest dyskutować o tym, o całej tej puli a nie o 
poszczególnych składnikach. To co Państwo na dzisiejszej sesji mieliście przedłużone jako projekt 
zarządu. Wynikało z potrzeby dokończenia pewnych rzeczy, to są jakby pewne techniczne rzeczy nie 
wnoszące nowych tematów i jakby niezmieniające zasadniczo niczego. Wynika albo z 
rozstrzygniętego przetargu albo z innych potrzeb . Nawiasem mówiąc powiem, że zostało , spotkało 
się to z jedno głośnym poparciem zarówno radnych opozycyjnych jak i tych nie opozycyjnych podczas 
Komisji Budżetowej. Więc wydaje się, że były to wnioski niebudzące wątpliwości, nie naruszające 
żadnych ustaleń czy deklaracji z naszej strony , że będziemy chcieli z radnymi to konsultować. 
Konkludując po 20 albo po momencie, w którym będziemy znali wysokość wolnych środków 
chciałbym zaprosić Państwa do rozmowy na forum komisji oraz ewentualnie w innych grupach, jeżeli 
tak się umówimy, dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo . Proszę Pan Tomasz Dąbrowski , radny Tomasz Dąbrowski.  
Kolejny mówca 
Panie burmistrzu czy jest Pan nam w stanie nam wszystkim radnym zapewnić , że do rozmowy nad 
tymi środkami usiądziemy wspólnie. To znaczy zarówno Pan i pracownicy urzędu jak wszyscy radni , 
że nie będzie to robione gdzieś w mały gronach czy grupach radnych. Tylko do tych rozmów będą 
mieli możliwość usiąść wszyscy radni niezależni, niezależnie od klubu, w którym się znajdują się.  
Kolejny mówca 
Wyobrażam sobie w ten sposób, że dyskusje te będą się odbywały na forum poszczególnych komisji. 
Wydaje mi się to właściwe bo tam mamy jakby merytoryczny punkt widzenia dla poszczególnych 



tych. Jeżeli Państwo widzicie potrzebę ogólnego spotkania wszystkich radnych to także jestem na 
taką formułę otwarty.  
Kolejny mówca 
Radny Marcin Etienne.  
Kolejny mówca 
Znaczy ja chciałem tylko dodać , że to jest niewykonalne technicznie. Rozmowy tego typu, 
prowadzenia tego typu rozmów na tematycznych komisjach. Rozmawiamy o pewnej puli środków i 
jeżeli w tej chwili zaczną się prześcigać komisje to wyjdzie dosyć spory deficyt podejrzewam. Tu 
chodzi nie jednokrotnie i nie tylko. Ja patrzę z punktu widzenia społecznej, Komisji Społecznej w 
sprawy społeczne , ale chodzi w dużej mierze o inwestycje takie techniczne , namacalne. Więc myślę, 
że powinno być to spotkanie niezależne od komisji , spotkanie nad budżetem, nad kształtem budżetu 
, nad wizją . W ogóle wizją urzędu co chce zrobić przez następne 3 lata czy 5 lat . Takiej wizji my nie 
znamy, my nie wiemy, dlatego też możemy tak naprawdę od sesji do sesji. Bałem się, że będzie taka 
sytuacja, że będzie troszkę rozdrapywanie tych środków, ale no niestety, jeżeli nie znamy wizji, nie 
wiemy co chcę urząd zrobić , jeżeli nie widzimy tego dodatkowo, tej zielonej książeczki mieszkańców 
Łomianek, że są realizowane pewne. Pewna strategia jest realizowana. No to do niczego nie 
dojdziemy tutaj, dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Zapraszam Państwa na spotkanie wszystkich radnych po 20.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Radna Joanna Zabłocka-Łudzeń.  
Kolejny mówca 
Ja mam właściwie tak. Jednocześnie zwracam się do Pana Tomasza Dąbrowskiego i do Pani skarbnik 
Hanny Dąbrowskiej bo Tomek . Pan Tomasz chyba nie do końca zrozumiał, że te 9 000000 czy 
8900000 tak. Zostały już rozdysponowane w dużej części , tak.  
Kolejny mówca 
Pani radna ja tego nie powiedziałam.  
Kolejny mówca 
N ie, ale ja nie mówię tylko ja tak, to są fakty to przecież 4000000.  
Kolejny mówca 
Pani radna ja powiedziałam, że z Funduszu Rozwoju Inwestycji Lokalnych. A to jest kwota 3000000 
zaraz Pani powiem . Z Funduszu Inwestycji Lokalnych wprowadziliśmy przychody w kwocie 3773422 
złote. Teraz w tym projekcie uchwały niewykorzystane środki z ulicy Fabrycznej a na ulicę Fabryczną 
było środków 7 000000. zaraz powiem. 7066000 , momencik. 7066780,50 złote. I te 4 000000, które 
w tym projekcie uchwały budżetowej są, te 4124000 złote to są z tych niewykorzystanych środków 
na ulicę Fabryczną, które przyszły w wysokości 7066780, 50 złote.  
Kolejny mówca 
Znaczy powiem tak. Pani liczy to inaczej. Ja może źle to liczę , może nie jestem księgową, nie znam 
się , ale mnie wyszło, że zostało jakby wolnych środków z tego akurat rozliczenia w okolicach 
2900000. Nie wiem może się mylimy jakąś tam drobną sumą, ale tyle zostało mniej więcej , prawda?  
Kolejny mówca 
Gdyby ta uchwała przeszła, gdyby ten projekt dzisiejszy przeszedł?  
Kolejny mówca 
Tyle by zostało?  
Kolejny mówca 
Zaraz Pani powiem dokładnie ile.  
Kolejny mówca 
Dobrze to nie musi być dokładnie te 42 coś takiego. Chodzi mi tylko o to, że no walczymy na razie o 
to , to co jest tak bardziej na papierze bo to co wolne środki. Rozumiem, że dopiero po 20.  
Kolejny mówca 
Zostanie 2, by zostało 2942700, 50 złote by zostało.  



Kolejny mówca 
Dokładnie tyle powiedziałam.  
Kolejny mówca 
Jeżeli by przeszedł ten projekt uchwały.  
Kolejny mówca 
Tak, ale mniej więcej o to chodzi, dobrze. Tyle chciałam wiedzieć.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo Pani radna. Bardzo proszę Pan przewodniczący Krzysztof Wawer.  
Kolejny mówca 
Szanowni Państwo ja chciałbym tu Państwa prosić po to, żebyśmy. Już mamy ten jeden punkt 
osiągnięty , czyli jeśli chcemy rozmawiać odnośnie budynku komunalnego i znosimy ten 1000000 
złote do środków niewykorzystanych i jak tu wszyscy też coś dawniej już widzę niektórzy mówią o 
tym , żeby po prostu się spotkać i żebyśmy niektórzy byli poszkodowani w tym czasie, jeśli tu były 
propozycje inne a inni nie dali swoich wniosków. Więc ja bym prosił o po prostu o rozwagę i o 
wycofanie tych swoich wniosków i żeby się spotkać i po prostu te niewykorzystane środki. Wolne 
środki rozdysponować tak jak tutaj było powiedziane, koledzy mówili i koleżanki, żeby wszyscy byli 
zadowoleni i bardzo bym prosił o wycofanie tych swoich formalnych wniosków do tego budżetu. Na 
pewno ja będę też głosował za tym Pana radnego Etienne . Jeśli będzie taka możliwość i na pewno 
będę też za tym. Na pewno są niektóre bardzo słuszne wnioski. Tylko może nie róbmy to teraz na tej 
sesji. Wystarczy jak tylko ten 1000000 złote będzie po prostu przesunięty, co Pani skarbnik tu zrobi 
do niewykorzystanych środków . Czy tak mam rację Pani skarbnik?  
Kolejny mówca 
No Panie radny to jest wola radnych.  
Kolejny mówca 
No ja wiem, że wola radnych, ale to będą jako niewykorzystane , ten 1000000 złote Pani skarbnik 
przesunie do niewykorzystanych. Tak rozumiem. Więc ja mam taką propozycję nie wiem czy to będę 
musiał złożyć formalny wniosek , ale jeśli sami Państwo to zrobicie radni bardzo proszę o wycofanie 
tych swoich wniosków i wtedy będzie Pani skarbnik mogła nas teraz na tej sesji od razu przesunąć 
ten środek jeden, ten 1000000 złote. I wtedy możemy dalej procedować . Jest taka moja prośba , 
dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Pan radny Jerzy Serzysko.  
Kolejny mówca 
Ja chciałem też wypowiedzieć się w podobnym duchu. Pierwsza propozycja radnego Janusza 
Skoniecznego była, żeby przenieść 1000000 złote do budżetu jako rezerwę, którą można później r 
ozdysponować i to było według mnie najrozsądniejsze. J est takie powiedzenie . Co nagle to po 
diable. Jak się okazuje w tej chwili dyskutujemy dwie i pół godziny i jesteśmy praktycznie przy drugim 
projekcie uchwały. Z możliwością, że będzie sesja, ogłoszona przerwa i będzie spotkanie kolejne 
kiedyś tam, jutro, pojutrze. Nie wiadomo jak zostanie uchwalone. Także tutaj się przychylam do 
stanowiska radnego Skoniecznego, Tomka Dąbrowskiego, radnego Wawra, żeby pójść na jakiś 
kompromis, żeby więcej czasu, nie po próżnicy, nie przelewać bo nie wiadomo do czego to 
doprowadzi. Rozważnie przygotować swoje propozycje a w tej chwili osoby, które zgłosiły jakieś 
propozycje, żeby wycofały, przemyślały i można do tego wrócić na najbliższej sesji i to nam oszczędzi 
dużo czasu i może merytoryki więcej będzie w tym zawarte, dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo . Proszę Pani radna Mariola Niecikowska.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca , koleżanki i koledzy radni. Przede wszystkim dziękuję za udzielenie głosu. 
Szanowni Państwo zobaczcie dlaczego doprowadziliśmy. Sesja wygląda zupełnie jak tak. Są bardzo 
ważne rzeczy , o których tu Państwo mówiliście i wnioskujecie. Ja się też w wielu rzeczach z 
Państwem zgadzam, ale wszystkie inne inwestycje, między innymi realizacja pętli autobusowej przy 



Kołłątaja z infrastrukturą drogową może też nie być z tego powodu wykonana. Ja apeluję do nas , do 
nas wszystkich o rozsądek , przemyślmy to. Bardzo Państwa proszę, dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję, radny Janusz Skonieczny. Radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Już przepraszam. Nie mogłem znaleźć. A propos tego targu. Ja myślę, że nie tyle my doprowadziliśmy 
do tego, że sesja wygląda jak targ tylko brak dyskusji na temat projektu uchwały z radnymi wcześniej 
bo my go tak przedyskutowaliśmy na komisjach. Tak komisję jednogłośnie budżetowa zagłosowała , 
że jest za przyjęciem tego budżetu, ale ja na tej komisji swoje uwagi przekazywał em, przekazałem 
swoje uwagi wcześniej i pozostało mi tylko złożenie wniosku na sesji , ponieważ do tej pory przez 
dwa miesiące nikt nie był w stanie rozwiać moich wątpliwości. Więc no niestety też z przykrością 
stwierdzam, tak wygląda jak targ i musimy teraz w amoku szukać rozwiązania co zrobić z tą uchwałą i 
przygotować. No nie możemy jej przygotować na uchwale, na kolanie, ale tak to będzie wyglądać . 
Jeżeli my nie będziemy wcześniej dyskutować , jeżeli te uchwały będą nam przedstawione na tydzień 
przed sesją i albo nasze wątpliwości co do inwestycji , które gdzieś tam się pojawiają nie będą 
rozwiewane. W niektórych przypadkach taki pojedynczy radny, któremu się coś nie podoba zostanie 
przysypany pozostałymi radnymi niektórzy podniosą rękę bez większego zastanowienia , ale może się 
zdarzyć taka sytuacja jak teraz , że taki pojedynczy radny jak ja będzie tak bardzo miał silne 
argumenty, że przekona pozostałych radnych i to czy teraz możemy dyskutować czy one są 
sensowne czy nie. Przekonały większość rady i rada zadecydowała , że się ze mną zgadza. Więc teraz 
musimy jakoś sobie z tym poradzić, żeby się wycofać i żeby się ta sytuacja nie powtórzyła. Musimy 
się częściej spotykać i musimy po prostu rozmawiać o tych uchwałach wcześniej. O co ja zabiegam od 
samego początku kadencji. Mówię zawsze proszę, żeby nas ostrzegano o projektach , o tym co 
zarząd robi , żebyśmy przedyskutowywali projekty uchwał i jeszcze zanim one, zanim można jej 
poprawić a nie w sytuacji takiej , że mamy ten tydzień musimy na szybciutko coś jeszcze zrobić . A 
potem ktoś nam mówi no, ale nie róbcie tego bo mamy nóż na gardle bo musimy tą inwestycje 
szybko zrealizować. 2 miesiące temu też był nóż na gardle, też był a potrzeba, żeby to zrobić szybko . 
No i doszliśmy do tego co się dzisiaj stało. Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
D ziękuję , przewodniczący Krzysztof Wawer.  
Kolejny mówca 
Ja ad vocem do szanownego kolegi Janusza. Panie Januszu ja bym prosił tylko o konkrety, czyli ja bym 
prosił. Wycofuję Pan swoje wnioski, jeśli Pan by swoje wycofał.  
Kolejny mówca 
Jeżeli w kolejności.  
Kolejny mówca 
. Bardzo bym prosił o to.  
Kolejny mówca 
Wycofam swoje wnioski , jeżeli wszystkie zostaną wycofane to ja swoje też wycofam.  
Kolejny mówca 
Ale w pierwszej kolejności niech Pan to zaświadczy.  
Kolejny mówca 
Dobrze. Ja wycofuję swoje wnioski, jeżeli nie zostaną wycofane pozostałe to jeszcze raz je złożę , ale 
tak w geście dobrej woli wycofuję swoje wnioski o zmianę w budżecie.  
Kolejny mówca 
Serdecznie dziękuję to czyli uznajemy, że wycofał Pan swoje wnioski . Dziękuję uprzejmie.  
Kolejny mówca 
Dziękuję, radny Michał Naftyński , bardzo proszę. Radny Michał Naftyński.  
Kolejny mówca 
Słychać mnie? Halo?  



Kolejny mówca 
Proszę mówić.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca, Szanowni radni , P ani burmistrz i wszyscy zgromadzeni. Witam serdecznie. Ja 
chciałem zwrócić uwagę tutaj na parę rzeczy. Znaczy pierwsze mam pytanie do Pani skarbnik. Czy 
Pani skarbnik może podać ilość wolnych środków na 31 grudnia? To wtedy będzie łatwiej , żebyśmy 
wiedzieli. Drugie pytanie do Pani skarbnik. Czy prawdą jest , że jeśli w tej chwili te 1000000 złote, 
które zdjęliśmy z tych mieszkań socjalnych czy jeśli one. Słucham? Nie zdjęliśmy?  
Kolejny mówca 
No wniosek został przegłosowany. Więc będzie przygotowana w tym zakresie uchwała.  
Kolejny mówca 
Więc wniosek został przygotowany. Więc jeśli zdejmiemy to pytanie jest czy ten 1000000 złote , o 
który tej jakby w tej chwili się wspieramy nad tym 1000000. Czy ten 1000000 wyląduje z powrotem 
w budżecie. Czy Pani burmistrz będzie mogła go sobie czy urząd będzie mógł sobie dowolnie 
rozdysponować przez ten czas do następnej sesji bo to jest też taka sytuacja, że my sobie nie ufamy 
nawzajem i to jest największy problem ze współpracy ,że radni nie ufają urzędowi. Zostaliśmy tyle 
razy ograni przez urząd , że jeśli pojawiają się pieniądze to my chcemy coś zrobić samodzielnie, my 
chcemy mieć wpływ na to co się dzieje. Zarówno tworzenie budżetu odbyło się , nie wiem może z 
innymi radnymi, ale na pewno poza mną, nikt ze mną nic nie konsultował , nie pytał się czy to jest 
dobry pomysł czy nie. Uchwała budżetowa była budowana w urzędzie i w tej chwili jest zdziwienie, 
że radni czegoś chcą. No tak się złożyło, że radni są, rada jest tym organem nadzorującym urząd i to 
rada ustala budżet i to rada może pewne rzeczy, oczywiście w ramach pewnego prawa realizować . 
Jak gdyby zdziwienie jest ze strony urzędu i prośby teraz a zróbmy bo teraz to wszystko się nam 
wywróci. No przepraszam, ale trzeba było o tym myśleć wcześniej i współpracować z radnymi 
wcześniej , nie grozić im palcem , nie karcić ich tylko jak gdyby traktować po partnersku to wtedy 
radni też po by partnersku reagowali. A w tej chwili mam wrażenie , że jest nieufność bo nie ma 
gwarancji, że jeśli my w tej chwili zgodzimy się, powycofujemy wszystkie wnioski , wszystko będzie 
fajnie. To może się okazać, że na następnej sesji już będzie wszystko pozamiatane i te pieniądze będę 
już rozdysponowane bo można będzie to zrobić poza radą i bez zgody rady, ponieważ z moich 
obserwacji wynika, że urząd jak może działać bez zgody rady no to robi. Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję, Pan burmistrz Paweł Bohdziewicz.  
Kolejny mówca 
Ja tylko szybciutko Szanowni Państwo. Dziękuję za głos odpowiem Panu radnemu. Nic nam się Panie 
radny nie wywróci. To jest Państwa decyzja . Jeżeli Państwo tak za decydujecie, poczekamy, 
cofniemy się o krok. Nie ma problemu. Coś będzie trwało dłużej, to jest propozycja. Mam wrażenie, 
że wszystko było jasne, rozmowy były prowadzone, Państwo będą nieusatysfakcjonowani . Bardzo 
proszę to jest Państwa decyzja. Nie chcecie tych inwestycji, które zaproponowane zostały z różnych 
względów, o których rozmawialiśmy na komisjach. Wcześniej te wnioski przechodził y. To ich 
Państwo nie przegłosujecie i tego nie będziemy robić . To jest Państwa decyzja, Państwa 
odpowiedzialność. Urząd i urzędnicy mają swoją odpowiedzialność z punktu widzenia przepisów 
prawa i tyle z tej materii. Dziękuję serdecznie.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Radny Marcin Etienne. Proszę bardzo.  
Kolejny mówca 
To skoro ja pierwszy wniosek swój składałem . To ja mam taką propozycję. Myślę , że to jest uczciwa 
propozycja. Jeżeli zarząd , któryś z Panów burmistrzów, burmistrz Gawda, burmistrz Bohdziewicz. 
Zapewnią mnie, że sami wprowadzą takie zadanie. To zadania, o które, o którym dzisiaj mówiłem , 
które próbuję wprowadzić do następnej sesji. Jeżeli zobowiążą się, że znajdą środki w porozumieniu 
z Panią skarbnik. Tak, że nie będą te środki w żaden sposób naruszały innych zadań czy też 
podpisanych umów, zobowiązań. To ja jestem gotów wycofać ten swój wniosek. Jeżeli taka 



deklaracja nie padnie to powrócę do swojego pierwotnego wniosku, pomniejszając jednocześnie o 
5000 tą kwotę, żeby nie naruszać tych środków funduszu sołeckiego. Myślę, że te zadania nie będą 
realizowane teraz w styczniu, w lutym. Więc na pewno uda się ten worek na tym zadaniu 2015/20 
uzupełnić brakującą kwotą, ewentualną brakującą. Bo ja swoim wnioskiem nie będę na ruszał tej 
kwoty. Także czekam na deklarację urzędu. Myślę, że to jest uczciwe postawienie sprawy. Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Brmistrz Paweł Bohdziewicz bardzo proszę.  
Kolejny mówca 
Szanowni Państwo tak jak mówiłem na Komisji Społecznej , że to nie jest kwestia pieniędzy to jest 
kwestia organizacyjna do przedyskutowania czy funkcjonalność tej zabawki. Ja przypominam i cytuje 
siebie z Komisji Społecznej. Może inni członkowie Komisji Społecznej pamiętają tą naszą dyskusję, że 
była rozmowa z projektantem a propos placu na Waligóry i są kwestie organizacyjne , że osoba 
pełnosprawna będzie musiała nadzorować cały proces uruchamiania tej zabawki , żeby plus 
dodatkowe strefy. Na co potrzeba większą , większe zaplecze terenowe czy większą powierzchnię 
terenową, żeby wykonać tą zabawkę, żeby po prostu blokady bezpieczeństwa były odblokowany i 
żeby zdrowe dzieci , które przebywają w pobliżu nie dostały uszczerbku na zdrowiu. To nie jest 
kwestia w tej chwili pieniędzy tylko to jest kwestia organizacyjna rozwiązania. Dyskutowaliśmy w 
zeszłym roku z projektantem. Nawet chcieliśmy to zabawkę zrealizować z jakiś wolnych środków w 
zeszłym roku, ale z, po rozmowie z projektantem okazało się, że to jest zbyt poważne do dyskusji i 
być może place nadzorowane, czy tam gdzie mamy nie wiem urzędników w świetlicy na Burakowie 
są lepszym rozwiązaniem w tego typu rozwiązaniach. I pewnie byśmy wrócili do tej dyskusji za jakiś 
czas bo tych zadań najróżniejszych jest bardzo dużo. No trudno , żeby rozmawiać o wszystkim bo się 
po prostu nie da. To są setki zadań, setki różnych problemów do dyskusji. Ja to deklarowałem wtedy, 
że chcemy zobaczyć jak to rozwiązanie będzie funkcjonowało. Jak jest nagrane to jest do 
odświeżenia . Może inni członkowie Komisji Społecznej przypominają sobie tą wypowiedź, którą 
powiedzmy prawie przytaczam cytując siebie wtedy, dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję , Pan radny Marcin Etienne.  
Kolejny mówca 
W trybie ad vocem. Za bezpieczmy te środki. Myślę, że to będzie działał o również mobilizująco na 
urząd, żeby zintensyfikować te rozmowy i do uzgodnienia bo to nic nie stoi na przeszkodzie . Niech 
będą te środki, niech to zadanie będzie wpisane. A wy sprawdzajcie jak to funkcjonuje w Polsce, czy 
funkcjonuje w Białymstoku, czy funkcjonuje w różnych bardzo wielu innych miejscach bo te zabawki 
po prostu powstają. Ich jest naprawdę dużo. Więc ja nie zauważyłem specjalnie, żeby tam ktoś 
nadzorował, nadzorował specjalny sposób uruchamianie czy też zamykanie tej zabawki. Są specjalne 
klucze, które mogą posiadać osoby niepełnosprawne . Nikt tam się nie dostanie, nikt nie będzie 
uruchamiał tej huśtawki. Także moja propozycja pozostaje cały czas aktualna. Pozostawiam 
zarządowi . Tylko prosiłbym by zarząd się z deklarował. Jeżeli to zadanie zostanie wpisane do 
następnej sesji w budżecie to jestem skłonny wycofać. Jeśli nie powrócę do pierwszego swojego 
wniosku i pomniejszając oczywiście kwotę 5000 , żeby nie wykraczało to w żaden sposób i nie z 
abrakło tych środków, dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Proszę Pan burmistrz Witold Gawda.  
Kolejny mówca 
Propozycja Pana radnego Marcina Etienne jest trochę sprzeczne z tym o co, żeśmy przed chwilą 
sobie ustalili. Ustaliliśmy mianowicie, że spotkamy się i wspólnie popracujemy nad budżetem. To jest 
próba obejścia kolejki, że tak powiem i wejścia ze swoim pomysłem przed pomysłami innych osób. 
Wydaje mi się , że trochę byłoby fair zrobić to wspólnie na spotkaniu, o którym rozmawialiśmy, 
dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo Panie burmistrzu. Pani radna Joanna Zabłocka.  



Kolejny mówca 
Ja bym chciała po prostu uzyskać jakieś zapewnienie proszę Państwa. Jeśli już go przegłosowaliśmy, 
że zdejmujemy go z WPF-u, że rzeczywiście zostanie zdjęty bo ja rozumiem , że jeżeli on nie zostanie 
potwierdzone to głosowanie nad budżetem . No to może być odesłane potem regionalnej i w 
zasadzie będzie zaskarżone , że no rada nie może zwiększać deficytu , tak, jeżeli te pieniądze nie 
zostaną przeznaczone na konkretne cele . Nie mogą wejść w dowolnych środków bo zwiększą deficyt 
. O to ja nie rozumiem. Musimy uzyskać jakiś środek. Ja dalej nie rozumiem jak to przeprowadzić, 
żeby rzeczywiście to coś my podjęli w w głosowaniu WPF-ie no było zatwierdzone. B yło pewne a nie 
zmienione, na przykład potem przez regionalną.  
Kolejny mówca 
Pani skarbnik czy mogłaby się pani odnieść?  
Kolejny mówca 
Sprawdzić czy Pani.  
Kolejny mówca 
Panią skarbnik.  
Kolejny mówca 
Znaczy się ja nie wiem do końca o co Pani radnej chodzi. Jeżeli Państwo przegłosowaliście wniosek 
Pana Janusza Skoniecznego, żeby zdjąć z budynku komunalnego 1000000 złote. Ja rozumiem, że za 
chwilę przegłosujecie Państwo taki sam wniosek przy zmianach w budżecie i wtedy ja robię zmiany 
zarówno w WPF-ie, robię zmianę w budżecie i wtedy nie zwiększamy deficytu o 4124000 złote. Tylko 
wtedy deficyt byłby zwiększany o 3124000 złote i o 3 124000 byłyby zwiększone przychody, czyli ten 
1000000 zostałby jako niewykorzystane środki na rachunku bankowym z tej ulicy Fabrycznej. Nie 
wiem czy Pani radna mnie zrozumiała?  
Kolejny mówca 
Ja rozumiem tylko czy teraz, czy my nie musimy . On zostaje na niewykorzystanych środkach. Więc 
rozumiem, że nie musimy przeznaczać na konkretne cele, tak, tych pieniędzy. Nie jesteśmy zmuszeni 
do tego, żeby te pieniądze tak jak.  
Kolejny mówca 
Pani radna jeszcze raz mówię.  
Kolejny mówca 
Pan Janusz powiedział, że przeznaczamy na to, na tamto, na 100000 na to, 100000 na tamto. Czy 
jesteśmy do tego zmuszeni?  
Kolejny mówca 
Pani radna Pan Janusz wycofał swoje wniosek. Ten , który mówił , że na to, na to, na to, na tamto. 
Zostaje wniosek zmniejszający 1000000 złote na budowę budynku komunalnego i przegłosowaliście 
Państwa ten wniosek przy zmianach uchwały, zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej i 
teraz taki sam wniosek. Ja tak, dla mnie i taki sam wniosek powinniście Państwo teraz przegłosować. 
Czy w projekcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową , że też Pan Skonieczny zdejmuje, zgłasza 
swój wniosek o zdjęcie zadania . Zdjęcie zadania 2019 /01 , kwotę 1000000 złote i na tym zadaniu 
zostaje 3000400 i wtedy ja robię zmianę w WPF-ie, robię zmianę w uchwale zmieniającej budżet i 
wtedy jedna uchwała z drugą jest zgodna bo będzie zgodna w zakresie deficytu. Będzie zgodna w 
zakresie przychodów , będzie zgodna w zakresie rozchodów , wydatków i tak dalej. I przedsięwzięcia 
również będą zgodne, czyli zadanie inwestycyjne 2019 /01 będzie zgodne z przedsięwzięciem w 
WPF-ie wieloletnia zadanie, budowa budynku komunalnego. Czy Pani radna mnie zrozumiała?  
Kolejny mówca 
Nie no rozumiem bo o to nam chodziło przecież. Także to rozumiem. Okej, dziękuję.  
Kolejny mówca 
Bardzo proszę Pan radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Ja taki wniosek w takim razie składam. Wniosek o wykreślenie. Wniosek o zmianę projektu uchwały 
budżetowej w zakresie zmiany w planie wydatków majątkowych na rok 2021 , w tabeli nr 1a, dział 



700, rozdział 70 000 095, dział 6 000 050, zadanie 2019 /01 . Wykreślić zwiększenia o 1000000 złote i 
pozostawić bez zmian dotychczasową kwotę. Rozumiem, że już nie muszę wymieniać zmian w 
deficycie , zmian dochodach. To już wszystko wynika z tego wniosku. Tak Pani Hanno?  
Kolejny mówca 
Praktycznie wniosek powinien zawierać wszystko, ale w związku z tym , że my te zmiany, te 
zwiększenie robimy poprzez przychody , wprowadzenie przychodów . No to po prostu ja dostosuję 
kwotę przychodu, dostosuję kwotę deficytu do tej Pana zmiany, no.  
Kolejny mówca 
I o to mi chodziło. O d samego początku na tym mi zależało, żeby takie rozwiązanie było możliwe. 
Jeżeli jest takie możliwe to super. Poproszę o przegłosowanie tego wniosku i proszę, żebyśmy wrócili 
do tematu wykorzystania, żebym dobrze nazwał niewykorzystanych środków w późniejszym 
terminie.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Pan radny Marcin Etienne.  
Kolejny mówca 
Znaczy ja chciałem się odnieść tylko do Pana, do słów Pana burmistrza Gawdy, który zarzuca tutaj 
jakieś działanie nie fair. Panie burmistrzu tutaj jest wniosek z 7 października. O sprawie mówiłem już 
od ponad pół roku, ponad pół roku bo już od maja, czerwca zeszłego roku. Natomiast sprawa się s 
formalizowała w postaci tego wniosku, 7 października. Nie było żadnej odpowiedzi. Nie było żadnej 
dyskusji z Państwa strony. Jedyne co Pan burmistrz się tłumaczył to jak zostało to przypomniane na 
ostatniej Komisji Społecznej i Komisji Technicznej. Także nie ma dyskusji w ogóle z zarządem na te 
tematy , na żadne tematy nie ma dysk usji. uchylacie się od dyskusji . Także pozostaje pytanie moje 
zadane jak najbardziej otwarte.  
Kolejny mówca 
Radny Krzysztof. Radny bardzo proszę Pan Przewodniczący Krzysztof Wawer.  
Kolejny mówca 
Dziękuję za głos. Ja mam tutaj prośbę do Państwa burmistrzu. O to, żeby wyrazili tą zgodę bo jeśli 
mówimy o sprawach technicznych, że załóżmy na tym placu nie da się wykonać takiego po prostu 
zadania. Więc tutaj słuszność ma nawet radny Etienne, żeby po prostu takie zadanie wpisać. A być 
może gdzieś taki plac znajdziemy bo to będzie skutkowało dla wszystkich mieszkańców. Nie tylko dla 
sołectwa bajkowego, ale załóżmy dla wszystkich mieszkańców. Więc myślę, że taka prośba no nic 
nam nie grozi a zadanie będzie wpisane. Być może znajdziemy jakiś taki plac, na którym będzie to 
urządzenie postawione. I bardzo bym prosił Państwa o wyrażenia takiej zgody, dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Bardzo bardzo proszę Pani radna Magdalena Cłapińska.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Doczekałam się. Jeszcze nawiązując do zabawki, o której mówi radny Marcin 
Etienne. M ożecie też pojechać wiele razy o tym mówiłam w Grodzisku Mazowieckim, Park Skarbków 
nie jest w żadnym urzędzie , jest przy placu zabaw , który jest w parku. Wracając do mojego wniosku. 
Oczywiście jak najbardziej ja bym chciała zaufać urzędowi. Robiłam to już wiele razy. Tylko niestety 
zawiodłam się. Spotkanie tak. R ozmawiajmy wszyscy razem. Ja się bardzo cieszę, że tak dużo mam 
głosów poparcia dla mojego projektu . Czuję go i myślę , że dlatego się też odważyłam zaproponować 
taki wniosek, ale w remoncie boiska i zaplecza przy jedynce już rozmawialiśmy. Też planując budżet 
na poprzedni rok i miałam obietnicę , że to będzie zrobione. Oczywiście, że trzeba to zrobić bo taki 
stan jak jest dzisiaj jest no niebezpieczny. Później mieliśmy zapewniony też fundusze na drugi etap 
stadionu boiska pełnowymiarowego. Po czym zostały one zdjęta a już cieszyliśmy, już to miało pójść 
kolejny temat sportowy. Z ostały zdjęte środki na 1000 złote na ten rok i na przyszłe. Po czym 
okazuje się, że balon, hala pneumatyczna, która stanęła już na ICDS jest wrzucona w obligacje, gdzie 
mieliśmy wcześniej zapewnione normalnie w budżecie środki na to. Ja po prostu. Dla mnie te 
wszystkie obietnice, zapewnienia po prostu nie pokrywają się z później z działaniami , o które byśmy 
prosili . Oczywiście dla Państwa radnych jestem w stanie zdjąć ten wniosek, ale naprawdę, jeśli urząd 



się nie wywiąże ze swojej obietnicy spotkania z nami i rozmawiania i wzięcia pod uwagę tych 
najważniejszych inwestycji. To mam nadzieję, że my wszyscy radni podziałamy wtedy, dziękuję.  
Kolejny mówca 
I dziękuję bardzo Pani radna za ten głos. Poproszę Pana Cezarego Astrau. Radny Cezary Astrau?  
Kolejny mówca 
Szanowni radni . Bardzo szanuję wasze wnioski oczywiście do, odnośnie inwestycji. Tak jak 
wspomniał radny Marcin za tymi wnioskami stoją ludzie i potrzeby mieszkańców. Natomiast ja bym 
się skłaniał do tego abyśmy zrewidowali budżet ten i popatrzyli na te zadania, z których zostały 
zdjęte pomniejszone środki i te środki w tej chwili są niedoszacowane. Chociażby na Fundacji 
Ochrony Zwierząt było około 20000, w tej chwili jest 10 000. chociażby na instytucje pozarządowe 
było 350 czy 450000. Nie kojarzę już w tej chwili jaka to była kwota . Natomiast teraz jest to około 
150000 i popatrzmy na te zadania, które zostały niedoszacowane bo później na koniec roku 
będziemy je być może zamykać albo przenosić na kolejny rok bo niestety zabrakło pieniędzy. I tu 
chciałbym jeszcze powiedzieć do burmistrza Gawdy. Burmistrzu kto sieje wiatr ten zbiera burzę. 
Więc proszę się nie dziwić w tej sytuacji jaka w tej chwili istnieje . Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Panie radny i Pan burmistrz Witold Gawda, ostatni w kolejce.  
Kolejny mówca 
Nie wydawało mi się, że jestem siewcą czegokolwiek a w szczególności burzy , ale może tak jest. 
Może sam nie wiem co sie ją. Proszę Państwa wracając do pytania radnego Wawer. Ja bym 
zaproponował takie rozwiązanie . Na to spotkanie gdzie będziemy wspólnie pochylali się nad nowym 
budżetem i tutaj jakby głos radnego Astrau. Jakby w pełni się z nim zgadzam. Rzeczywiście były 
pocięte, że tak powiem na etapie przygotowania budżetu prawie wszystkie wydatki, przeróżne 
wydatki. W tej liczbie także te dotyczące organizacji pozarządowych i do tego też trzeba wrócić i też 
bym prosił Państwa radnych o to, żeby to mieli na względzie . Nie tylko inwestycje w swojej okolicy, 
ale także i te właśnie wszystkie inne historie takie ogólnogminne, ale to nawias. Wracając chcę 
zaproponować takie o to rozwiązanie, że my na to spotkanie , o którym mówimy. Być może będzie to 
potrzebne kilka spotkań. To zależy jak nam to spotkanie pójdzie. Na to spotkanie my przedstawimy 
propozycje umieszczenia wydatku w postaci instalacji zabawki dla dzieci niepełnosprawnych . My na 
to spotkanie przygotujemy taką propozycję, ale Państwo , my wspólnie zdecydujemy , czy Państwo 
chcecie , żeby to było i być może będziecie chcieli to jakoś zmodyfikować, dopracować . Natomiast 
wydaje mi się bo usłyszawszy to co mówił burmistrz Bohdziewicz. Warto byłoby zostawić sobie 
otwartą przestrzeń na to , żeby zdecydować gdzie to będzie zlokalizowane. Bo być może tak jak 
mówił radny Wawer.  
Kolejny mówca 
Wiesz co powiedziałem kochanie. Nie słuchałam. Jak ty powinnaś stać i tu brawo bić.  
Kolejny mówca 
Czarku bardzo dobrze powiedziałeś, bardzo dobrze powiedziałeś Czarku.  
Kolejny mówca 
Panie radny Czarku Astrau wszyscy wiemy też bijemy brawo.  
Kolejny mówca 
Trzeba się ustosunkować. Dziękuję bardzo. Moja małżonka stała, ale mi brawa nie biła.  
Kolejny mówca 
My bijemy brawo. Proszę bardzo dalej może kontynuować Pan burmistrz.  
Kolejny mówca 
Ja skończyłem, dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
W takim razie dziękuję bardzo Panie. J eszcze Pan radny Marcin Etienne a już prawie była zamknięta 
lista.  
Kolejny mówca 
Bo chyba Pan burmistrz Gawda mnie nie słuchał tak wyraźnie.  



Kolejny mówca 
 
Kolejny mówca 
Ja wyraźnie powiedziałem, że chciałbym, żeby takie zabawki stanęły na każdym placu zabaw. Nie w 
jednym miejscu bo na tym polega integracja i na tym polega właśnie sama idea, że to nie powinien 
być wydzielony gdzieś pod Kampinosem czy na terenach zalewowych jeden miejski plac, na którym 
będą stały zabawki . 4, 5 zabawek i tam będą osoby się niepełnosprawne bawiły. Ja chciałbym, żeby 
taka zabawka stanęła na każdym placu zabaw. Nie jest to duży koszt, jest to koszt około 20000 złote, 
20, 25 i stać taką gminę na to by sukcesywnie postawić taką zabawkę i pod urzędem i w Dziekanowie 
Bajkowym i przy Rodziewiczówny w Dziekanowie Leśnym i w osiedlu Chopina. Wszędzie, w Kiełpinie, 
na każdym placu zabaw albo taka albo inna. Dlatego mówię zróbmy tą zabawkę, postawmy tą 
zabawkę. Zobaczymy jak to się sprawuje, szlaki przetrze u rząd we wszystkich procedurach . Być 
może nawet wybierze się do Grodziska albo do Białegostoku, żeby zobaczyć jak to funkcjonuje i u 
derz my dalej na inne place zabaw , ale zróbmy ten pierwszy krok . Rozumiem , że nie ma, nie ma 
tutaj jakieś decyzji podjęcia , żeby to zadanie znalazło się w budżecie. Szkoda tego miesiąca przez ten 
miesiąc moglibyście pomyśleć już jak to sfinalizować i konkretnie zmaterializować. Dlatego też ja 
jestem skłonny zejść z tego 1000000 już nie ruszać tego 1000000. Powrócić do tego swojego 
pierwszego wniosku z małą korektą o te 5000 mniej, żeby nie burzyć tamtego budżetu. Tamtego 
przepraszam zadania , nie zabierać sołectwom tych środków . 20 000 wiem , że wolnych środków 
jest. Więc myślę, że powrócę w takim razie . W ostateczności tak jak mówię pójdę na kompromis i 
zostawię tą sprawę w ten sposób , że nie będę ruszał tego 1000000. Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Jeśli będę miał skonkretyzować ten wniosek to proszę o sygnał to wtedy dokładnie podam. Chociaż 
ja wysłałem już Panią z Biura Rady na e-maila wniosek poprawiony. Więc Panie z Biura Rady mają.  
Kolejny mówca 
Jeszcze Pan burmistrz Paweł Bohdziewicz.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo , ale ja bym chciał dobrze zrozumieć. Czyli mamy tu teraz obiecać, że to się znajdzie 
przy następnym budżecie i wtedy Pan zrezygnuję z tego wniosku w tej chwili, tak?  
Kolejny mówca 
Tak jak powiedziałem. Jeżeli zobowiąże się urząd, że wpisze to do zadanie , znajdzie środki bo 
przecież budżetu ma takie , żeby modelować budżet, przesuwać środki . Jeżeli uważa urząd , że te 
środki należy zdjąć z innego zadania , gdzieś są wolne. Nikt tak dobrze nie zna budżetu jak Pani 
skarbnik i wystarczy do Pani skarbnik pójść i powiedzieć gdzie tutaj mamy jakie oszczędności, żeby ta 
zabawka stanęła. Najpierw tak jak mówię w Dziekanowie Bajkowym a później sukcesywnie będziemy 
, nie wiem raz na pół roku dostawiali na każdym innym placu zabaw. Bardzo mi na tym zależy, 
dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Ja rozumiem , że bardzo za leży, ale ja niestety nie mogę tego obiecać bo musiałbym obiecać Pani 
radnej Magdaleny Cłapińskiej, że za miesiąc wpiszemy balon przez p1 , Panu Januszowi 
Skoniecznemu ulicę Łąkową i wiele innych. Na 20, 18, 17 milionów. Więc tego zrobić nie mogę. 
Dałem już wyraz, że interesujemy się tym tematem, sprawdzamy. Być może pojedziemy do 
Grodziska, żeby pewne mity, tezy obalić, którymi gdzieś może zostaliśmy nakarmieni w sposób 
niewłaściwy. Nie wiem jak z analizą chłonności powierzchni, którą dysponujemy a strefami 
bezpieczeństwa, które są przy takich zabawkach. Jest wiele różnych zmiennych. Jak mówię, mówił 
też klasyk budżet żyje. Więc wiele rzeczy można zrobić. Nie mogę tego obiecać bo musiał bym 
obiecać Pani Magdalenie Cłapińkiej radnej balon i wiele czy zadaszenie pneumatyczne i wiele innych 
rzeczy innym Państwu radnym . Dziękuję bardzo. Muszę być uczciwym.  



Kolejny mówca 
Tak. Ja to rozumiem. Zostajemy w takim razie przy tym moim wniosku by nie ruszać 1000000, zdjąć 
to z placu zabaw 20000 . Państwo będziecie mieli pieniądze, będziecie wiedzieli, że sprawa żyje. 
Myślę , że bardzo intensywnie zabierzecie się za tą sprawę.  
Kolejny mówca 
Ale Panie radny daję Pan carte blanche innym Państwu radnym na zgłaszanie podobnych postulatów 
czy takich samych.  
Kolejny mówca 
Nie bo nie ruszam tego 1000000. Mogą w ramach tego samego działu to jest przesunięcie, więc to 
jest kosmetyczna sprawa.  
Kolejny mówca 
Umówiliśmy się na co innego, próbowaliśmy się umówić.  
Kolejny mówca 
To jest kosmetyczna sprawa co myślę, że Pani skarbnik potwierdzi , że to jest zmniejszenie obok 
siebie z dwóch pozycji , jednej zmniejszeniu z drugiego. T o nie wymaga długiej przerwy.  
Kolejny mówca 
Bardzo proszę radny Cezary.  
Kolejny mówca 
Nie do końca, ponieważ tutaj również są zmiany w WPF-ie.  
Kolejny mówca 
Przy mojej zmianie ? Przy tym co ja mówię 5 i 20 000 zdejmujemy z jednego zadania i przerzucamy 
do drugiego.  
Kolejny mówca 
Tak. Tutaj też będzie skutkowało zmianami w WPF-ie.  
Kolejny mówca 
Jakie to ma przełożenie na WPF, proszę mi wyjaśnić.  
Kolejny mówca 
Pani skarbnik bardzo proszę o odpowiedź.  
Kolejny mówca 
A to takie ma przełożenie, że modernizacja placu za baw jest przedsięwzięciem wieloletnim i jest 
wpisana w przedsięwzięcia wieloletnie.  
Kolejny mówca 
Ale robimy ruch na jednym roku a nie na wielu latach. Ja nie zmieniam w wieloletniej prognozie 
finansowej. Tam zostaje.  
Kolejny mówca 
Panie radny jest zmiana w WPF-ie bo zwiększa Pan, zmniejsza Pan limit na przedsięwzięciu 
modernizacja placów zabaw. Zmniejsza Pan limit o 20000 i jest zmiana w WPF-ie.  
Kolejny mówca 
Pewną chwilkę chciałem wniosek formalny o 10 minut przerwy złożyć.  
Kolejny mówca 
Niech Pan sobie. W WPF-ie zadania mają, wydatki majątkowe w WPF-ie. Proszę wziąć WP F do ręki.  
Kolejny mówca 
Tak.  
Kolejny mówca 
Wydatki majątkowe, wiersz 3.1. 3.2 I dalej ma Pan wiersz 1.3.2.3 . Budowa i modernizacja placów 
zabaw oraz punktów rekreacyjno-sportowych . I będzie skutkowało zmianą łącznych nakładów 
finansowych , limitu na 2021 i limitu zobowiązań na 2021.  
Kolejny mówca 
To jest zapis w trzech rubrykach. Nie trzeba tego specjalnie przeliczać. Mówimy o kwocie 20-30 zł.  
Kolejny mówca 
Ale Panie radny to skutkuje również zmianami w tej tabeli pierwszej. No niestety. także tego nie 



zrobię w tym momencie. Ten 1000000 jestem w stanie zrobić . Natomiast tutaj już za dużo mam do 
ruszenia pozycji.  
Kolejny mówca 
Czyli nie przewiduję . Reasumując , nie przewidywała Pani żadnych zmian w budżecie, tak? Żadnych 
zmian? Czyli projekt, który jest przedstawiany nie przewiduje Pani, że jakiś radny kiedykolwiek.  
Kolejny mówca 
Ja wszystko przewiduje. Tylko ja nie jestem w stanie zrobić wszystkiego na raz. Wtedy sesja musi być 
przełożona. No niestety. Prostą zmianę , na tyle prostą, która nie skutkuje zmianami w wielu 
pozycjach. Jedną ja mogę zrobić na poczekaniu , tak. Państwo poczekacie tak jak się umawialiśmy. N 
atomiast kilka zmian to już jest. Wie Pan to jest przerobienie całego WPF-u i uchwały budżetowej. To 
nie jest tak o pstryk. Ja będę potrzebowała więcej czasu po prostu. Ja zawsze zakładam, że może być 
wie Pan zmiany. No nigdy nie wiadomo co będzie , ale to nie polega na tym , że ja w tym momencie 
to zrobię bo ja nie jestem w stanie tego zrobić na poczekaniu. O to chodzi.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Pani. B ardzo proszę o 5 minut przerwy. Zastanowimy się wszyscy, wymienimy telefonami 
się i proszę 5 minut. Może jeszcze widzę tu Pan Jerzy Serzysko przed przerwą. Bardzo proszę i po 
rozmowie Pana Jerzego Serzysko zrobimy 5 minut przerwy.  
Kolejny mówca 
Ja mam takie odczucie, że dyskusja może na innym forum by taka była właściwa a nie na sesji, na 
komisjach, gdzieś w jakimś kuluarach. Grosz dzielić na 4 i wymieniać się szczegółami , 
spostrzeżeniami, wielokrotnie wracać do tego samego punktu. Tracąc bez żadnych wniosków i 
merytorycznych konsekwencji. Mój wniosek polegał by na tym. Straciliśmy już, może nie straciliśmy, 
ale obradujemy już.  
Kolejny mówca 
Trzy godziny w jednym punkcie, w jednym porządku.  
Kolejny mówca 
Ponad trzy godziny. Proponuję, żeby przegłosować, zmienić porządek obrad, zmiany w budżecie 
wprowadzić jako ostatni punkt. A teraz przejść do kolejnych punktów , które są w porządku obrad, 
żeby nie blokować pozostałych uchwał , które pewnie są niezbędne.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo Panie radny, ale niestety radny, który złożył wniosek musi sam zdecydować czy go 
wycofać czy nie. Jeżeli nie wycofa to musimy go przegłosować. Później się zastanowimy co dalej. W 
związku z tym 5 minut przerwy i za 5 minut.  
Kolejny mówca 
Przepraszam bardzo. Jeżeli  potrzebna jest ta przerwa to zróbmy . Ja wycofuje wniosek.  
Kolejny mówca 
A to nie potrzebna.  
Kolejny mówca 
Myślę, że mam, widzę. Z tego co widzę a odbieram też telefony jest wsparcie tego zadania , tej 
inwestycji. Więc myślę, że nie oglądając się na urząd po prostu radni będą robić swoje, dziękuję 
bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Rozumiem, że Pan ten wniosek wycofuje, tak?  
Kolejny mówca 
Tak, wycofuje.  
Kolejny mówca 
Na tę chwilę oczywiście. Jeszcze zapytam się Pani radnej Magdy Cłapińskiej czy swój wniosek 
wycofuje na dzisiejszej sesji?  
Kolejny mówca 
Tak, wycofuję na dzisiejszej sesji.  



Kolejny mówca 
W związku z tym pozostaje rozumiem tylko przegłosowanie wniosku Pana radnego Skoniecznego 
dotyczącego 1000000 złote do budżetu , do zmian w budżecie bo zmiany już w WPF-ie są 
przegłosowane . Czy tak Pani skarbnik?  
Kolejny mówca 
Tak. Tylko ja bym prosiła Pana radnego Skoniecznego, żeby jeszcze w tym wniosku doprecyzował , że 
w związku z tą zmianą dostosować deficyt, przychody.  
Kolejny mówca 
Panie radny Januszu Skonieczny?  
Kolejny mówca 
Żeby dostosować to już bez kwoty. Tylko, żeby dostosować.  
Kolejny mówca 
Rozumiem, że należy dodać na końcu. W związku ze zmianą należy dostosować dochody i przychody 
. Przepraszam dochody i.  
Kolejny mówca 
Przychody i deficyt.  
Kolejny mówca 
Proszę Państwa.  
Kolejny mówca 
Czy Biuro Rady potrzebuje, żebym jeszcze raz wysłał na czacie treść tego wniosku czy to co wysłałem 
wystarczy?  
Kolejny mówca 
Za chwileczkę Pani z biura. Za chwileczkę Panie z Biura Rady w prowadzą i przeczytają głośno zanim 
poddam pod głosowanie, żeby nie było żadnej. Chwila cierpliwości Panie z Biura Rady wprowadzają. 
Szanowni Państwo Panie z Biura Rady przeczytają. Panią skarbnik bardzo proszę o informację czy do 
brze jest.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca ja będę prosiła , żeby mi również Biuro Rady przesłało na e-maila , dobrze?  
Kolejny mówca 
Jest ten wniosek, który zaraz. Czy ten wniosek za chwileczkę będzie głosowany. Zanim poddam pod 
głosowanie, żeby na e-maila do Pani skarbnik.  
Kolejny mówca 
P o głosowaniu.  
Kolejny mówca 
A po głosowaniu, dobrze. Oczywiście, ale dobrze. Proszę przeczytać treść wniosku.  
Kolejny mówca 
Dzień dobry. Czytam wniosek. Głosowanie jawne w sprawie zmiany projekt u uchwały budżetowej w 
zakresie zmiany w planie wydatków majątkowych na rok 2021, w tabeli nr 1A, dział 700, rozdział 795 
, dział 60. 50 , zadanie 2019 / 01, wykreślić zwiększenie o 1000000 i pozostawić bez zmian 
dotychczasową kwotę. Dostosować przychody i deficyt.  
Kolejny mówca 
Pana radnego Janusza Skoniecznego.  
Kolejny mówca 
Proszę napisać dział 700, rozdział 795, § 605, zadanie 2019/ 01, budowa budynku komunalnego. Jeśli 
mogę prosić.  
Kolejny mówca 
Tak oczywiście.  
Kolejny mówca 
Już sekundka.  
Kolejny mówca 
Dział 700, rozdział 795, § 60 5 0, zadanie 2019/ 01 , budowa budynku komunalnego.  



Kolejny mówca 
Bardzo proszę Panie z Biura Rady o przeczytanie głośno. Ostateczne j wersji wniosku.  
Kolejny mówca 
Głosowanie w sprawie zmiany projektu uchwały budżetowej w zakresie zmiany w planie wydatków 
majątkowych na rok 2021, w tabeli nr 1A , dział 700, rozdział 795, § 605 0 , zadanie 2019/ 01, 
budowa budynku komunalnego. Wykreślić zwiększenie o 1000000 i pozostawić bez zmian 
dotychczasową kwotę oraz dostosować przychody i deficyt.  
Kolejny mówca 
Bardzo proszę Pana radnego Janusza Skoniecznego o potwierdzenie . Pani skarbnik czy dobrze jest 
sformułowany wniosek Pani zdaniem? Pan radny potwierdził.  
Kolejny mówca 
Tak.  
Kolejny mówca 
Dobrze, wobec tego proszę przygotować głosowanie i głosujemy. Radny Janusz Skonieczny proszę za 
swoim wnioskiem zagłosować.  
Kolejny mówca 
Przepraszam, nie pojawiło mi się głosowanie . Może muszę coś kliknąć jeszcze.  
Kolejny mówca 
Dobrze.  
Kolejny mówca 
Proszę czekać ładowanie. Jest.  
Kolejny mówca 
Jest, dobrze. Radny Krogulec Mateusz. Jeszcze tylko radny Krogulec Mateusz. Mamy wyniki 
głosowania. Stwierdzam, że w wyniku głosowania 18 głosów za , 1 przeciw. Wniosek został przyjęty. 
Pani skarbnik proszę o informację i ile czasu, jak długą powinnam przerwę zrobić? Znaczy nie 
będziemy robić przerwy zaraz zaproponuje coś . Ile czasu Pani potrzeba, żeby przygotować te 
zmiany?  
Kolejny mówca 
Ja poproszę godzinę.  
Kolejny mówca 
Godzinę. Proszę Państwa godzinę czasu. Proszę Państwa a ja zaproponuje, żebyśmy w międzyczasie 
podejmowali inne uchwały, ale zanim to zrobię to zapytam jeszcze Panią skarbnik. Czy projekt 
uchwały nr 6, który za sobą pociąga skutki finansowe oraz projekt nr 9 może być procedowany 
podczas Pani pracy ? Czy to ma jakiś, czy to ma związek ze zmianami w budżecie i ze zmianami w 
WPF -ie?  
Kolejny mówca 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie.  
Kolejny mówca 
Chodzi tutaj o szkoły. Tak właśnie.  
Kolejny mówca 
Jeżeli chodzi o 7 to ona może być procedowana dopiero po przyjęciu zmian w budżecie.  
Kolejny mówca 
Dobrze po przyjęciu. Dobrze a czy ta uchwała, projekt uchwały w sprawie ustalenia na 2021 r. planu 
dofinansowania form doskonalenia zawodowego. Czy może być ?  
Kolejny mówca 
Ona może być procedowana bo te środki są zabezpieczone w budżecie.  
Kolejny mówca 
Dobrze, dziękuję bardzo za te informacje. Szanowni Państwo Pani skarbnik teraz będzie 
przygotowywała projekt, zmiany w projekcie uchwały budżetowej i WPF-u. A my będziemy 
procedować dalej z pominięciem pkt 9 porządku obrad, ponieważ tak jak przed chwilą powiedziała 
Pani skarbnik wiąże się to ze zmianami. W związku z tym wykorzystajmy ten czas i będziemy 



pracować dalej. I teraz jesteśmy przy punkcie . Proszę Państwa teraz będziemy procedować nad, 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian. Też nie, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
ustalenia na 2021 r. planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania oraz form i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie 
jest przeznaczone dla nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzących przez gminę Łomianki . Bardzo 
proszę Panią naczelnik wydziału, jeżeli jeszcze jest z nami. Wydziału Edukacji Panią Jadwigę Idziaszek 
o przedstawienie projektu uchwały.  
Kolejny mówca 
Dzień dobry Państwu. Szanowni Państwo jak każdego roku Rada Miejska jest zobowiązana do 
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla 
nauczycieli oraz określenia maksymalnej kwoty dofinansowania oraz form i specjalności kształcenia, 
na które dofinansowanie będzie przeznaczane, dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach 
oświatowych prowadzonych przez gminę . Projekt , przedstawiony Państwu projekt uchwały w 
swoich zapisach nie uległ zmianie . Zostały te same stawki dofinansowania jak i określone formy 
przeznaczone. Jest to przygotowane na podstawie zapisów karty nauczyciela a także rozporządzenia 
Ministra Edukacji Narodowej z 2019 r. W sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego 
nauczycieli. Został on opracowany na podstawie wniosków dyrektorów szkół . Musi być podjęty do 
31 stycznia. Środki, które zostały wyodrębnione znajdują się w dwóch rozdziałach, w rozdziale 801 
.46 , gdzie znajdują się środki dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych , w 
przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz w rozdziale 854. 46, gdzie 
są przeznaczone na dofinansowanie doskonalenia zawodowego dla nauczycieli w świetlicach 
szkolnych i we wczesnym wspomaganiu rozwoju. Kwota jaką należałoby wyodrębnić jest to 0,8% a 
planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli i zmiana 
dotyczy planu dofinansowania doskonalenia zawodowego, który znajduje się w załączniku do 
niniejszej uchwały i jest podział na poszczególne placówki szkoły i świetlice szkolne z uwzględnieniem 
podziału na formy doskonaleni a, czyli na kształcenie nauczycieli prowadzone przez szkoły wyższe bo 
tak jesteśmy zobligowani przez przepisy oraz na pozostałe formy, czyli kursy , seminaria czy wykłady, 
warsztaty. Zarówno dla rad, całych rad pedagogicznych w placówkach oświatowych. Jak również dla 
nauczycieli indywidualnych. Ponadto uchwała powinna być zaopiniowana przez związki zawodowe , 
czego również dopełniliśmy. Dostaliśmy pozytywne opinie Związków Zawodowych, Związku 
Nauczycielstwa Polskiego, Zarząd Oddziału ZNP Warszawa-Bielany, Żoliborz, Łomianki oraz przez 
niezależny samorządny Związek Zawodowy Solidarność Region Mazowsze , sekcja oświaty i 
wychowania. Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Pani naczelnik. Bardzo proszę Pana Przewodniczącego Komisji Społecznej, Pana Marcina 
Etienne o przedstawienie projektu, o opinię komisji.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca, Państwo radni. Pani naczelnik bardzo dokładnie też nam to umówiła na 
posiedzeniu Komisji Społecznej . Komisja Społeczna w efekcie jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 
ten projekt uchwały.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo Panie radny a teraz poproszę Pana Przewodniczącego Krzysztofa Wawer o 
odczytanie opinii Rady Oświatowej w tym zakresie.  
Kolejny mówca 
Uchwała nr 1 Rady Oświatowej w Łomiankach, z dnia 19 stycznia 2021 r. W sprawie zaopiniowania 
projektu uchwały. W sprawie ustalenia na 2021 r. planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania oraz i specjalności 
kształcenia , na które dofinansowanie jest przyznawane dla nauczycieli szkół i przedszkoli 
prowadzących przez gminę Łomianki. Rada Oświatowa działająca przy Radzie Miejskiej w 
Łomiankach opiniuje pozytywnie przedstawiony projekt uchwały w sprawie ustalenia na 2021 r. 
planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty 



dofinansowania oraz form i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane dla 
nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzących przez gminę Łomianki. Głosowało 10 głosów za, 1 głos 
wstrzymujący . § 2, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Jest tu napisane przewodniczący 
Rady Oświatowej Michał Naftyński, ale nie ma podpisu . Więc myślę, że chyba taki złoży jeszcze. 
Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Otwieram listę mówców . Widzę zgłosił się Pan radny Michał Naftyński. Bardzo 
proszę Panie radny. Pan radny Michał.  
Kolejny mówca 
Już jestem. Jeszcze raz wszystkich witam serdecznie. Witam Panią naczelnik. Witam powtórnie 
wszystkich radnych i burmistrzów. Szanowni Państwo, znaczy ja zaopiniował em też tą uchwałę 
pozytywnie. Natomiast brakuje mi czegoś w tej uchwale i będę chciał na mówić dzisiaj radny ch do 
tego, żeby pochylili się nad tą uchwałą i może dokonali w niej jakiś zmian, ale nie zmian w sensie 
zmienić to co już jest bo to co jest, jest bardzo dobrze przygotowane i tutaj wielkie dzięki dla Pani 
naczelnik. Natomiast ten głos wstrzymujący się w Radzie. Znaczy Rada de facto nie dyskutowała o 
tym projekcie. Ten projekt jest projektem, który jak gdyby nie różni się specjalnie od tego projektu, 
który był w zeszłym roku. Natomiast warunki, które mamy obecnie w oświacie się dramatycznie 
zmieniły. Oświata przeniosła się do online. W zasadzie w całości . Miało to wszystko trwać tylko 
miesiąc czy dwa a nie trwa miesiąc czy dwa, tylko na razie nie widać końca. Nie wiem y jak będzie 
wyglądała rzeczywistość za rok czy za 2 lata. No bo nie wiemy. I ja nie ufam temu i tego czego mi 
brakuje w tej uchwale to brakuje mi jakieś strategii związanej z nauczycieli, czyli ta uchwała zakłada, 
że odpowiadamy na potrzeby dyrektorów. Dyrektorzy składają swoje oczekiwania związane z 
rozwojem nauczycieli. One się głównie wiążą z merytoryk ą przedmiotową. M amy problemy z 
nauczycielami, którzy z języków. Mamy problemy z nauczycielami uczącymi matematyki. Jak gdyby i 
tu widać pewne , że tak powiem namiastki strategii, że ten obszar , ta uchwała wspiera. Natomiast 
nie wiem czy Państwo zauważyli, że nie ma tam w ogóle żadnych elementów związanych z 
nauczaniem zdalnym, czyli nie uczy się naszych nauczycieli, którzy w tej chwili są w naszej naszej 
gminie . Gmina nie, zarząd nie pokazuje, że chciałby merytorycznie jakoś wpłynąć na to czego będą 
uczyli , jak będą się rozwijać nauczyciele. Nie ma tam w tej uchwale żadnych elementów, które 
premiują uczenie się , nauczania zdalnego. Proszę Państwa trzeba sobie zdać sprawę z tego, że 
przeszkolenie nauczycieli z Teamsów czy Zuma to nie jest kształcenie ich umiejętnościach, 
kształcenia zdalnego. Inaczej powinny wyglądać lekcje, które się prowadzi zdalne. Inaczej powinno 
wyglądać ułożenie programu, inaczej się oceniania uczniów , kwestia motywowania. To jest ogromny 
kawałek wiedzy. Ja nie widzę w tym regulaminie żadnych elementów, które wspierają takie działania 
, czyli nie ma tam na przykład punktu, który mówi , jeśli ktoś będzie chciał pójść na studia, które są 
poświęcone kształceniu zdalnemu to my to sfinansujemy w 90% a nie w 50, że j eśli będzie chciał 
pójść na takie studia to my , na przykład pozwolimy mu robić dwa kierunki na raz. Nie tylko jeden 
kierunek jak to jest w regulaminie, że jeśli ktoś na przykład chcę takie studia odbywać właśnie online, 
czyli jednocześnie będzie się uczył jak to wygląda . To my będziemy wspierać ten rozwój. Brakuje mi 
takiego myślenia tej uchwale . I w związku z tym chciałbym zaproponować dodanie do tej uchwały 
punktów, które jak gdyby ten obszar wspierały. Ja wiem, że ta uchwała została przedyskutowana i 
ona jakby proceduralnie musi być zrobiona jak gdyby tak jak tutaj Pani Jadwiga, Pani naczelnik 
pokazała , że to musi być uzgodnione ze związkami zawodowymi. Ja rozumiem, że ta jakby procedura 
jest bardzo skomplikowana. Natomiast uważam, że my jako radni powinniśmy wesprzeć oświatę, 
wesprzeć na razie na poziomie regulaminu, żeby pokazać dyrektorom, że chcemy, żeby nasi 
nauczyciele w gminie rozwijali się również z kształcenia zdalnego. To jest jedna rzecz. Kształcenie 
zdalne to już powiedziałem . Natomiast d rugą rzeczą, która też jak gdyby jest zaniedbywana bym 
powiedział bo my się cały czas uczymy według modelu pruskiego, ten model przeniesiony do online 
specjalnie nie zdaje egzaminu i brakuje nowatorskich dziedzin, nowatorskich metod dydaktyki, żeby 
uczyć uczniów samodzielnego myślenia, pro-aktywności i znowu z takich obszarów ten regulamin 
powinien wspierać. Powinien premiować tych nauczycieli , którzy będą chcieli się rozwijać w tym 



obszarze. Tego mi brakuje, ponieważ szkoły, które budujemy czy remontujemy, same nie będą czuły 
uczniów, ich będą uczyli nauczyciele i ten punkt jest niezmiernie ważny. Więc ja bym jak gdyby 
chciałem formalnie zgłosić taki wniosek o dodaniu tam punktów. Oczywiście jeśli m ój pomysł jest 
absurdalny , Pani Jadwiga mnie zaraz wyprostuje bo jeśli to rzeczywiście jest tak , że ja zgłoszę coś co 
i tak jest niemożliwe bo musi pójść znowu do związków zawodowych i musi być zaopiniowany przez 
jakiś tam instancje. To nad tym się zastanowię , ale ja bym chciał zgłosić te punkty. Pani Jadwiga zna 
te punkty bo ja je wysyłałem e-mailem do Pani naczelnik. Także to jest mój głos w tej sprawie i 
chciałbym też, żeby radni pochylili się tą sprawą , żebyśmy może przez chwilę po dyskutowali a nie 
po prostu klepnęli ten wniosek. Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Bardzo proszę może odpowie Pani naczelnik Idziaszek Jadwiga.  
Kolejny mówca 
Fakt, że zmiana w tym momencie według mnie nie jest możliwa, ponieważ już w takiej formie została 
ona zaopiniowana przez związki zawodowe. Jeżeli byśmy dokonali zmiany to trzeba by powtórzyć 
całe procedowanie . Na co również nie mamy czasu. Natomiast to wszystko o czym Pan radny Michał 
Naftyński powiedział. To jest według mnie może być zawarte w tej uchwale, w tych zapisach to wcale 
nie musi być szczegółowo opisane. Dyrektorzy robią szkolenie ze zdalnego nauczania i z metodyki 
zdalnego nauczania , w ramach środków, które są przewidziane na doskonalenie zawodowe i można 
to już realizować i jest realizowane w ramach załącznika środków tam gdzie są przewidziane na 
szkolenia, to o czym mówiłam. W pkt kursy, seminaria, szkolenia tam są ujęte szkolenia dla całych 
rad pedagogicznych, jak i dla indywidualnych nauczycieli. Natomiast wyodrębnione kształcenie 
nauczycieli prowadzone przez szkoły wyższe to są studia licencjackie czy studia wyższe na języki obce 
i na nauczanie drugiego przedmiotu. To też jest niezbędne w szkołach naszych, ponieważ jest deficyt 
nauczycieli przedmiotów ścisłych i niestety musimy sobie pozyskiwać z własnych zasobów 
nauczycielskich . Prosząc ich i zachęcając do tego, żeby kończyli drugi kierunek, który jest niezbędny 
bo braki są nauczycielach nie tylko w naszej gminie, ale i również w naszym kraju . Nie ma 
matematyków , nie ma fizyków , chemików, dlatego jest to potrzebne. Poza tym są to zapewnione 
już też środki na kontynuację dokształcania zawodowego . A formy takie w jakiej formie też są studia 
prowadzone to oczywiście to zależy wszystko od uczelni, która prowadzi , tak, czy prowadzi zdalnie, 
czy nie prowadzi zdalnie. Ja rozmawiałam też z dyrektorami i propozycja Pana radnego przyjęcia 
większych kwot to trzeba też mieć świadomość tego, że ograniczy to liczbę nauczycieli, którzy 
dostaną to dofinansowanie, tak bo zejście z 60% do 100 , tak jak proponuję to wiadomo, że nie 
będzie, na przykład 10 nauczycieli nie skorzysta tylko na przykład 5 bo środki są ograniczone. 
Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Proszę Pani Joanna Zabłocka- Łudzeń.  
Kolejny mówca 
Znaczy ja chciałam potwierdzić. To jest ad vocem do Pana Naftyńskiego bo pierwsze chciałabym 
potwierdzić, że nie tylko nauczyciele robią studia, które poszerzają kwalifikacje. Ja tak się składa, że 
jestem odpowiedzialna za WDN, czyli Wewnątrzszkolne Szkolenie Nauczycieli i jestem świadoma i 
mam spis dokładny jakie szkolenia ludzie robią, jakie studia robią. Jest to naprawdę dość długa lista. 
Właśnie jestem w trakcie pisania sprawozdania z tego , z działalności tego jakby działu pracy szkoły. 
Ja bym chciałam powiedzieć tylko jedna osoba. Ja wymienię tylko gwoli przykładu zestawienie jednej 
osoby uczącej, nauczaniu 1-3, jakie zrobiła szkolenia sama . Tak oczywiście wszystkie online bo 
inaczej teraz nie można. I proszę bardzo to jest tak zajęcia z komputerem w klasie pierwszej. Nie 
rozumiem tego skrótu jakieś , nie wiem co to jest. S zkolenie dotyczące pracy zdalnej, inspirowania 
edukacyjna, grywalizacja Genially, inspirowania edukacyjna, znowu, Genially jakieś od podstaw, 
Akademia Genially, interaktywne lekcje zużycie World Akademia Genially, tworzymy świąteczny quiz, 
wirtualna klasa z wykorzystaniem Bitmoji Genially, nie znam. Ja tego nie znam akurat. Uwzględnienie 
w procesach edukacji. Dobra to nieważne. Także proszę Państwa my się szkolimy tylko ja bym 
powiedziała jest jedna rzecz, której na przykład my nauczyciele pracujący już dłuższego czasu w w 



trybie zdalnym, nie przeskoczymy pewnych poważnych problemów technicznych. Proszę P aństwa 
Łomianki mają tragiczny internet. Ja mam codziennie ileś lekcji online i zdarza się, że połowa klasy, 
tak, wypada z lekcji, tak. Łączy się po raz drugi. Lekcja trwa pół godziny , teoretycznie. Mnie się 
zdarza przedłużać . Korzystam czasami z tych 40 minut na Zoom. No nie muszę tłumaczyć , że 
choćbym stosowała najwspanialsze metody , tak. Była na 150 szkolenia ch, jeżeli dzieci mają 
problemy bo tak nie działa im słuchawka a nie działa im kamerka a nie mogą włączyć płyty CD bo 
akurat rodzice nie kupili tamtego odtwarzacza CD . A nie mają, czegoś tam nie mają. Dzieci, które 
regularnie na lekcjach nie mają proszę Państwa mikrofonu albo kamerki. Jak na lekcjach języka 
można nie mieć mikrofonu. Ona nic nie może powiedzieć na lekcji . No ja proszę czy ja mogę zmusić 
rodzica, żeby kupił mikrofon. Nie wiem, niech on kosztuje grosze, ale ja rodzica tego zmusić nie 
mogę. Proszę Państwa taka jest sytuacja z internetem . To samo są dzieci, które regularnie wypadają 
z lekcji. Także mówię szkolenia tak świetnie. My możemy, jesteśmy przygotowani. Mieliśmy 
mnóstwo też szkoleń w ciągu roku jak korzystać lepiej z zasobów synergii, znaczy Librusa. No 
naprawdę sporo webinarium było właśnie dotyczących tego nowego trybu nauczania, ale są pewne 
rzeczy, których przeskoczyć nie możemy. Na to już ani Pani Jadwiga Idziaszek ani nawet no może 
urząd bardziej, który może bym nam tu więcej światłowodów założył, ale to nie urząd będzie nam 
zakładał. To przecież zakładają prywatne firmy, tak. Także no tutaj no sorry , ale są pewne rzeczy, 
których się nie da przeskoczyć.  
Kolejny mówca 
Dziękuję, Pan radny Naftyński. Pan radny Naftyński zgłaszał się bardzo proszę.  
Kolejny mówca 
Ja z opóźnieniem troszeczkę, że tak powiem reaguję. Znaczy ja powiem taką rzecz. Mi brakuje , 
znaczy to o czym mówię to jest strategia, która jest na poziomie gminy , gmina jest na poziomie 
szkoły. Ja wiem, że poszczególne szkoły i każdy z dyrektorów robi to tak jak może. Natomiast 
nauczanie zdalne rządzi się trochę swoimi prawami. Ja tutaj pozwolę sobie , że tak powiem też zająć 
stanowisko, ponieważ miałem okazję badać stan edukacji zdalnej w Polsce w 2007 r. gdzie ten 
internet był tragiczny, nieporównywalny z tym, który mamy w tej chwili . Po prostu nauczanie zdalne 
rządzi się swoimi prawami. Nie musi być realizowane w takim zestawieniu pod tytułem lekcja, 
tablica, kreda. Nie musi być non-stop online. Przekazywane są materiały, które są do pobrania , które 
są do obejrzenia, prezentację, które są . To jest tryb asynchroniczny ale, żeby zbudować taki system 
to nauczyciele muszą zacząć myśleć inaczej w edukacji zdalnej. Gdyby oni, na przykład gdybyście P 
aństwo wszyscy pomyśleli, że edukacja zdalna będzie nas już obowiązywać przez następne 100 lat. 
To byśmy zaczęli myśleć o tym jak rzeczywiście realizować tą edukację bo lekcja online nowa trwa 15 
minut a nie 30 albo 45. Ludzie nie wychodzą nam na przerwę. To naprawdę rządzi się innymi 
prawami. Ja mówię o czymś takim, żeby gmina wyszła z inicjatywą, nie wiem zrobienia audytu, 
sprawdzenia to co Pani radna powiedziała Joanna , że dzieci wypadają. Nie wiemy tak naprawdę. My 
nie mamy takich informacji i do tych dzieci uczestniczyli, nie uczestniczyli, nie ma z tym problemu , 
ma z tamtym problemy. Dostajemy jakieś szczątkowe dane, ale nie mamy informacji. Ja wiem z 
różnych źródeł , że nie wszędzie te lekcje wyglądają tak różowo, że niektóre są przeniesione jeden do 
jednego. Po prostu zwykła lekcja jest przeniesiona do internetu. No tak nie wygląda nowoczesne 
nauczanie zdalne i dlatego jak gdyby moja sugestia jest taka, że może należałoby otworzyć jakiś 
fundusz. Pani Jadwiga też mówiła o tym, że środki były by uszczuplone. Ja tutaj się też odniosę ad 
vocem do tego co Pani naczelnik mówiła. Ja uważam, że powinniśmy na ten cel na kompetencje 
zdalne nauczycieli wygospodarować osobne środki . Dlatego ja się nawet nie odniosłem do tego co 
jest w tej tabelce , która jest dołączona do uchwały bo to są pieniądze, które dyrektorzy mają już jak 
gdyby klepnięte na pewne rzeczy. Oni mają te pieniądze policzone, każdą złotówkę. Ja sobie z tego 
zdaję sprawę , ale jeśli dalibyśmy taki sygnał , na przykład w tym regulaminie teraz, że chcemy czy 
dodać jakąś uchwałę obok , że chcemy wesprzeć nauczycieli w rozwoju zdalnym, stworzyć jakąś 
platformę , która będzie dla wszystkich nauczycieli w gminie a nie dla jednej szkoły. Zrobić jakąś 
konferencję na ten temat i wprowadzać nowoczesne metody. To na to trzeba by pozyskać osobne 
środki i osobne środki powinny się w budżecie na to znaleźć, ale o to będziemy jeszcze walczyć i to 



tyle jak gdyby z mojej strony. Ja mogę podać, znaczy z tego co Pani Jadwiga mówi to nie ma sensu 
zgłoszenia tego mojego wniosku. Natomiast ja w takim wypadku będę się, będę budował wniosek o 
stworzenie takiego funduszu równolegle i go złożę na następną sesję do Pani Przewodniczącej 
Pszczółkowskiej. Do Pani Przewodniczącej też jak gdyby oczywiście uchwały podpisze jak będę już 
mógł fizycznie to ją podpiszę.  
Kolejny mówca 
Dobrze dziękuję bardzo. Widzę że już nie ma więcej chętnych. Wobec braku chętnych do zabrania 
głosu w tym punkcie zarządzam głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu 
uchwały w sprawie ustalenia na 2021 r. planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli , ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania oraz form i specjalności kształcenia , na 
które dofinansowanie jest przeznaczone dla nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez 
gminę Łomianki. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu ? Pan Tomasz Henryk 
Dąbrowski nie oddał głosu. Pan Tomasz Henryk Dąbrowski. No cóż myślę, że proszę wyłączyć. Tak na 
tym skończymy głosowanie, tak. Stwierdzam, że w wyniku głosowania 20 głosów za , 0 przeciw. 
Uchwała została przyjęta. Zamykam pkt 6 obrad sesji. Przechodzimy do pkt 7, rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy gminy Łomianki. Proszę Pana Piotra Kowalskiego, naczelnika 
Wydział Geodezji Gospodarki Nieruchomościami i Zagospodarowania Przestrzennego o 
przedstawienie projektu uchwały.  
Kolejny mówca 
Dobry wieczór, witam wszystkich.  
Kolejny mówca 
Dobry wieczór.  
Kolejny mówca 
We wrześniu 2020 r. do Urzędu Miejskiego w Łomiankach wpłynął wniosek jednego ze 
współwłaścicieli nieruchomości drogowej o nadanie nazwy ulicy, ulica Widokowa . Z uwagi na 
konieczność nadania numeracji porządkowej dla nowo powstałych budynków. Zawsze zachęcamy 
inwestorów , którzy lokalizują inwestycje przy drogach , które nie mają nazw do tego aby te nazwy 
nadawać, żeby uniknąć w przyszłości przenumerowania nieruchomości i tak to tu też się stało. W 
związku z tym , że działka ta ewidencyjna o nr 150/1 z obrębu Dąbrowa , zlokalizowana jest 
pomiędzy ulicami Zachodnią a ulicą Sierakowską i w miejscowym planie jest przeznaczona pod drogi 
klasy dojazdowej, oznaczone symbolem KDD3. Uznaliśmy jak najbardziej za zasadny ten wniosek. 
Zwróciliśmy się do wszystkich współwłaścicieli o wyrażenie opinii aby poparli tą inicjatywę . Pani 
burmistrz również się do niej przychyliła. W związku z tym wystąpiliśmy również do zarządu osiedla 
Dąbrowa Zachodnia aby odniósł się do tego przedsięwzięcia. Odniósł się pozytywnie. W związku z 
powyższym biorąc powyższe pod uwagę zasadnym jest podjęcie danej uchwały i nadania nazwy ulicy 
Widokowej dla danej nieruchomości drogowej, stanowiące działkę 150/1 z obrębu Dąbrowa, 
dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę przewodniczącego Komisji Technicznej Pana Jerzego Serzysko o 
wyrażenie opinii komisji.  
Kolejny mówca 
Komisja Techniczna na swoim posiedzeniu zaopiniowała jednogłośnie , pozytywnie nadanie ulicy 
nazwy Widokowa, która jest mniej więcej położona w Dąbrowie Zachodniej . Łącząca w pewnym 
sensie ulicę Zachodnią z ulicą Sierakowską. Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Wobec braku chętnych do 
zabrania głosu w tym punkcie zarządzam głosowanie . Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem 
uchwały? Kto to jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Agnieszka Zdunek , radny 
Tomasz Dąbrowski, radny Grzegorz Bryk, radna Agnieszka Zdunek, radny Grzegorz Bryk. Radny 
Grzegorz Bryk . Bardzo proszę radny Grzegorz Bryk o oddanie głosu , o zagłosowanie i Tomasz Henryk 
Dąbrowski. No dobrze. Odczytam głosowanie. Proszę zapisać. Stwierdzam, że w wyniku głosowania 



20 głosów za , 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, brak jednego głosu. Rada podjęła uchwałę w sprawie 
nadania nazwy ulicy w gminie Łomianki. Zamykam pkt 7 porządku obrad sesji. Przechodzimy do pkt 
8, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu z nowym 
najemcom oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy najmu części działki ewidencyjnej nr 111/ 2 i 112/1 z obrębu 00 21 Łomianki Miasto. Bardzo 
proszę Pana Piotra Kowalskiego, naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami i 
Zagospodarowania Przestrzennego o przedstawienie projektu uchwały.  
Kolejny mówca 
Otóż w styczniu tego roku wpłynął wniosek spółki o możliwość najmu nieruchomości stanowiącej 
część działek ewidencyjnych 111/ 2 i 112/ 1 z obrębu 00 21 Łomianki Miasto o powierzchni , o 
wynajęcie powierzchni 415 m, położonych w Łomiankach, przy ulicy Kolejowej 97. Własność stanowi, 
własność to jest gmina Łomianki. Jest ona uregulowana w księdze. Przedmiotem najmu będzie 
budynek wraz z terenem go otaczającym. W związku z tym, że tak naprawdę no jest to dosyć stary 
budynek , wymagający dużych nakładów finansowych. Nie było chętnych do wynajmu. Co najmniej 
dwie osoby oglądały na przestrzeni chyba czterech czy pięciu miesięcy bo poprzedni najemca 
wypowiedział umowę. W związku z tym znalazła się osoba, której stan tego budynku odpowiada . W 
związku z powyższym stawki czynszu są ustalone zgodnie z obowiązującym zarządzeniem. 
Wynajmuje ono grunt pod budynkiem razem z tym , powierzchnię wokół budynku określił na 
potrzeby tam rzędu 320 m2. Znajduje się to przy samej drodze Opaskowej. Powtarzam jeszcze raz 
budynek był wynajmowany, poprzedni najemca w 2020 r. zrezygnował. W związku z tym wskazane 
jest zawarcie kolejnej umowy najmu omawianego terenu. Dziękuję serdecznie.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Proszę Pana Jerzego Serzysko, przewodniczącego Komisji Technicznej o wyrażenie 
opinii komisji. Bardzo proszę Pana Jerzego.  
Kolejny mówca 
Zaopiniowała jednogłośnie, pozytywnie zawarcie umowy najmu z oferentem, dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Kto by chciał z Państwa radnych zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę. Zatem zarządzam 
głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały ? Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Radny Krogulec Mateusz i radny Naftyński Michał proszę o 
zagłosowanie. Radny Mateusz Krogulec . Państwo Radni bardzo proszę o zdyscyplinowanie się. 
Proszę o zagłosowanie. Pan Tomasz Henryk Dąbrowski i Pan Mateusz Krogulec. Czekamy tylko na 
Panów. No niestety. Od czytam wyniki głosowania. Proszę wykreślić Pana Tomasza Henryka 
Dąbrowskiego. Rozumiem , że jest nieobecny . Pan Mateuszu Krogulec, dobrze. Stwierdzam, że 
wyniku głosowania 17 głosów za, 0 przeciw. Rada podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie umowy najmu z nowym najemcom oraz wyrażenie zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia . Proszę Państwa przepraszam. Jeszcze raz odczytam wyniki 
głosowania. 17 za, 2 wstrzymujące się, 2 brak głosów. Rada podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie umowy najmu z nowym najemcom oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu części działki ewidencyjnej nr 111/2 i 112/1 
z obrębu 00 21 Łomianki Miasto. Następnym punktem, który będziemy procedować to nie 8 tylko 9. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego planu rozwoju modernizacji 
urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2021-2024, będących w posiadaniu Gminy 
Łomianki. Bardzo proszę Pana Tomasza Czajkowskiego, prezesa Zakładu Wodociągów i Kanalizacji o 
przedstawienie opinii, o przedstawienie projektu uchwały , przepraszam.  
Kolejny mówca 
Dobry wieczór Państwu. Czy Pani Przewodnicząca dobrze mnie słychać?  
Kolejny mówca 
Dobrze słychać, proszę.  
Kolejny mówca 
Bardzo się cieszę. Jeszcze raz witam Panie burmistrzu, całą radę. Tak więc na podstawie art. 21 ust. 1 



ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Spółka 
przygotowała wieloletni plan, wieloletni plan modernizacji urządzeń wodociągowych i 
kanalizacyjnych na lata 2021-202 4. Plan zgodnie z ustawą określa w szczególności planowany zakres 
usług wodociągowo-kanalizacyjnych , przedsięwzięcia rozwojowo- modernizacyjne w poszczególnych 
latach , przedsięwzięcia racjonalizujące zużycie wody oraz nakłady inwestycyjne i sposób ich 
finansowania. Wieloletni plan wpisuje się również w strategię rozwoju gminy Łomianki na lata 2016 -
30 a także jest zgodne ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Miasta i Gminy Łomianki. Plan obowiązuje w latach 2020-2024. Plan będzie również podstawą do 
złożenia wniosku o ustalenie taryf na lata 2021-202 4 . Mogę powiedzieć tak w skrócie, że 
inwestycje, które są przedstawione w tym planie dotyczą różnych miejscowości. Zarówno miasta 
Łomianki jak i sołectw, mówimy tutaj o Osadowej, mówimy o Dziekanowie Leśnym, Bajkowym , 
Łomiankach Chopina , Kiełpinie i Kępie Kiełpińskiej a także wsi Dąbrowa. Także chyba tak pokrótce 
tyle bym chciał powiedzieć na temat tego planu.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Panie prezesie. Bardzo proszę Pana Jerzego Serzysko, przewodniczącego K omisji 
Technicznej o wyrażenie opinii komisji.  
Kolejny mówca 
Komisja Techniczna na posiedzeniu w dniu 18 stycznia zaopiniowała jednogłośnie, pozytywnie wyżej 
wymieniony projekt uchwały.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Kto z Państwa chce zabrać głos w tej sprawie? Bardzo proszę radny Marcin Etienne. 
A teraz nie słyszymy Pana radnego.  
Kolejny mówca 
Zapisz u góry.  
Kolejny mówca 
Teraz zacznę. Pytanie Panie prezesie. Pytanie co oznacza w tym planie przedstawionym budowa sieci 
wodociągowej w Dziekanowie Bajkowym , część 2 i część 3. Część 2 zaplanowana została na jesień 
2021, część 3 na jesień 2023 . Co kryje się pod tymi częściami? Nigdzie nie mogłem znaleźć jakie ulice 
są w części 2, jakie ulice w części 3, czy jest jeszcze część 4. Bardzo proszę o informację. Od razu mam 
pytanie czy będzie Pan do końca dzisiejszego posiedzenia sesji bo nie chciałbym tutaj zadawać innych 
pytań niż te związane z tym.  
Kolejny mówca 
Inne pytania w wolnych wnioskach.  
Kolejny mówca 
Dlatego pytam Pana prezesa czy będzie do końca?  
Kolejny mówca 
To powiem od końca, że postaram się być. Mam nadzieję, że już będzie to na tyle niedługo, że będę 
w stanie, postaram się być, tak. Mówiąc krótko. Jeżeli chodzi o inwestycje na Dziekanowie Bajkowym 
. No to sytuacja wygląda tak, że mamy złożony wnioski i również w trybie art. 124 ustawy o 
gospodarce mieniem , nie jesteśmy w stanie przewidzieć jakby wszystkich skutków jakie te decyzje 
przyniosą, czy się uda przeprocedować. W kilku przypadkach wystąpiliśmy również do sądu i do 
urzędu. Znaczy do Sądu Rejonowego dla Warszawy Żoliborza, wydział cywilny o ustalenie czy w 
przypadku kilku współwłaścicieli kolejnych ulic toczą się sprawy spadkowe bo jest to dla nas dosyć 
ważna informacja w kwestii uzyskania takiej zgody w trybie art. 124 . I tak naprawdę 
przygotowujemy inwestycje, gdzie zakładamy, że minimum trzy ulice kolejne w Dziekanowie 
Bajkowym będziemy realizowali w każdym roku. Ze względu na to , że postępowania i zbierania zgód 
jeszcze trwa to na dzień dzisiejszy nie jestem w stanie powiedzieć , ale zakładam, że do jesieni, czyli 
do momentu kiedy założyliśmy, że będziemy kolejny przetarg ogłaszać. To minimum kolejne trzy 
ulice będą gotowe do realizacji.  



Kolejny mówca 
Czyli założenia są takie, że Wodociąg w Dziekanowie Bajkowym zostanie zrealizowany w ciągu 6 lat. 
Tak, czy dobrze rozumiem?  
Kolejny mówca 
Ilu?  
Kolejny mówca 
6. Tak to jest 21 ulic. Trzy są jeszcze nie odebrane w tej chwili i właściwie. Ja nie mówię o 
podłączeniu. Ja mówię nieodebrane to znaczy nie są.  
Kolejny mówca 
Nie. Ja bym tak nie przesądzał. Wszystko jest kwestia uregulowania stanu prawnego. Jeżeli okaże się, 
że jest możliwość realizacji więcej niż trzech ulic w danym roku no to na pewno będziemy chcieli to 
robić.  
Kolejny mówca 
Nad jakimi ulicami w tej chwili ZWIK pracuje? Bo powiedział Pan kilka ulic jest takich, kilka.  
Kolejny mówca 
W zasadzie analizujemy wszystkie poszczególne ulicę i składamy po kolei wnioski. W pierwszej 
kolejności porządkujemy ulicę Waligóry, również Kaczki Dziwaczki i.  
Kolejny mówca 
Bolka i Lolka?  
Kolejny mówca 
I Bolka i Lolka to chyba o czym Pan też wspominał w swojej interpelacji, ale też kolejne już zasadzie 
będą szły. Jako kolejne, tak, też musimy troszeczkę zwrócić swój wzrok na Sadową, ponieważ tam też 
mamy inwestycję, która wymaga też uporządkowania. Więc po prostu nie jesteśmy w stanie zrobić 
wszystkiego, ale po kolei staramy się działać. Waligóry w tym momencie jest kluczowa ze względu na 
inwestycję ulicy Rolniczej.  
Kolejny mówca 
To ja na razie dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Proszę Pan radny Adam Salwowski. Panie radny nie słyszymy. Nie słyszymy Panie 
radny. Nie słyszymy Panie radny. Proszę głośniej i nie wiem może.  
Kolejny mówca 
Słychać mnie?  
Kolejny mówca 
Słychać bardzo cichutko. Proszę mówić głośno dobrze?  
Kolejny mówca 
Bliżej mikrofonu.  
Kolejny mówca 
O. A to radny Jerzy. Nie słychać . Niestety nie słychać Pana radnego Adama Salwowskiego.  
Kolejny mówca 
Ja nie rozumiem. Wczoraj można było przez cały dzień przetestować sprzęt.  
Kolejny mówca 
Testowali radni. Tak, było okno otwarte. Biuro Rady było do dyspozycji , informatycy również. No cóż 
nie słyszymy Pana radnego Adama Salwowskiego. Czy są inni chętni do zabrania głosu? Nie widzę. 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu w tym punkcie zarządzam głosowanie. Kto z Państwa 
radnych jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego planu rozwoju i 
modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2021-202 4 będących w posiadaniu 
Gminy Łomianki. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Radny Adam Salwowski, 
radny Michał Naftyński, przepraszam Janusz Skonieczny, Janusz Skonieczny, radny o tak. Jeszcze 
Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Przepraszam ja kliknąłem.  



Kolejny mówca 
O już teraz tak, teraz tak. Jest już mam. Stwierdzam , że w wyniku głosowania 18 głosów za, 0 
przeciw, 2 wstrzymujące się. Rada przyjęła program.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca mikrofon Pani się wyłączył.  
Kolejny mówca 
Proszę Państwa jeszcze raz . Tak. Dziękuję bardzo. Jeszcze raz. Stwierdzam, że w wyniku głosowania 
18 głosów za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się. Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 
wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2021-
2024 będące w posiadaniu Gminy Łomianki. Zamykam pkt 10 porządku obrad. Przechodzimy do pkt 
11.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca to ja b ardzo chciałem podziękować w imieniu spółki za przychylność rady.  
Kolejny mówca 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 22 / 279/ 2016 Rady Miejskiej w 
Łomiankach, z dnia 28 grudnia 2016 r. W sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej 
nieruchomości gruntowej. Proszę Pana Piotra Kowalskiego, naczelnika Wydziału Geodezji i 
Gospodarki Nieruchomościami i Zagospodarowania Przestrzennego o przedstawienie projektu 
uchwały.  
Kolejny mówca 
Witam. Dany projekt uchwały trochę porządkuje kwestie związane z planami inwestycyjnymi , z 
budżetem . No i z kwestią porządkowania i wykonalności tych uchwał. W związku z tym, że w 
budżecie na 2021 r. jest zadanie 20 , 20, 34 , budowa pętli autobusowej przy zbiegu ulic Kołłątaja i 
Opaski , ulicy Kolejowej i zarówno w tej uchwale jak i tej następnej są one te działki w całości bądź w 
części jako docelowa lokalizacja tej pętli . No nie chcemy, żeby były dwa stany prawne tak naprawdę 
i jakby dwa kierunki , w których burmistrz miałby się poruszać, że jeden mówi , że mamy to 
sprzedawać a drugi mówi, że mamy w to inwestować . Chcemy, wnioskujemy o uchylenie uchwały w 
tym przypadku z 2016 r. Dotyczy to, akurat ta uchwała dotyczy działki nr 34 i 35, czyli obecna działka 
687, czyli ul ica Kolejowa 121 . Ten teren jest obecnie wynajmowany i chcemy uchylić tą uchwałę z 
2016 r. Dodam tylko, że w następnej uchwale jest działka obok, działka 688. W chwili obecnej na 1, 2 
i 3, która graniczy z tą działką i na tych działkach ma być usytuowana pętla autobusowa. Obecnie 
głosowana im uchwała dotyczy działki, która częściowo będzie wykorzystywana być może na tą 
pętlę, ale z ostrożności chcemy to uporządkować a następna uchwała będzie dotyczyła działki, która 
w całości bądź prawie w całości będzie przeznaczona pod pętlę autobusową. Te uchwały oczywiście 
też mają związek z stanowiskiem czy projektem stanowiska w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii w 
zakresie działań burmistrza Łomianek zmierzających do realizacji zadań inwestycyjnego, 
polegającego na realizacji pętli autobusowej, czyli pozycji 14 z pierwotnego porządku obrad. W 
związku z powyższym proszę Radę o pozytywne rozpatrzenie danego projektu uchwały i następnego, 
dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Proszę Pana Jerzego Serzysko, przewodniczącego Komisji Technicznej o opinię komisji.  
Kolejny mówca 
Komisja Techniczna zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie uchwałę. Jednocześnie chciałem zwrócić 
uwagę, że te działki obydwie zostały przygotowane do sprzedaży jedna 28 grudnia 2016 r. A kolejna, 
którą będziemy procedować 20 października 2017 r. I dobrze może by teraz tak sobie pomyślałem, 
żeby sprawdzić ile jeszcze działek gmina wystawiła w poprzednich latach na sprzedaż i one tak 
czekają na kupca i czy to było celowe. Znaczy zrobić weryfikację działek, które został y wystawione 
na sprzedaż, zostały nie sprzedane i czy celowo jest sprzedaż gminnego majątku. Tak jak było to 
kiedyś sprzedane pole Andziaka, tam gdzie ICDS w tej chwili stoi aż do samej kolejowej to była 
gminna działka, przejęta od właściciela, która nazywał się Andziak. Także pod tym kątem należałoby 



Panie naczelniku i Panie burmistrzu i Pani burmistrz zrobić pewnie porządek i rozpatrzyć ten. Zrobić 
specyfikację działek , które są przygotowane do sprzedaży , nie koniecznie potrzebne.  
Kolejny mówca 
Dziękuję . Kto z Państwa chce zabrać głos?  
Kolejny mówca 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Kto z Państwa radnych chce zabrać głos w tej sprawie? Nie ma chętnych. Zarządzam 
głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały 
nr 22/ 279/ 2016 Rady Miejskiej w Łomiankach, z dnia 28 grudnia 2016 r. W sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż zabudowanej nieruchomości gruntowej. Kto jest za ? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał 
od głosu? Radny Grzegorz Bryk. Stwierdzam , że w wyniku głosowania 17 głosów za, 0 przeciw, 3 
wstrzymujące się. Rada przyjęła uchwałę. Zamykam pkt 11 porządku obrad sesji. Przechodzimy do 
pkt 12 , rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 33/ 398/ 2017 Rady Miejskiej 
w Łomiankach, z dnia 2 października 2017 r. W sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
gruntowej . Proszę Pana naczelnika o przedstawienie projektu uchwały.  
Kolejny mówca 
Jest to analogiczne. Projekt uchwały, który był głosowany przed chwilą. Dotyczy działki sąsiedniej 
ulicy Kolejowej. Nieruchomości znajdującej się przy ulicy Kolejowej , nr porządkowy 119, jest to 
działka 688 w uchwale pierwotnej z 2000, 200. Tak 688 w uchwale z 2017 r. W chwili obecnej są to 
trzy działki. Tak jak mówiłem i większości ta działka przewidziana jest właśnie pod realizację zadania 
inwestycyjnego o nr 2020/ 34, budowa pętli autobusowej przy zbiegu ulicy Kołłątaja i opaski ulicy 
Kolejowej . Dziękuję serdecznie.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Proszę przewodniczącego Komisji Technicznej o wyrażenie opinii komisji.  
Kolejny mówca 
Ta działka jak już było powiedziane jest sąsiadującą z poprzednią. I powierzchnia tej działki jest 1607 
m. Spora działka. Poprzednia była 1303 m w dobrym punkcie. I komisja jednogłośnie zaopiniowała 
pozytywnie zgodę na uchylenia uchwały na sprzedaż nieruchomości gruntowej zawartej w 2017 r.  
Kolejny mówca 
D ziękuję. Czy ktoś z Państwa radnych chce zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Zarządzam 
głosowanie. Kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał od głosu? Stwierdzam , że w wyniku głosowania 15 głosów za, 1 przeciw, 4 wstrzymujące 
się. Rada podjęła uchwałę w sprawie uchylenia uchwały nr 33/ 398 / 2017 Rady Miejskiej w 
Łomiankach, z dnia 2 października 2017 r. W sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
gruntowej. Zamykam pkt 12 porządku obrad sesji. Przechodzimy do pkt 13, rozpatrzenie projektu 
stanowiska w sprawie zachowania integralności województwa mazowieckiego oraz utrzymanie 
wsparcia w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 
2021-2027 dla rejonu warszawskiego stołecznego. Proszę Pana burmistrza Witolda Gawdę o 
przedstawienie projektu stanowiska.  
Kolejny mówca 
Szanowni Państwo tak jak w tytule chciałbym zachęcić Państwa do pozytywnego ustosunkowania się 
do tej propozycji. Propozycji , która wynika z analiz tych działań podjętych przez różne gminy 
Mazowsza, które to uchwały czy stanowiska wpływają do urzędu i jesteśmy przez te samorządy o 
nich informowani. Dotyczy dwóch kwestii podziału Mazowsza i pozbawienia tego obszaru 
statystycznego, w którym jesteśmy, dostępu do Regionalnych Funduszy Europejskich. Wydaje mi się , 
że samo stanowisko zawiera dostatecznie klarowne uzasadnienie, dlaczego jest to ważne dla 
Łomianek, dlaczego te obie te decyzje byłyby, zagrażały żywotnym interesom naszej gminy, dlatego 
jakby nie będę już tego powtarzał. Natomiast odniósłbym się do argumentów, które były poruszone 
w dyskusji, która się toczyła na temat tego stanowiska. Przeciwnicy tego stanowiska podnosili przede 
wszystkim trzy kwestie. Po pierwsze, że brak jest projektu, formalnego projektu dotyczącego 



podziału Mazowsza, do którego można byłoby się odnieść. Po drugie, że to stanowisko nic da. A po 
trzecie, że jest to dyskusja polityczna. Jeżeli chodzi o pierwszą kwestię to gdybyśmy czekali na 
pojawienie się projektu to prawdopodobnie skończyłoby się tym, że nie zdążyli byśmy zabrać w tej 
sprawie głos u. Jak Państwo pewnie wiecie do uchwalenia ustawy nieraz wystarczy jedna noc i w 
związku z tym szanse w takiej sytuacji na zabranie głosu by nie było. Dlatego warto się wypowiadać 
wcześniej. Jeżeli chodzi o to, że stanowisko nic nie da. To nie jest prawdą, że oddolna presja nie ma 
znaczenia . Pamiętacie Państwo losy projektu ministra Sasina , który proponował powiększenie 
Warszawy. Zdecydowane stanowisko wielu samorządów spowodowało, że ten projekt nie został 
wdrożony. Z innych obszarów też pewnie macie Państwo sporo przykładów tego, że presja opinii 
publicznej spowodowała czy to w sprawie ,,Piątki dla zwierząt'' czy w sprawie antyaborcyjnej 
przepisów, także zmiany stanowiska władz. Więc nie chciałbym. Nie wydaje mi się zasadne 
twierdzenie, że takie stanowiska nic nie dają . I wreszcie ostatnia kwestia. Kwestia polityczności. W 
tych dyskusjach właściwie wszyscy się zgadzają, że konsekwencje obu tych decyzji są niekorzystne 
dla gminy Łomianki. Tego krytycy, tego też nie negowali. Natomiast w dyskusji zarysowała się taka 
pewna korelacja, pewna zbieżność gdzie sympatycy obecnie rządzącej partii wypowiadali się 
krytycznie o tym projekcie a pozostali pozytywnie i chciałbym się teraz wrócić do tych, że właśnie 
sympatyków. Choć wiem, że mogę nie być przekonywujący i wiarygodny w tych swoich radach . W 
ydaje mi się, że warto spojrzeć w tym wypadku na interes Łomianek. Ja wiem , że pojawienie się tego 
nowego województwa przy podziale Mazowsza spowoduje, że prawdopodobnie zmieni się tam, 
będą przeprowadzone wybory i zmieni się opcja polityczna, która będzie rządziła tamtym 
województwem, ale wydaje mi się, że ważniejsze chyba powinny być dla nas interesy Łomianek a te 
ewidentnie na tym ucierpią. Apeluję więc o nie polityczne patrzenie na to. Tylko spojrzenia interesu 
Łomianek. Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Panie burmistrzu. Bardzo proszę Pana Marcina Etienne, przewodniczącego Komisji 
Społecznej o wyrażenie opinii komisji.  
Kolejny mówca 
Szanowni Państwo, Pani Przewodnicząca. Komisja nie zajęła stanowiska. tej o to przyczyny, że 
większość radnych, 3 osoby . T rójka radnych była w głosowaniu za zdjęciem tego z porządku obrad 
Komisji Społecznej tego punktu. No i wobec powyższego dwie osoby były za. Więc większość była za 
tym , żeby zdjąć i ten projekt uchwały, ten projekt stanowiska został zdjęty z porządku. I jeśli mogę 
od razu przy tym bo na Komisji Społecznej oczywiście była dosyć długa dyskusja na ten temat i 
rzeczywiście podnoszony był argument jako taki główny argument, że nie ma znaczenia czy 
zamierzamy się gdzieś , nie wiem wyprowadzać z tej gminy i nie interesuje nas już los tego, ile tych 
środków będzie do tej gminy wpływało. To mimo wszystko jesteśmy radnymi Gminy Łomianki. 
Interesy Gminy Łomianki powinny być interesami nadrzędnymi dla nas dla radnych. Dlatego jeżeli 
mielibyśmy stracić na tym a dobitnie pokazuje ta sytuacja, że to połączenie z powodu je czy też 
rozdzielenie na Warszawę i reszty i inne województwa. Stracimy gmina Łomianki straci realne środki. 
To nie należy się na to godzić i należy wyrazić to w jakimś takim stanowisku bo ja nawet użyłem 
takiego zwrotu na Komisji Społecznej, że możemy po prostu kiedyś się obudzić, że ten projekt będzie 
wprowadzony . Nie będzie dyskusji bo nie będzie czasu na tą dyskusję a on zostanie już 
przegłosowany w sejmie i nie raz widzieliśmy, że los taki różne ustawy spotykał, że one po prostu 
jednego dnia były wprowadzone, wieczorem była dyskusja nad nimi a następnego dnia budziliśmy 
się już z aktem normatywnym. Stąd wątpliwość też była czy racje bytu ma dyskusja na ten temat i 
jakiekolwiek stanowisko. No bo to jest tylko stanowisko. Wiadomo , że stanowiskiem rząd nie musi 
się, nie musi patrzeć na stanowiska. Może s ię w ogóle na to nie oglądać, ale ja przywołuje taki 
przykład, że przecież wielokrotnie bywa tak, że poddajemy pod konsultacje społeczne pewne rzeczy, 
które dzieją się w gminie. Dam przykład taki. Niech przykładem będzie projekt uchwały 
krajobrazowej. Będą odbywały się konsultacje. Mimo tego iż zarząd gminy nie jest związany tymi 
konsultacjami . Konsultacje były prowadzone w sprawie szkoły w Dąbrowie, czy w Sadowej. Różne, 
na różne tematy. Wiadomo jest, że zarząd gminy, urząd może się nie oglądać na wynik konsultacji, 



może robić co chce. Natomiast nie odbierajmy sobie prawa do tego by wyrazić swoje zdanie . Byśmy 
później nie musieli , nie wiem wspominać tego, że mogliśmy jednak zarazić być może to by coś dało. 
Tutaj Pan burmistrz przywołał tą sprawę Sasinowej ustawy, projektu ustawy, który nie przeszedł. 
Rzeczywiście nacisk był samorządów , który przekładał się później na naciski pewne mieszkańców 
tych obszarów i wycofano się szczęśliwie. Wycofano się z tej ustawy. Także nie pozbywajmy się i 
może tego narzędzia , którym jest opowiedzenie się za tym. Możemy być przeciwni, możemy się 
przeciwnie opowiedzieć, ale jesteśmy mieszkańcami, przypominam gminy, jesteśmy radnymi, którzy 
zostali wybrani po to by tych interesów naszej gminy pilnować. Także dziękuję bardzo. Komisja 
Społeczna nie zajęła stanowiska w sprawie.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Panie radny. Widzę, że lista jest mówców długa. Bardzo proszę Pan Grzegorz Bryk, wniosek 
formalny.  
Kolejny mówca 
Szanowni Państwo, Wysoka Rado, Panowie burmistrzowie. Ja chciałem odnieść się właśnie do tego 
projektu.  
Kolejny mówca 
Wniosek formalny Panie radny, wniosek formalny.  
Kolejny mówca 
Tak, ale chciałem uzasadnić bo mój wniosek formalny jest taki , żeby cofnąć ten projekt do prac 
komisji. A dlaczego uzasadniam to tym, że w tej chwili rozmawiamy o czymś co nie istnieje , tak. Nie 
ma takiej ustawy w sejmie. Prace nie wiadomo czy są nawet bo tak naprawdę wszystko jest na na 
zasadzie domysłów. Wszystko jest na zasadzie, że doszły nas słuchy. Tak też tutaj nasza władza 
miejscowa też tak to odbiera. Kwestia jest taka. Proszę Państwa nie wiemy jaki będzie zapis w 
przyszłej ustawie o podziale Mazowsza, jakie będą ustawy około, rozporządzenia i ustawy 
wykonawcze do tej ustawy o rozdziale Mazowsza. Kiedy to nastąpi bo tak naprawdę mówi się o tym 
już od roku prawie. Nie wiadomo kiedy przeprowadzone wybory . Więc to też jest długi czas. Jeżeli 
miałoby to nastąpić, taki rozdział. Nie sądzę, żeby Łomianki na tym straciły . Obliczenia, które są 
przedstawiane. No są przestawione na czym te obliczenia. Jeżeli nie wiem jakie będą założenia tej 
ustawy o podziale Mazowsza to jak możemy prowadzić obliczenia . Dużo miast w Europie jest tak 
podzielonych , że dystrykt jest stołeczny i na około jest już inny departament albo inny Land czy inne 
tak zwane województwo w danym kraju. To nie jest nic nadzwyczajnego. Założenia były takie, jeżeli 
przyszłościowy , jeżeli miałoby nastąpić kiedyś taki podział miał nastąpić to jest to, żeby 
zrównoważyć rozwój województwa , tak. Nie tylko duże miasta bo to się nie sprawdziło. Tylko też o 
środki oddalone dalej, tak, żeby po prostu też te ośrodki dostały fundusze odpowiednie bo jednak 
Warszawa i powiaty naokoło zawyżają sztucznie statystykę. Łomianki nic nie stracą na tym i tak będą 
musiały Janosikowe oddawać, tak jak oddawały bo to już jest prawo wcześniejsze. Więc tu nic się nie 
zmieni. Przede wszystkim powstanie większa aglomeracja warszawska. Tylko można zyskać na tym. 
Kwestia też jest taka, że proszę Państwa właśnie tak jak ten wniosek mój, czyli odłożyć do komisji , 
cofnąć do komisji ten projekt i dopiero kiedy mieli przynajmniej szkic projektu ustawy na temat 
podział Mazowsza dopiero można dyskutować nad tym. Jeszcze jedna rzecz , sąsiedni. Powiat 
warszawski zachodni też taką ustawę ostatnio , uchwałę taką procedował i negatywnie przegłosował. 
Więc nie wszystkie samorządy i nie wszystkie gminy i powiaty głosują tak jak tam wysyłają te różne 
pisma do nas do urzędu intencyjne. Wcale tak nie jest i mamy przykład z powiatu, że powiat 
negatywnie przegłosował podobny projekt uchwały. Więc dopiero jak będziemy wiedzieć nad czym 
mamy naprawdę głosować to dopiero przychylmy się nad tym. Druga rzecz jest taka, że we wniosku 
jest napisane, że Rada Gminy. Jeżeli jacyś radni wystosowali to pismo i oni się podpisują to niech 
powiedzą, że to jest ich inicjatywa bo to tak wygląda jakby to było tylko inicjatywa urzędu i Pani 
burmistrz. A radni mają tylko to przegłosować, ponieważ ja na przykład czy inni radni nie wiedzieli o 
takim piśmie wcześniej. Więc nie można w tym piśmie, że cała Rada właśnie, stanowisko całej Rady 
to jest, tak. To jest widocznie Pani burmistrz lub jeżeli to jest radny, to niech Ci radni podpiszą się 
osobiście pod tym wnioskiem. Dziękuję bardzo.  



Kolejny mówca 
Panie radny ostatecznie, jeżeli wniosek zostanie przyjęty lub nie, to i tak podpisuje przewodnicząca. 
Także w tym zakresie proszę się nie martwić. Oczywiście poddamy pod głosowanie bo postawił Pan 
wniosek formalny. Niemniej jednak przypominam Państwu, że na początku sesji był wniosek 
formalny w sprawie zdjęcia z porządku obrad tego punktu. Nie przeszedł. Więc w tej sytuacji 
proponuje Pan z drugiej strony wnioskiem formalnym. Tak będziemy go głosować. Tylko proszę 
jeszcze Pan Michał Naftyński, w międzyczasie głosujemy. Przypominam tylko, że był już głosowany z 
porządku obrad i nie przeszedł.  
Kolejny mówca 
Ja właśnie w kwestii ad vocem do tego wniosku. Zgłaszałem się bo chciałem o poradę prawnika czy 
można tak w nieskończoność głosować takie.  
Kolejny mówca 
Można Panie radny dlatego, że tam był wniosek o zmianę porządku obrad a tu jest wniosek formalny 
o przesunięcie do prac w komisji.  
Kolejny mówca 
Ale tam było też o zdjęcie z porządku obrad, czyli no zdjęcie to znaczy.  
Kolejny mówca 
Panie radny, ale to jest przesunięcie porządku . Ja rozumiem, że Ci Państwo radni niektórzy nie 
głosowali za tym, żeby wniosek upadł, nie będą głosowali za tym, żeby wniosek był przesunięty do 
prac w komisji. Niemniej jednak poddam pod głosowanie bo taka jest procedura. Bardzo proszę Pan 
Michał Naftyński.  
Kolejny mówca 
Już jestem. Szanowni Państwo . Znaczy ja się przysłuchuje rozmowie i też jak gdyby dla mnie to jest 
dzielenie trochę skóry na niedźwiedziu. Trochę się tutaj jak gdyby zgodzę z radnym Brykiem, że 
mamy sytuację, w której to jest jakaś plotka. Ja wiem, że to już była przygotowana od dawna. Wiem, 
że to są jakieś uchwały, które są planowane, które mają podłoże polityczne, ale rzeczywiście jest, że 
te gminy, które są gdzieś tam Ostrołęka czy jakiś Płock. Te okolice one są zdecydowanie bardziej 
upośledzone niż my jako gmina, z której można na butach dojść do centrum Warszawy no bo tak 
wygląda nasza realność. Znaczy ja bym się obawiał tego, że tutaj ja nie jestem wyborcą PIS i mimo, że 
lubimy się z radnym Brykiem to ja popieram inną formację. I ja uważam, że też powinniśmy w tym 
momencie zajmować takie stanowiska, które będzie jednak stanowiskiem politycznym. Bo my 
wychodząc w tej chwili przed szereg, pokazując, że nam się coś nie podoba co ma być planowane. 
Trochę drażnimy się z władzą obecną. Nie widzę takiego powodu, żebyśmy zajmowali stanowisko i 
próbowali coś zrobić. Ja sobie czytałem gdzieś tam na gazecie pl, że gminy, które są obsadzone 
radnymi PIS-owskimi dostały 10-razy więcej pieniędzy niż te, które nie są obsadzone PIS-owskimi, ale 
to nie zawsze tak jest. My dostaliśmy jakieś pieniądze od rządu PIS-owskiego. Moim zdaniem tego 
typu stanowiska to jest drażnienie niedźwiedzia. Nie wiem po co to ma, czemu to ma służyć. No i 
właśnie najważniejszy jest ten, ta kwestia, że tego nie ma. To jest wszystko gdzieś tam, jakieś są tu 
plotki. Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Magdalena Cłapińska proszę.  
Kolejny mówca 
Ja trochę ad vocem do Pana burmistrza bo chciałam się zapytać, które dokładnie gmina zagłosowały 
nad wnioskiem lub go poparły i.  
Kolejny mówca 
Na przykład gmina Izabelin, sąsiadująca.  
Kolejny mówca 
Ta jedna?  
Kolejny mówca 
Ja nie badałam, nie sprawdzałam tego. Dałam dla przykładu pierwszą. Szanowni Państwo, ale może 



byśmy jednak przegłosowali wniosek formalny Pana Bryka. Każdy wyrazi swoją wolę w głosowaniu. 
Pan Mateusz Krogulec.  
Kolejny mówca 
Ja bym chciał się odnieść do wypowiedzi Pana radnego Naftyńskiego, że rząd PIS-owski dał pieniądze. 
Panie radny rząd nie ma żadnych pieniędzy. To pieniądze mają obywatele i to sami sobie dajemy te 
pieniądze, dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dobrze. Bardzo proszę.  
Kolejny mówca 
Nie wzywaj imienia nadaremno. Jest takie przykazanie, więc ja proszę bez o Jezu i bez takich. Mam 
prawo się wypowiadać na dowolny temat.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo Panie radny. Bardzo proszę o głosowanie wniosku formalnego, o co. O przesunięcie 
prac w komisji, czyli jednak współpracować w komisjach nad tym. Cofnięcia tak, tak cofnięcie 
projektu stanowiska do prac w komisji. Proszę głosujemy , czyli co jednak warte jest głosowanie bo 
przesuwamy do prac w komisji, czyli trzeba się nad tym pochylić. Proszę kto jest za tym, żeby 
wniosek brzmi. Cofnięcie projektu stanowiska to prac w komisji, zgłoszony przez radnego Grzegorza 
Bryka. Kto jest za tym , żeby wniosek do komisji oddać? Kto jest za ? Kto Jest przeciw? Kto się 
wstrzymał od głosu? Naftyński Michał, Michał Naftyński, radny Michał Naftyński proszę zagłosować . 
Stwierdzam, że w wyniku głosowaniach 10 głosów za , 10 przeciw, 0 wstrzymujących się głosy. W 
niosek nie został przyjęty. Tak, czyli będziemy głosować nad projektem. Tak proszę przygotować 
głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za rozpatrzeniem projektu stanowiska w sprawie zachowania 
integralności województwa mazowieckiego oraz utrzymanie wsparcia w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2021-2027 dla rejonu warszawskiego 
stołecznego. Bardzo proszę. Kto jest za? Kto jest przeciw ? Kto się wstrzymał od głosu? Radny 
Naftyński, radny Adam Salwowski, radny Krzysztof Wawer. Radny Michale Naftyński bardzo proszę o 
głosownie. Stwierdzam, że w wyniku głosowania 10 głosów za, 7 przeciw, 3 wstrzymujące się. 
Wniosek został przyjęty. S tanowisko w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii w zakresie. Rada 
przyjęła stanowisko w sprawie zachowania integralności województwa mazowieckiego oraz 
utrzymania wsparcia w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Mazowieckiego na lata 2021-2027 dla regionu warszawskiego stołecznego. Zamykam pkt 13 
porządku obrad sesji . Przechodzimy do pkt 14, rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie 
wyrażenia pozytywnej opinii w zakresie działań burmistrza Łomianek zmierzających do realizacji 
zadania inwestycyjnego, polegający na realizacji pętli autobusowej przy ulicy Kołłątaja z 
infrastruktura drogową w ciągu drogi serwisowej DK7 na terenie gminy Łomianki . Proszę Pana 
burmistrza Pawła Bohdziewicza zastępcę, o przedstawienie projektu stanowiska.  
Kolejny mówca 
Dziękuję za głos Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo prosilibyśmy bardzo o wyrażenie 
pozytywnej opinii, pozytywnego stanowiska co do tutaj naszych działań wraz z generalną dyrekcją 
Dróg Krajowych i Autostrad. Tutaj po rozumieliśmy co do wspólnej umowy użyczenia i realizacji na 
części własności należącej do Skarbu Państwa i tak obserwując poprzednią Państwa dyskusje bardzo 
dobrze tutaj rozumiemy się z instytucjami rządowymi i udaje nam się bardzo szybko w ważnych 
sprawach dla mieszkańców porozumieć. Od wielu , wielu lat pętla na Dąbrowie jest w miejscu, które 
do nas nie należy, jest na trasie w rezerwie projektowanej trasy śladu DK7 . Wynajmujemy ten teren. 
Nie wiemy jakie mogą być przyszłe realia związane z obecną lokalizacją pętli. S tąd tutaj 
przyspieszyliśmy nasze działania związane z nową lokalizacją i tutaj Generalna Dyrekcja chce z nami 
współpracować się w tym zakresie. Bardzo dziękuję i proszę o pozytywne zajęcie stanowiska.  
Kolejny mówca 
Nie słychać Pani Przewodnicząca chyba.  



Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo za uwagę. Proszę Pana Jerzego Serzysko, przewodniczącego Komisji Technicznej o 
wyrażenie opinii komisji.  
Kolejny mówca 
Tak, ja może przełożę to na język nie urzędniczy. Chodzi o bo tu jest opinie w zakresie działań 
burmistrza. Chodzi o użyczenie przez Generalną Dyrekcję pasa , części pasa drogowego drogi S7, 
będącym opaską tejże drogi od ulicy Sierakowskiej do ulicy Kołłątaja . Na czas wykierowania przez 
Urząd Gminy czy gminę Łomianki , tam przygotowania pętli autobusowej i dojazdu autobusu do 
tego, kolejnej ulicy. P o tym okresie jak zostanie inwestycja, chodzi o bezpłatne, użyczenie na 
bezpłatne użytkowanie nieruchomości gruntowej. Po zakończeniu inwestycji umowa wygasa i ta 
nieruchomość , która jest w samoistnym posiadaniu Skarbu Państwa, Generalnej Dyrekcji , będąca 
własnością Skarbu Państwa w dalszym ciągu. To tyle. Oczywiście pozytywnie zostało zaopiniowane 
przez Komisję Techniczną, jednogłośnie, dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Kto z Państwa jest za przyjęciem stanowiska? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od 
głosu? O jeszcze powinna być dyskusja. Proszę Państwa przepraszam późna godzina już jest 
naprawdę. Pani skarbnik również czeka ze swoimi poprawkami do uchwały budżetowej a ja nie 
zapytałam Państwa. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w sprawie? Tak ja bym wyprzedziła. 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu. Zarządzam głosowanie w sprawie stanowiska . Kto jest za? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Stwierdzam, że w wyniku głosowania 15 głosów za, 0 
przeciw, 5 wstrzymujących się. Rada przyjęła stanowisko w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii w 
zakresie działań burmistrza Łomianek, zmierzających do realizacji zadania inwestycyjnego, 
polegającego na realizacji pętli autobusowej przy ulicy Kołłątaja z infrastrukturą drogową w ciągu 
drogi serwisowej DK7 na terenie gminy Łomianki . Proszę Państwa wrócimy teraz do opiniowania 
projektu wieloletniej prognozy finansowej i zmian w budżecie. Proszę Panią skarbnik Hannę 
Dąbrowską. Czy jest przygotowany? Czy są przygotowane zmiany? Czy udało się przygotować 
zmiany? Godzinę i troszkę było. Jest Pani skarbnik.  
Kolejny mówca 
Zaczynamy od WPF-u , tak?  
Kolejny mówca 
Tak Pani skarbnik.  
Kolejny mówca 
Więc tak. W samej uchwale się n ic nie zmienia. Natomiast w załącznikach do wieloletniej prognozy 
finansowej. Załącznik nr 1 , wieloletnia prognoza finansowa i tutaj mamy zmianę w kolumnie 2, rok 
2021, wydatki ogółem zwiększa się o kwotę 324000 złote. Wydatki bieżące pozostają bez zmian, 
zwiększają się o 3250 złote na wynagrodzenia i składki od nich naliczone. Wydatki majątkowe, 
kolumna 2.2, zwiększają się o kwotę 3124000 złote. Kolumna 2.2.1, W tym inwestycje i zakupy 
inwestycyjne zwiększają się o kwotę 3124000 złote do kwoty 29521000 złote. Dalej, w ynik budżetu, 
kolumna 3, rok 2021 i tutaj mamy. Zmienia się wynik budżetu , zwiększa się deficyt o kwotę 3124000 
złote do kwoty 3444417, 31 złote. Kolejna zmiana to jest w kolumnie 4, rok 2021 i tutaj mamy 
przychody budżetu i przychody budżetu zwiększają się o kwotę 3124000 złote do kwoty 6897422 
złote. Kolejna zmiana jest w kolumnie 4.2, Rok 2021 i tutaj nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych i w 
tej kolumnie również ujmuje się niewykorzystane środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 i to 
są te nasze niewykorzystane środki z ulicy Fabrycznej i tu zwiększamy te przychody, tą nadwyżkę, te 
niewykorzystane środki o kwotę 3124000 złote do kwoty 6897422 złote. Następna kolumna to jest 
kolumna 4.2.1, W tym na pokrycie deficytu budżetu i tutaj w 2021 zwiększają się o przychody na 
pokrycie deficytu o kwotę 3124000 złote do kwoty 3444417 , 31 złote. Następna zmiana to jest 
zmiana w kolumnie 7.2, Różnica między dochodami bieżącymi skorygowany mi o środki a wydatkami 
bieżącymi, czyli to chodzi o tą nadwyżkę operacyjną i tutaj w 2021 r. ta nadwyżka operacyjna 
zwiększa się o kwotę 3124000 złote do kwoty 31 446144, 69 złote. Kolejna zmiana jest w 
informacjach uzupełniających o wybranych kategoriach finansowych i tutaj mamy zmianę w 



kolumnie 10 .1, Wydatki objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 i tutaj w 2021 r. 
mamy zwiększenie o kwotę 3087270 złote do kwoty 57 514966 złote. Kolejna zmiana dotyczy 
kolumny 10 .1.2 , z tego wydatki objęte limitem majątkowe i tu zwiększają się o kwotę 3078270 złote 
do kwoty 28854270 złote i to by były zmiany w tym załączniku 1, wieloletnia prognoza finansowa 
jednostki samorządu terytorialnego. Teraz przechodzimy do załącznika 2, wykaz przedsięwzięć do 
WPF-u. Teraz tak . W wierszu 1 mamy tak. Litera c, czyli to co nam się zmienia, czyli zmiana i ta 
zmiana będzie w łącznych nakładach finansowych , 1087270 złote do kwoty 260203406 złote. 
Kolejna kolumna limit 2021 i tutaj zwiększa się o 3000000 wydatków na przedsięwzięcia ogółem. 
Zwiększa się o kwotę 3087270 złote do kwoty 57514966 złote i dalej w tym wierszu 1. Zmienia się 
limit zobowiązań i zwiększa się o kwotę 1087270 złote do kwoty 166824954 . Kolejna zmiana jest w 
wierszu 1b, wydatki majątkowe i tutaj łączne nakłady finansowe zwiększają się o 1078270 złote do 
kwoty 157127873 złote. Limit na rok 2021, wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 3078270 złote 
do kwoty 28854270 złote i w tym wierszu 1b zmianie ulegają jeszcze limit zobowiązań , który 
zwiększa się o kwotę 1078270 złote do kwoty 101923270 złote. Dalej mamy zmiany. Przechodzimy 
do wydatków majątkowych , wiersz 1.3.2, wydatki majątkowe i tutaj w tym wierszu zwiększą nam się 
łączne nakłady finansowe o kwotę 1000000 , 70, wygasza mi. 1078270 złote do kwoty 157127873 
złote. Zwiększa się limit na 2021 r. o kwotę 3078270 złote do kwoty 28854270 złote. I jeszcze w tym 
wierszu 1.3.2. zwiększają się, zwiększa się limit zobowiązań o kwotę 1078270 złote do kwoty 
101923270 złote. Kolejną zmianę mamy w wierszu 1.3. 2.69, budowa budynku komunalnego. I teraz 
mamy tak . Mieliśmy, że zwiększa się 1000000. Teraz mamy tutaj zwiększenia zero, łączne nakłady 
finansowe po zmianach 9910000 złote. Limit na rok 2021, zwiększenia 0. Limit na 2021 po zmianach 
3400000 złote i zmniejsza się jeszcze w tym wierszu limit zobowiązań. Zwiększenie 0. Po zmianach 
9100000 złote i to jest załącznik nr 2, wykaz przedsięwzięć do WPF-u. Przeczytam Państwu teraz 
objaśnienia po zmianach. Przedłożone zmiany wieloletniej prognozy finansowej WPF gminy Łomianki 
na lata 2021-2030 związane są ze zmianami w budżecie dokonanymi zarządzeniem burmistrza, nr 
wa0056 2021 z dnia 11 stycznia 2021. Ze zmianami w uchwale budżetowej na rok 2021, które 
skutkują zmianami w WPF-ie . Nie zmieniają się założenia przyjęte w WPF. Wprowadza się 
następujące zmiany. Załącznik nr 1, wydatki zwiększają się w 2021 wydatki ogółem, kolumna 2, o 
kwotę 3124000 złote. Z tego wydatki bieżące na wynagrodzenia i składki od nich naliczone, kolumna 
2.1.1 zwiększają się o kwotę 32 50. Wydatki majątkowe kolumna 2.2, zwiększają się o kwotę 
3124000 złote. W tym inwestycje i zakupy inwestycyjne zwiększają się o kwotę 3124000 złote. Wynik 
budżetu , zmienia się wynik budżetu to jest zwiększa się deficyt o kwotę 3124000 złote do kwoty 
3444417 , 31 złote . Przychody, zwiększają się przychody budżetu z niewykorzystanych środków 
pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 
finansowanych , związanych ze szczególnymi zasadami wykonania budżetu określonymi w odrębnych 
ustawach, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych o kwotę 3124000 
złote. Przychody po zmianach wynoszą kwotę 6897422 złote. W tym na pokrycie deficytu w kwocie 
3444417, 31 złote. Relacja zrównoważenia wydatków bieżących, o której mowa w art. 242 ustawy. 
Zwiększa się skorygowana nadwyżka operacyjna kolumna 7.2, o kwotę 3124000 złote do kwoty 
31446144 , 69 złote. Nie zmieniają się wskaźniki spłaty zobowiązań. Informacje uzupełniające o 
wybranych kategoriach. Zwiększają się wydatki objęte limitem, o których mowa w art. 226 ust. 3 pkt 
4 ustawy. Kolumna 10. 1, o kwotę 3087270 złote w 2021 r. Zmniejszają się o 1000000 złote w 2022 i 
zmniejszają się w 2023 o 1000000 złote. Z tego bieżące, kolumna 9.1.1, zwiększają się kwotę 9000 w 
2021. Majątkowe, kolumna 10. 1.2, zwiększają się o kwotę 3078270 złote w 2021. Zmniejszają się o 
kwotę 1000000 złote w 2022 i zmniejszają się o kwotę 1000000 złote 2023. Załącznik 2, jeżeli chodzi 
o załącznik 2. To zmiana polega na tym, że tu zostało wykreślone to przedsięwzięcie budowa 
budynku komunalnego. Wszystkie pozostałe te przedsięwzięcia zarówno w bieżących jak i 
majątkowych pozostają bez zmiany. Tylko jest , nie ma tego przedsięwzięcia dotyczącego budowy 
budynku komunalnego. Czy jasno wytłumaczyłam Państwu?  
Kolejny mówca 
Może Pan Janusz Skonieczny?  



Kolejny mówca 
Tak. W którymś momencie się pogubiłem, ale potem znalazłem te tabelki właściwe i tak.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. W dyskusji już nad tym nie będzie bo żeśmy dyskutowali, ale ja się Panią skarbnik zapytam. 
Czy teraz możemy omawiać 2 projekt uchwały zmiany w budżecie?  
Kolejny mówca 
Dobrze.  
Kolejny mówca 
A później będziemy głosować.  
Kolejny mówca 
Dobrze. Teraz tak, jeżeli chodzi o uchwałę budżetową. W samej uchwale budżetowej, w uchwale , w 
§ 2, będzie § 2, będzie tak brzmiał. Po wprowadzeniu zmian określonych w § 1, niniejszej uchwały . 
Plan wydatków wynosi 197868829 , 31 złote. Z tego wydatki bieżące 168347829 ,3 1 złote. Wydatki 
majątkowe 29521000 złote. § 3 będzie brzmiał tak. Ust. 1 ustala się deficyt budżetu na 2021 r. na 
kwotę 3444417 , 31 złote, który zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi z 
niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu , wynikających z rozliczenia 
dochodów i wydatków nimi finansowanych, związanym ze szczególnymi zasadami wykonania 
budżetu, określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 3444417 , 31 złote. Ust. 2, zwiększa się 
przychody budżetu do kwoty 6897 422 złote. W następujących tytułów, litera a, niewykorzystanych 
środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu , wynikających z rozliczenia dochodów i 
wydatków nimi finansowanych związanych z poszczególnymi zasadami wykonania budżetu, 
określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 6 897 422 złote. § 4, bez zmiany. 5 bez zmiany . 6 bez 
zmiany. Przechodzimy do tabeli nr 1, tej z auto poprawką i tutaj mamy w dziale 700, dział 700 w 
kolumnie 5, plan. Przed zmianą 5 9234 50. Zmiana zmniejszenie 0. Zwiększenie 0. Po zmianach 
5923450 złote. Teraz tak. Rozdział 795, pozostała działalność. Mamy przed zmianą 4286 450. 
Zmniejszenie 0. Zwiększenie 0 . Po zmianach 4286450 złote. § 605, przed zmianą 3,5, zmniejszenie 0, 
zwiększenie 0. Po zmianach 3,5 i teraz mamy kolumnę 15, mamy dział 700, wydatki majątkowe, jest 
ta kolumna 15. W dziale 700. Przed zmianą 3911000 złote. Zmniejszanie 0, zwiększenie 0. Po 
zmianach 3911000 złot. Rozdział 795 przed zmianą 3,5. Zmniejszanie 0, zwiększanie 0. Po zmianach 
3,5. § 605 , przed zmianą 1000000. Przepraszam przed zmianą 3,5. Zmniejszenie 0, zwiększanie 0 i po 
zmianach 3,5. Teraz przychodzimy do kolumny 16, inwestycje i zakupy inwestycyjne i znowu mamy 
dział 700, przed zmianą 3911000 złote. Zmniejszenie 0, zwiększenie 0 . Po zmianach 3911000. Teraz 
mamy rozdział 795. Przed zmianą 3,5. Zmniejszenie 0, zwiększenie 0 i po zmianach mamy 3,5 i mamy 
§ 605. Przed zmianą 3,5. Zmniejszanie 0, zwiększanie 0 i po zmianach 3,5. I teraz jak przejdziemy do 
wydatków ogółem . To mamy tak kolumna 5 , wydatki razem, ten wiersz ostatni . Przed zmianą 
194744829,31. Zmniejszenie 9000, zwiększenie 3133000 złote. Plan po zmianach 197 868829,31 
złote. Następna zmiana jest w kolumnie 15, tego ostatniego wiersza wydatki razem. I mamy tak 
przed zmianą 26397000 złote. Zmniejszanie 0 , zwiększenie 3124000 złote. Po zmianach 29 521000 
złote. Kolumna 16, inwestycje i zakupy inwestycyjne. Również w tym ostatnim wierszu wydatki 
razem. Przed zmianą 26397000 złote, zmniejszenie 0, zwiększenie 3 124000 i po zmianach 29521000 
złote. I to by była tabela nr 1. Teraz przechodzimy do tabeli nr 1a z autopoprawką, wydatki 
majątkowe. I tutaj mamy dział 700, gospodarka mieszkaniowa. Przed zmianą 3911000 złote. Zmiana 
0. Po zmianie 3 911 000 złote. Przechodzimy do rozdziału 795 , pozostała działalność. Przed zmianą 
3500000. Zmiana 0, po zmianie 3500000 złote. § 605, wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. 
Przed zmianą 3500000. Zmiana 0. Po zmianie 3500000 złote. I przechodzimy do zadania 2 019/ 01, 
budowa budynku komunalnego. Przed zmianą 3000400. Z miana 0. Po zmianie 3 400 000 złote. I 
przechodzimy do ostatniego wiersza razem. To jest na stronie 4 i mamy przed zmianą 26 397 000 
złote. Zmian a 3124000 złote, zwiększenie to jest. Po zmianach 29521000 złote i jeszcze jeżeli chodzi 
o tabele to mamy pod uzasadnieniem taką tabelę przychody i rozchody. I tutaj mamy takie zmiany. 
Dochody, nam się kwota nie zmienia. Wydatki będziemy mieli po zmianie 197 868829, 31 złote. 
Wynik budżetu minus 3 444 417, 31 złote. Przychody ogółem 6897422 złote. I mamy w przychodach 



pkt 2, przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 
wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych, ze szczególnymi zasadami 
wykonania budżetu , określonymi w odrębnych ustawach w nawiasie Fundusz Dróg Samorządowych, 
§ 905 i tu będzie kwota 3124000 złote. I jeszcze tu pod tą tabelką zmienią nam się kwoty. Kwota 
dochodów, plan dochodów zostaję bez zmiany . Przychody 6897422 złote. Ogółem przychody, 
dochod y 201 321834 złote. Plan wydatków będzie kwota 197000868 złote, wróć 197 868829 , 31 
złote. Rozchody bez zmiany. Ogółem wydatki i rozchody 201321834 złote. I zmiany jeszcze związku z 
tym Pana radnego wnioskiem nastąpią w uzasadnieniu. I będzie to uzasadnienie brzmiało tak. 
Dokonuje się zmian w budżecie, zwiększa się wydatki budżetu o kwotę per saldo 3124000 złote. 
Zmienia się wynik budżetu. To jest większa się deficyt, który wynosi kwotę 3444417, 31 złote. Deficyt 
zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi z niewykorzystanych środków pieniężnych na 
rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych, 
związanych ze szczególnymi zasadami wykonania budżetu określonymi w odrębnych ustawach, w 
kwocie 3444417, 31 złote, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8, ustawa o finansach publicznych. 
Zwiększają się przychody, które wynoszą kwotę 6897422 złote i są te przychody z niewykorzystanych 
środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i 
wydatków nimi finansowanych, związanych ze szczególnymi zasadami wykonania budżetu, 
określonymi w odrębnych ustawach, w kwocie 6897422 złote. Rozchody budżetu pozostają bez 
zmian i wynoszą kwotę 34 53 004, 69 złote. Jeżeli chodzi o uzasadnienie wydatków bieżących tutaj 
nie ma z mian. Wydatki majątkowe i tutaj będzie tak. Zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 3 
124000 złote. Zmian dokonuje się na następującym zadaniu i wszystkie te zadania pozostają i tylko 
jest wyrzucone zapis dotyczący działu 700, gospodarka mieszkaniowa, rozdział 795 zadanie 2019 /01 
, budowa budynku komunalnego, tego nie będzie, to jest wykreślone. I dalej jeszcze będą zmiany w 
pkt 2, deficyt i ten pkt 2 będzie brzmiał. Powyższe zmiany powodują zmianę deficytu, który się z 
większa o kwotę 3124000 złote i będzie wynosił kwotę 3444417, 31 złote. W pkt 3 również zmienią 
się zapisy dotyczące przychodów. Zwiększają się przychody z niewykorzystanych środków 
pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu , wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 
finansowych , związanych z e szczególnymi zasadami wykonania budżetu określonymi w odrębnych 
ustawach o kwotę 3124000 złote. Przychody ogółem po zmianach wynoszą 6897 422 złote. Z tego 
środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w kwocie 3 7734 22 złote oraz środki z Funduszu 
Dróg Samorządowych w kwocie 3124000 złote. I to są proszę Państwa radnych wszystkie zmiany, 
które musiały być dokonane. W związku ze zgłoszonym wnioskiem i przegłosowanym przez Państwa, 
Pana radnego Skoniecznego. Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo za wyjaśnienie.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo . Szanowni Państwo jeśli nie usłyszę słowa sprzeciwu to uznam , że zmiany we 
wprowadzonym wniosku zgodnie z oczekiwaniem, żądaniem Pana radnego Janusza Skoniecznego. W 
takim razie przechodzimy do głosowania. Widzę, że przewodniczący Krzysztof Wawer. Bardzo proszę 
Panie Przewodniczący.  
Kolejny mówca 
Ja chciałem się zapytać Pani skarbnik. Czy załóżmy to zadanie , jeśli tak to ja nie wiem. Tak 
usłyszałem, że zadanie budowa budynku komunalnego , zadanie 2019/ 01 nie będzie w ogóle brane 
pod uwagę.  
Kolejny mówca 
Znaczy się ono wypada z tego uzasadnienia bo nie będzie żadnej zmiany na tym zadaniu. Nie będzie 
uzasadnienia do tego zadania.  
Kolejny mówca 
Rozumiem.  
Kolejny mówca 
W skrócie jeżeli mogę.  



Kolejny mówca 
Zadanie pozostaje a nie ma uzasadnienia.  
Kolejny mówca 
Tak tylko w uzasadnieniu do uchwały budżetowej nie będzie opisu do tego zadania.  
Kolejny mówca 
Rozumie, czyli żeby każdy zrozumiał o co chodzi. Więc dziękuję bardzo. Chyba myślę, wydaje, że 
każdy zrozumiał . Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Panie Przewodniczący. Zatem przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łomianki na 
lata 2020-2030 ze zmianami, z auto poprawką i ze zmianami . Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał od głosu? Radna Magda Cłapińska. Radna Agnieszka Gawron-Smater. Radna Agnieszka 
Gawron -Smater i radny Adam Salwowski. Nie zagłosowali jeszcze.  
Kolejny mówca 
Przepraszam, ale nie mogę zagłosować, ponieważ nie wyświetla mi się głosowanie.  
Kolejny mówca 
Słyszałam a proszę powiedzieć do protokołu jak P ani radna będzie głosował a? Jestem za. Proszę 
zapisać do protokołu. Jestem za . A Pan Adam Skonieczny. O przepraszam Adam Salwowski słyszę ? 
Nie słyszę. Radny Adam Salwowski.  
Kolejny mówca 
Nie jest podłączony do Zoom.  
Kolejny mówca 
Nie jest podłączony. Proszę zakończyć głosowanie z uwzględnieniem Pani Agnieszki Gawron-Smater. 
17. Stwierdzam , że w wyniku głosowania 17 głosów za, 0 przeciw, 2 ws trzymują ce się. Rada podjęła 
uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Łomianki na lata 2020-2030 z 
auto poprawką i ze zmian y. Zamykam pkt 4 porządku obrad sesji. Przechodzimy do pkt 5, 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 2021 
ze zmianami i z auto poprawką. Przystępujemy do głosowania. Radny Tadeusz Krogulec, radny 
Maciej Wroniewski. Jeszcze radny Maciej Wroniewski. Radny Maciej Wroniewski? Dobrze. 
Stwierdzam, że w wyniku głosowania 16 głosów za , 0 przeciw, 4 wstrzymujące się. Rada podjęła 
uchwałę w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Łomianki na rok 2021 z auto poprawką i ze 
zmianami. Proszę Państwa zakończyliśmy procedowanie nad uchwałami. Z amykam pkt 4 porządku 
obrad. Przechodzimy.  
Kolejny mówca 
Jeszcze uchwała.  
Kolejny mówca 
K tóra? Dziewiątka. Godzina 21.30. Oczywiście. Już proszę Państwa. Przepraszam najmocniej. 
Uchwała 9, tak. Pkt 9 porządku obrad, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
30/2 68 /2020 Rady Miejskiej w Łomiankach , z dnia 26 listopada 2020 r. W sprawie wyrażenia na 
zawarcie porozumienia z gminą Stare Babice na dofinansowanie transportu międzygminnego 
lokalnej linii uzupełniającej L7 na rok 2021 . Projekt ten miałby przedstawić Pan naczelnik Wydziału 
Inwestycji i Remontów Radosław Nowak. Czy jest Pan naczelnik?  
Kolejny mówca 
Jeżeli mógłbym poprosić ewentualnie Panią skarbnik . Może Pani skarbnik.  
Kolejny mówca 
Wobec tego bardzo proszę Pani skarbnik o przedstawienie projektu uchwały.  
Kolejny mówca 
Tak jak było omawiane przy zmianach w budżecie, gdzie zwiększaliśmy środki o 9 000 na dotacje dla 
gminy Stare Babice . Jest to związane właśnie z tą zmianą. Tutaj gmina Stare Babice wystąpiła o 
zwiększenie dotacji na rok 2021 o kwotę 9000 do kwoty 84000. W związku z potrzebą podpisania 



umowy ZTM i wykonawcą wybranym w przetargu na wykonywanie tego transportu linii 
uzupełniającej. No i to tyle , tak.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Proszę Pana Mateusza Krogulca , przewodniczącego Komisji Budżetowej o przedstawienie 
opinii komisji.  
Kolejny mówca 
Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni. Komisja Budżetowa jednogłośnie zaopiniowała 
pozytywnie projekt. Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Wobec braku 
chętnych do zabrania głosu w tym punkcie zarządzam głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za 
przyjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu?  
Kolejny mówca 
Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni. Komisja Budżetowa jednogłośnie zaopiniowała 
pozytywnie projekt . Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Radna Joanna Zabłocka-Łudzeń. Dziękuję 
bardzo . Stwierdzam, że w wyniku głosowania 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujące się. R ada 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr 30 / 268/ 2020 Rady Miejskiej w Łomiankach , z dnia 
26 listopada 2020 r. W sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z gminą Stare Babice na 
dofinansowanie transportu międzygminnego lokalnej linii uzupełniającej L7 na rok 2021. Zamykam 
pkt 9. Przechodzimy do pkt 14, interpelacje, zapytania i wolne wnioski. Kto z Państwa radnych 
chciałby zabrać głos ? Tak 15, dziękuję bardzo. Słucham. Pan Radny Michał Naftyński bardzo proszę.  
Kolejny mówca 
Szanowni radni ja jak gdyby w takiej sprawie, że czegoś nie ma, że będzie, jakieś plotki. Do mnie 
doszły plotki.Chciałem zapytać się Panów burmistrzów. Słyszałem, że gmina planuje przejęcie Liceum 
w Łomiankach. Dogadała się w tym zakresie i za to ma dostać jakąś działkę, która jest bardzo 
podobnie. Chciałem, żeby myśmy, jeśli takie rzeczy, żebyśmy w gronie radnych no rozmawiali o tym 
wspólnie. Chciałem zapytać się czy takie działanie jest sensowne i czy to jest dobre dla Łomianek. 
Takie mnie doszły słuchy. Więc chciałem się uzyskać taką informację. Czy takie prace są prowadzone, 
żeby Łomianki przejęły Liceum, które się znajduje dzisiaj w ICDS i nie jest w naszej gestii. To jest moje 
pytanie, dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Szanowny Panie radny. Tak są rozmowy i Pan burmistrz Gawda poinformował radnych, że przedstawi 
stanowisko i rozmowy prowadzone w tym zakresie. Poproszę Pana burmistrza o wyjaśnienie.  
Kolejny mówca 
Państwo w ubiegłym tygodniu zakończyły się trwające około dwóch miesięcy negocjacje prowadzone 
przez czteroosobowe zespoły ze strony powiatu warszawskiego zachodniego i gminy Łomianki. 
Miałem przyjemność koordynować pracę po stronie Łomianek w tym zakresie. Negocjacje były dość 
trudne bo obejmowały zarówno kwestie edukacyjne jak i kwestie związane z nieruchomością, o 
której wspomniał Pan radny. Stało się to, znaczy zakończenie tych negocjacji miało miejsce tydzień 
temu i teoretycznie mielibyśmy jeszcze szansę, żeby ten punkt wstawić do programu dzisiejszej sesji, 
ale zdecydowaliśmy, że nie będziemy tego robili tak pośpiesznie, że przedstawimy całość propozycji 
Radzie Oświatowej , Komisji Społecznej i wszystkim zainteresowanym radnym . Odb ędziemy na ten 
temat spokojną dyskusję, bez presji czasu, że trzeba to zrobić w ciągu dwóch dni czy w przeciągu 
kilku dni. I następnie na lutowej sesji podejmiecie Państwo w tej kwestii decyzję. Jeżeli chcecie 
Państwo to ja mogę o tych szczegółach czy o elementach tego porozumienia teraz opowiadać, ale 
wydaje mi się, że bardziej zasadne będzie poświęcenie temu oddzielnego spotkania.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Bardzo proszę Pan Tomasz Dąbrowski.  



Kolejny mówca 
Szanowni koledzy radni i koleżanki i Pani Przewodnicząca. Ja się zastanawiałem czy zabrać głos już od 
kilku sesji. Przede wszystkim dlatego, że jestem najmłodszym radnym w tej kadencji. Jednym z 
najmłodszych radnych w Polsce i nie do końca jeszcze się znam na tych wszystkich rzeczach 
administracyjnych. Natomiast wydaje mi się, że powiem coś co wiele osób odczuwa. Przede 
wszystkim w Radzie myślę, że już po dzisiejszej sesji co jest pewne. Nie ma czegoś takiego jak stała 
większość radnych. I myślę, że już do końca kadencji naszej takiej większej całości, większości w 
radzie nie będzie. Zwracam się dlatego z wnioskiem do Pani Przewodniczącej, do Pana 
Przewodniczącego o to, żeby spróbować się w jakiś sposób być może, nie powiem usprawnić, ale 
chodzi mi o to, że my jako radni musimy wszyscy, nieważne z jakiego klubu ktoś jest czy jest 
niezależny , usiąść do rozmów i zacząć dyskutować i debatować nad sprawami ważnymi regularnie . 
Bo sesje , które są obecnie od jakiegoś czasu niestety, ale muszę to powiedzieć i to, żeby nie było 
wątpliwości a nie mam tutaj pretensji do Pani Przewodniczącej. Ja mam może trochę żal do nas 
wszystkich również do siebie. Wydaje mi się, że nie wyglądają tak jak powinny wyglądać sesje Rady 
Miasta w 21 wieku, w mieście tak dużym jak Łomianki. Głównie wynika to z wielu czynników. Przede 
wszystkim właśnie z tego , że po pierwsze mam wrażenie , że nie do końca się wszyscy szanujemy . 
Prezentujemy każdy z radnych reprezentuje inne poglądy i wydaje mi się, że każdy został wybrany po 
to , żeby działał na rzecz miasta. I wierzę głęboko w to, że każdy ma takie przekonanie i chce robić 
wszystko dla dobra Łomianek, ale wydaje mi się, że w żaden sposób nie możemy się wspólnie 
dogadać czy dojść do jakiegoś porozumienia. Nie jest to kwestią tego takie mamy charaktery . Tylko 
wydaje mi się bardziej , że jest to właśnie kwestią tego , że być może brakuje trochę takich spotkań. 
Spotkań o rzeczach naprawdę ważnych dla gminy , o rzeczach budżetowych, rzeczach 
inwestycyjnych. Być może jest powód, powodem tego jest to , że jesteśmy w jakiś sposób może nie 
do informowani . Często nawet nie zdajemy sobie sprawy z tego jakie czynności czy jakie kwestie 
poruszał urząd i czym się zajmuje. W każdym razie z wracam się do Pani Przewodniczący i do Pana 
Przewodniczącego, żeby chociaż spróbować w jaki ś sposób rozpocząć naprawdę poważne dyskusję i 
debaty ze wszystkimi radnymi, żeby usprawnić troszeczkę wygląd tych sesji i żeby zaczęło to nabierać 
tego charakteru jaki powinno mieć, czyli charakteru podniosłej czynności administracyjnej a 
niekoniecznie takiego charakteru kłótni i debat tak naprawdę o niczym albo często o sprawach czy 
mało istotnych czy mało ważnych albo po prostu w jakiś sposób nieistotnych. W ydaje mi się, że 
każdemu z nas zależy na rozwoju gminy i do tego musimy dążyć. Mimo, że często się po prostu ze 
sobą nie zgadzamy , ale musimy się wzajemnie szanować i po prostu dążyć do tego, żeby to zaczęło 
wyglądać tak jak to wyglądać powinno , dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo Panie r adny i ja chcę tylko powiedzieć. No oczywiście dziękuję bardzo, że nie ma 
Pan pretensji do przewodniczącej za tak prowadzone i takie porozumienie między zarządem, między 
organem stanowiącym a organem wykonawczym. Ja tylko ze swojej strony przypomnę, że chociażby 
statut Gminy Łomianki mówi, że do zadań Przewodniczącej Rady należy w szczególności 
organizowanie prac Rady oraz prowadzenie jej obrad . Jeśli chodzi o komisję. Wielokrotnie Państwa 
prosiłam, wielokrotnie Państwa prosiłam, żebyśmy dyskutowali na komisjach , żebyśmy wy czerpali 
dyskusję na komisjach, żebyśmy rozmawiali na komisjach a na sesjach podejmowali już 
wypracowane stanowisko bo sesja to jest organ, który podejmuje uchwały.  
Kolejny mówca 
Tutaj się zapytać do burmistrza Bohdziewicza. Wydaje mi się bardziej . Chciałem się zapytać kiedy 
będzie odbiór techniczne j hali pneumatycznej przy ICDS. Ja trochę tak z troską pytam oczywiście o tą 
inwestycje. Czy są jakieś problemy techniczne w tym miejscu? Będąc już wiele razy na tej inwestycji . 
Zresztą do czego chyba jako radna mam prawo. Niestety zbyt wiele nie mogłam dowiedzieć . 
Wykonawca ma odgórny zakaz przekazywania informacji. Dlatego chciałam się dowiedzieć skąd te 
opóźnienia z zamknięciem tej inwestycji? Za chwilę może się pojawić kuriozalna zupełnie sytuacja , 
że zakończymy inwestycje , po czym na drugi trzeba będzie balon zwinąć bo już będziemy mieć 
kwiecień. Drugie pytanie do tego, do tej inwestycji. Czy jest podpisany z wykonawcą, podpisana czy 



jest umowa na składanie i rozkładanie hali pneumatycznej. Jeśli nie to czy mamy taką umowę z kimś 
podpisaną albo myślę, że swoimi tutaj siłami niestety nie damy rady tego zrobić. A kolejny temat to 
jest bieżnia. Czy jest planowana naprawa bieżni? Jeśli tak to kiedy? I tyle. Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Panie burmistrzu. Pan burmistrz Paweł Bohdziewicz czy jest?  
Kolejny mówca 
Tak już jestem. Przepraszam zapisywałem jeszcze pytania, żeby mi żadne nie uciekło. Kiedy odbiór 
zadaszenia przy ICDS , w tym miesiącu. Musi być w tym miesiącu to raz. Jeżeli chodzi o opóźnienia . 
No to są opóźnienia względem pierwotnego planu. Wynikają z wielu czynników. Informowaliśmy 
wcześniej bo tak rozmawiamy z Państwem. Przekazywali śmy Państwu informacje chociażby o 
rozbieżnościach w wielkości boiska na podkładach geodezyjnych w Starostwie. Więc problemów , 
kłopotów było sporo. 2 aneksy. W międzyczasie ekipy wykonujące pod zlecone prace miały 
kwarantannę, COVID, inne rzeczy. To jest najczęstsza w tej chwili okoliczność na, którą się powołują 
wykonawcy. To jest pytanie pierwsze. Pytanie drugie. Kwestia składania balonu, zadaszenia 
pneumatycznego. Mamy wstępną ofertę i poziom cen. Wiemy mniej więcej ile kosztuje. 
Przymierzamy się do tego zadania , żeby to było jak najbardziej optymalne i wdzięczne kosztowo. W 
ięc o tym oczywiście myślimy. I trzecie pytanie, kiedy będzie bieżnia. Mam nadzieję, że w tym roku, 
dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Panie radny Michale Naftyński zgłosił Pan ad vocem. Ja chcę tylko powiedzieć , że 
ad vocem to jest krótkie, krótka riposta w stosunku do wypowiedzi Pana. Jeżeli Pana wypowiedź źle 
została zrozumiana przez przedmówcę. Czy chce Pan w formie ad vocem? O widzę, że już. Czy ma 
Pan jakieś uwagi?  
Kolejny mówca 
Ad vocem do tego co powiedział Pan burmistrz Gawda.  
Kolejny mówca 
Ale proszę Pana ad vocem to jest wtedy kiedy P ana wypowiedź. Panie radny ad vocem to jest wtedy 
kiedy Pana wypowiedź jest źle. Ale Pan się jeszcze nie wypowiadał. Więc b ardzo proszę. Oczywiście 
udzielę Panu głosu . Jak najbardziej , ale w kolejności  
Kolejny mówca 
Chodzi o to, że Pan burmistrz powiedział coś takiego, że prowadzone są negocjacje od czterech 
miesięcy. Ja nawiązując do tego co jest cały czas mówione. Moim zdaniem te negocjacje, my 
powinniśmy być jako radni poinformowaniu o tych negocjacjach przed, zanim one się zaczęły bo jeśli 
teraz radni powiedz ą, że się na to.  
Kolejny mówca 
Poczekaj w kolejności.  
Kolejny mówca 
Okaże się, że 4 miesiące pracy poszły w piach. To jest moim zdaniem właśnie ta współpraca , w której 
brakuje, czyli przekazywanie nam informacji na poziomie pomysłów a nie na poziomie 
dopracowanych rozwiązań , którymi potem my się musimy mierzyć, że one już zostały wy 
negocjowane, już w zasadzie klepnięte i teraz no co my biedni radni mamy zrobić . No przecież nie 
zrobimy z naszych burmistrzów idiotów. Dla mnie właśnie to jest poplątanie z pomieszaniem . Jeśli 
jest pomysł przejęcia liceum to my jako radni dowiadujemy się pierwsi o tym, że gmina chce robić 
takie negocjacje a nie dowiadujemy się dzisiaj , że można na następnej sesji będziemy o tym 
rozmawiać. Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję . Nie było to Panie radny wypowiedź w trybie ad vocem bo jak przypomnę, jeżeli 
wcześniejsze wystąpienie Pana radnego zostało niewłaściwie zinterpretowane przez jednego z 
następców wtedy może Pan w krótkiej ripoście zgłosić się do wypowiedzi w formie ad vocem . 
Bardzo proszę Pani radna Magdalena Cłapińska. Ad vocem do kogo?  



Kolejny mówca 
Do Pana burmistrza Bohdziewicza.  
Kolejny mówca 
Bardzo proszę.  
Kolejny mówca 
Dziękuję za odpowiedzi. Oczywiście gdybym miała te informacje to bym nie dopytywała. Więc proszę 
nie mówić, że otrzymywałam od was. Sprawa bieżni, celowo pytałam o bieżnię, ponieważ dostałam 
informację, że nie będzie w tym roku organizowane czwartki lekkoatletyczne na bieżni. Dlatego 
pytam. Skoro one już , dostaliśmy informację, że będzie naprawa bieżni dlatego rozumiem, że to już 
jest zaplanowane i pytam się dokładnie na kiedy bo mam nadzieję to możemy mieć tak na ten rok i 
na przyszły rok tak samo. A imprez lekkoatletycznych nie będziemy nadal robić. Dobrze by było, żeby 
był konkretny plan. Dziękuję bardzo. Proszę Marcin Etienne. Radny Marcin Etienne.  
Kolejny mówca 
Mam nie odpowiadać czy później?  
Kolejny mówca 
Później. Proszę zanotować sobie i odpowiedź będzie.  
Kolejny mówca 
Dobrze.  
Kolejny mówca 
Dlatego, że jest długa lista mówców . Wtedy będzie tylko wymiana między Panem burmistrzem a 
Panią radną Cłapińską. Odpowie Pan , może się zbierze więcej pytań. Bardzo proszę Pan radny 
Marcin Etienne.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca ja mam pytanie bardzo konkretne do prezesa ZWIK. Czy przetarta została już 
ścieżka związana z procedurą art. 124? 3, 4. Ile trwała, ile trwa taka procedura? Jak długo trwa taka 
procedura i na jakim etapie jesteśmy jeśli chodzi o ulicę Sienkiewicza bo atm były jakieś problemy 
jeszcze z tą procedurą i z ulicą Waligóry, którą to obecnie zajmuje się ZWIK. I jeszcze dwie sprawy, 
które nie będą ani zapytaniem ani interpelacją Mam nadzieję, że Pani Przewodnicząca mi wybaczy. 
Pierwsza sprawa to jest taka kwestia informacyjna, czysto informacyjna. Prokuratura Okręgowa 
skierowała do Sądu Rejonowego akt oskarżenia wobec radnego Adama Salwowskiego z art. 231 § 1 
Kodeksu Karnego, czyli przekroczenie uprawnień lub niedopełnienia obowiązków służbowych. Ta 
informacja ważna jest bo pokazuje, że nie ma tak naprawdę wśród radnych, urzędników osób 
wyjętych spod prawa i o tym należałoby pamiętać. Jeszcze jedna kwestia, jeszcze jedna rzecz w 
uzupełnieniu do wypowiedzi radnego Tomasza Dąbrowskiego , juniora. Usłyszeliśmy dziś od jednego 
wice. Cytuję, ja nie będę już odpowiadał. Od drugiego wice usłyszeliśmy można było usłyszeć w 
dyskusji po co przeciągać dyskusję i tak zrobimy jak uważamy. Na forach z kolei dyskusyjnych Pani 
burmistrz okresowo wysyła radnych na szkolenia . To Szanowni Państwo, to nie buduje ani dobrych 
relacji pomiędzy zarządem a radnymi ani nie stwarza atmosfery dla spokojnej i twórczej pracy na 
rzecz mieszkańców. Dlatego też tak apel, dzielcie się Państwo z nami informacjami to do zarządu. Nie 
kneblujcie ust urzędnikom ani mieszkańcom. Więcej jawności, więcej otwartości , więcej empatii i 
więcej życzliwości. To tyle. A pytanie pozostawiam otwarte do prezesa. Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Pan prezes ZWIK jest obecny?  
Kolejny mówca 
Jestem jeszcze.  
Kolejny mówca 
Proszę odpowiedzieć.  
Kolejny mówca 
Z tego co pamiętam to na spotkaniu w spółce rozmawialiśmy o tym, że pierwszą procedurę 
kończyliśmy to była właśnie ulica Sienkiewicza i to jeżeli mnie pamięć nie myli to był lipiec 2020 r. 
Potwierdza Pan, Panie radny?  



Kolejny mówca 
Tak rozmawialiśmy chyba, tak.  
Kolejny mówca 
Okej. 12 stycznia uzyskaliśmy prawomocne pozwolenie na budowę, czyli czy to może inaczej . 
Nazywa się to teraz, że Starostwo zaświadczał o braku podstaw do wniesienia sprzeciwu do 
zgłoszenia z projektem budowy sieci i tutaj właśnie ta rzekoma ulica Sienkiewicza, którą 
procedowaliśmy od lipca. Nie pamiętam kiedy przyszła decyzja, ale zakładam, że ona przyszła na 
początku grudnia, czyli możemy sobie policzyć okres lipiec, sierpień, wrzesień, październik, listopad, 
paru miesięcy. No tylko tyle mogę powiedzieć, że niestety ta procedura w tym przypadku była 
mocno długa, tak, ale ona też może inaczej powiem, żeby Pan się nie martwił , że tak długo trwa. To 
powiem też, że na tym etapie były też uzupełnienia do wniosku, o których. No których się nie 
spodziewaliśmy, których nie mogliśmy przewidzieć. Teraz jesteśmy o tą wiedzę mądrzejsi. Więc p 
ostaramy się aby następne wnioski no już nie było potrzeby doprecyzowania tych rzeczy, które były 
wtedy w uzupełnieniu . Przyznam od razu, że nie pamiętam treści uzupełnienia, ale po drodze był 
taki element uzupełnienia. Więc trwało to sporo, ale już pozwolenie 12 stycznia na to uzyskaliśmy.  
Kolejny mówca 
To dotyczyło chyba jakieś trzech działek czy czterech działek , kilku.  
Kolejny mówca 
Tak. Tam między innymi też była kwestia ustalenia, znaczy ustalenia. Był zapis w rejestrze gruntu, że 
gmina nie jest właścicielem tylko władającym i tam była też jedna z kwestii, którą musieliśmy 
wyjaśnić . Był też wątek właściciela prywatnego. Więc no była procedura złożona z kilku elementów. 
No, ale ten etap już mam y za sobą.  
Kolejny mówca 
Ale chciałem się upewnić. Jeśli ZWIK pracuje w danej chwili nad daną ulicą i pozostawia sobie na 
koniec te trudne przypadki . To niezależnie czy będzie tych przypadków 5 czy będzie 10, czy 15. One 
są wszystkie brane do jednego wora i wszystkie są wysyłane za jednym razem do Ożarowa do 
powiatu. T ak?  
Kolejny mówca 
Nie.  
Kolejny mówca 
Jak jest sprawa z powiatem to ona dotyczy konkretnej jednej ulicy i finansuje wszystkie sprawy.  
Kolejny mówca 
Nie. Tu jest sytuacja taka. Co innego, inaczej, inna jest procedura w sytuacji kiedy właściciela nie ma 
bo jest nie ustalony spadkobierca. Inna procedura jest w sytuacji kiedy właściciel uchyla się od 
korespondencji i nie można z nim doprowadzić do rokowań. I nna sytuacja jest wtedy kiedy jest nie 
ustalony właściciel, na przykład gmina władający a właściciel i też chyba też czwarty przypadek był w 
sytuacji takiej kiedy właściciel odmawia zgody, tak. I wtedy trochę inna procedura jest w momencie 
składania wniosku do starostwa bo trzeba wcześniej albo się wykazać z dokumentami, że nie ma 
właściciela bo jest sprawa nie ustalona spadkowa lub też pokazać, że są przeprowadzone rokowania, 
które na przykład nie doszły do skutku, ponieważ właściciel uchyla się od korespondencji a inaczej 
jest w przypadku kiedy jest świadoma odmowa, tak. Więc każda sprawa jakby troszeczkę innym 
trybem się toczy przygotowawczym do złożenia wniosku w postępowaniu, tak. Musimy wtedy 
udowodnić, że dokonaliśmy wszelkiej staranności, żeby tą zgodę uzyskać lub też nie mieliśmy po 
prostu z kim na ten temat rozmawiać. Dlatego nie można tego wrzucać do jednego worka.  
Kolejny mówca 
A w jakim procencie gmina może zacząć realizację nie mając 100%. Czy może zaistnieć?  
Kolejny mówca 
Może tak . Może mieć. Właśnie bo do tego chciałem dojść, że niektóre drogi składają się z kilku 
działek, gdzie właściciele są , że tak powiem jednoosobowi, ale są też drogi gdzie właścicielami są, 
jest grupa ludzi i na przykład ta spółka jest posiadaniu więc niż 51% zgód, jeżeli chodzi o udziały. 
Wtedy można zastosować taką procedurę, że jest to zwykły zarząd i wystarczy wtedy więcej niż 51% 



zgód, ale w wielu przypadkach niestety te drogi składają się z małych paseczków i wtedy jeden 
właściciel, który nie wyraża zgody lub z którym nie można dotrzeć do jakiejś, nie można z nim 
porozmawiać , nie można się z nim skontaktować bo adres jest na przykład nie nieaktualny. No to 
wtedy już nie ma innej drogi niż ten art. 124.  
Kolejny mówca 
Czyli potwierdza Pan , że pomimo bardzo takiego gęstego poszatkowaniu wzdłuż ulicy Koszałka, 
Opałka wcale nie musi być.  
Kolejny mówca 
Koszałka, Opałka nie potwierdzam . Potwierdzam co do reguły , ale przykładu Koszałka, Opałka w 
100% nie pamiętam bo sam Pan powiedział, że tam jest 21 ulic. Niestety każdej ulicy z pamięci jaki 
ma status nie jestem w stanie . Możemy o tym porozmawiać, możemy odpowiedzieć na pytanie o 
konkretną ulicę, ale w 100% za każdą z pamięci to nie jestem w stanie tutaj Panu udzielić takiej 
informacji.  
Kolejny mówca 
Rozumiem. Dziękuję bardzo ja więcej pytań nie mam.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Proszę Panie Jerzy Serzysko.  
Kolejny mówca 
Tak, właśnie mamy dużą salę , ale właściwie mamy możliwość rozsadzenia radnych w dużych 
odległościach. Brakuje mi trochę tych bezpośrednich sesji w trybie nie zdalnym a w trybie 
standardowym. Może to jakiś sposób będzie lepiej wpływało na współpracę radnych i współpracę z 
zarządem. Jak sobie w oczy spojrzymy od czasu do czasu a nie na ścianę i coś tam sobie burczymy 
pod nosem załóżmy a nie artykułujemy tego na zewnątrz. Także zwracam się do Pani 
Przewodniczącej odpowiedzialnej za organizację pracy rady, żeby zrobiła ankietę czy rozeznanie 
wśród radnych i czy nie byłoby takiej większości i woli , żeby prowadzić sesje w trybie stacjonarnym. 
Tak jak to było od wielu lat przyjęte. Trochę nam, przynajmniej mnie sesje i komisje zdalne trochę 
przejadły. To jest pierwszy temat a druga temat do. Ja chciałem wrócić jeszcze na bazie wypowiedzi 
burmistrza Bohdziewicza do balonu przy ICDS. Jest tłumaczenie, że cały szereg przyczyn powodów 
opóźnienia w realizacji terminowej tej inwestycji wynika nie po naszej stronie a po innych stronach 
różnych. Począwszy od pogody, od pandemii, która zawsze jest teraz bardzo modnym tematem, 
pandemia nam utrudnia, od projektanta, od geodety, który nie nie zrobił map właściwych, nie 
przesłał do dokumentacji po wykonawczej geodezyjnej . Pewnie jeszcze od urzędnika, który nie 
sprawdził od konstruktora , znaczy projektanta, który nie zmierzył w terenie jak boisko wygląda. Tak 
że tych przyczyn jest cały szereg i teraz mam pytanie. Gmina może w tym przypadku najmniej 
zawiniła. Czy jakieś sankcje będą wyciągnięte? Czy są próby wyciągnięcia sankcji w stosunku do 
tychże osób chociażby niektórych , czy podmiotów, które spowodowały opóźnienia. To jest pierwszy 
temat. Drugi temat jakieś dopłaty, teraz na ostatniej komisji było którejś, Pan burmistrz powiedział o 
dopłatach za ocieplanie tych kanałów nadmuchowych. To chyba w projekcie było od samego 
początku to powinna być i taka pozycja w kosztorysie wykonawczym. A tak inna sprawa, że to 
ocieplenie jest wykonane już tylko jest bardzo cienkie , może niewłaściwie, może w projekcie go nie 
było, inwestor tylko na własną rękę zrobił coś co niekoniecznie musi być zgodnie z arkanami 
technicznymi i oczekiwaniami technicznymi i jeszcze jeżeli mogę kilka słów na temat samego 
projektu. Jest tam cały szereg niedoskonałości . Chociażby lokalizacja tej stacji nadmuchowej, tak. 
Ona właściwie nie pracuje tak głośno a nawet sąsiedzi mówią , że głośniej było na boiskach jak 
dzieciaki grały niż jak ta stacja się włącza i nadmuchu je sobie powietrze. Także celowym było według 
mnie, przestawić ją tam gdzie jest od strony osiedla i tam by był kompleks i szatnie i wejście i 
nadmuch można było. Poza tym ta stacja, która w tej chwili stoi nie ma zadaszenia, są kontenerki 
postawione bez zadaszenia. Funkcjonalność i odległość między stacją a załóżmy tablicą rozdzielczą 
jest taka, że jak trochę solidnej konstrukcji będzie konserwator czy elektryk to będzie miał trudności 
z bezpiecznym wyjęciem bezpieczników, czy odkręcenie bezpieczników. Kolejna jakaś stacja automat 
regulacji automatycznej pod płotem zlokalizowana. Na początku przy parkingu są dmuchawy 



ustawione i rury, które żeby je zmontować to trzeba rozpruć bieżnie, dół wykopać, bieżnie rozpruć, 
wsadzić rury. Nie wiadomo jak tam zaizolowane są i później dopiero to z powrotem i renowacje 
bieżni ja zgłaszałem na komisji , że ta renowacja według mnie nie jest właściwa. Trzeba zrobić 
odwierty i dokumentację techniczną jaki przekrój , Pani Cłapińska radna chyba się wracała do 
inwestycji o przekroje bieżni , jakiej grubości, jakie warstwy, jakie struktury. Tak do tego jeszcze nie 
mamy ciągle. A tam według mnie jest nie do końca jak bez nosa, bez dokumentacji, na czuj, nazwijmy 
to. N ie to z arkanami sztuki technicznej wykonane i to właściwie tak z grubsza wszystko. Dziękuję 
bardzo za uwagę.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Panu radnemu. Pan burmistrz Bohdziewicz odpowie na wszystkie pytania Pani Cłapińskiej, 
Panu Serzysko. Natomiast teraz poproszę Pana Przewodniczącego Krzysztof Wawer.  
Kolejny mówca 
Szanowni Państwo chciałbym zabrać trochę głosu jeszcze na koniec. Przepraszam, że już późno, ale 
chciałbym powiedzieć o dwóch sprawach. To znaczy pierwsza sprawa do Pana burmistrza. Takie 
zapytanie kiedy ten zakład energetyczny usunie tą linię pod budowę świetlicy w Dziekanowie 
Leśnym? To jest pierwsze moje pytanie. Drugie to mam taką prośbę do tych wszystkich radnych, 
gdzie tu Pan Tomasz Dąbrowski radny powiedział o tych spotkaniach. Jestem oczywiście za, zawsze 
byłem i będę próbował może zachęcić wszystkich kto zgłosi j akiś taki akces do współpracy, żeby po 
prostu współdziałać. Myślę, że tutaj będziemy mogli się spotykać. Jeśli ktoś w trybie stacjonarnym 
albo online , ale no nieraz są takie rzeczy, że można się spotkać właśnie w trybie stacjonarnym i sobie 
porozmawiać , powiedzieć i tak samo podjąć jakieś tutaj działania w stosunku do inwestycji, do 
zadań , do budżetu. I na pewno będę chciał to zrobić przy pomocy Pani Przewodniczącej. Na pewno 
taką listę będę chciał sporządzić.  
Kolejny mówca 
Zapraszam wszystkich chętnych na te spotkania. Na pewno będę uczestniczył tutaj z Panem 
burmistrz i z Panami burmistrzami. T akże, żebyśmy mogli się spotykać. Tym bardziej, żeby było 
przed sesjami omawiane te, nie tylko na komisjach, ale w takim gronie gdzie chcemy po prostu 
porozmawiać. Więc zapraszam. Jestem chętny i otwarty. Następna sprawa chciałbym powiedzieć 
Państwu, że taką mam prośbę. Ja złożyłem ten wniosek nie na darmo prawda. Odnośnie taki 
formalny w czasie bo czas trwania posiedzeń, sesji Rady Miejskiej nie na czas dłuższy niż do 22.00, 
dlaczego. Byłem w urzędzie, byłem u Pani kierownik referatu. To była taka prośba bo zgodnie z 
ustawą z dnia 26 czerwca 1974 r. Kodeks Pracy mówi, że przeciętny tygodniowy czas pracy 
urzędnika, nie dotyczy to burmistrza załóżmy czy radcy prawnego, łącznie z godzinami 
nadliczbowymi nie może przekraczać 48 godzin przyjęte w okresie rozliczeniowym. To jest jedno i 
minimalny, dobowy odpoczynek od pracy pracownikowi przysługuje w każdej dobie, prawo co 
najmniej 11 godzin, nieprzerwanego odpoczynku. Więc Szanowni Państwo radni. Ja bym chciał , 
żebyście po prostu się na tym zastanowili bo kiedyś urząd nam odmówi prawda uczestniczenia tych 
pracowników z urzędu . Nie będzie chyba, że ktoś radny będzie później zastępował bo do 21.00 w 
sumie mogą pracować i tak godzinę załóżmy. Rozmawiałem, że ta godzina to nie byłaby taką 
przeszkodą , ale naprawdę chciałbym , żebyśmy po prostu się ustosunkow ali do tego i do 22.00 
obradowali, jeśli będzie uchwał to można zrobić tą sesję wcześniej. To Pani Przewodnicząca już 
wtedy by mogła prawda tu tym czasem tymczasem dysponować i zrobić załóżmy nie od 16.00 czy od 
15.00 , jeśli będzie dużo uchwał , ale myślę, że jak będą te spotkania nasze, jak będą komisję to my 
myślę, że w takim czasie możemy się z powodzeniem udoskonalać i wyrobi nad każdą uchwałą 
zagłosować bo tak jak tutaj było nawet nie dzisiaj , że no nie każdy jest na tej Komisji Budżetowej. A 
później się mówi o tym czy o tamtym. Być może, że późno nieraz dostajemy . Postaramy się, żeby to 
nawet jak późno się dostaje, żeby po prostu się spotkać i sobie to wytłumaczyć i już prawda nie 
wnioskować na sesji tylko już przejmować tylko te uchwały. Bardzo proszę o takie rozpatrzenie 
jeszcze raz tego wniosku, żeby te sesje były do 22.00, dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Pan burmistrz Witold Gawda.  



Kolejny mówca 
Postaram się w telegraficznym skrócie. Po pierwsze takie krótkie ad vocem. Nigdy bym sobie nie 
pozwolił na sformułowanie , że i tak zrobimy swoje. To zostało absolutnie źle zrozumiane. Mówiłem, 
że gmina i tak będzie zmuszona na koniec tego, ile byśmy nie powiedzieli i nie ponarzekali na to, że 
koszty czegoś są zbyt wysokie to i tak na końcu musimy pójść na rynek i tak na końcu musimy 
zaakceptować najtańszą z ofert, którą dostaniemy. Więc taka była moja intencja i bardzo bym prosił, 
żeby nie wkładać w moje usta innej wypowiedzi. Jeżeli chodzi o liceum . To na ten temat zamiaru 
przejęcia liceum mówiłem wielokrotnie, kilkakrotnie na Komisji Społecznej. Wydaje mi się, że także 
na forum Rady Oświatowej o tym była kiedyś mowa . To te negocjacje, które prowadziliśmy moim 
zdaniem nie da się tego przeprowadzić w sposób super demokratyczny czy jakiś taki z udziałem 
szeroki ej reprezentacji. To muszą być , to musi być fachowa procedura z udziałem osób 
odpowiedzialnych za poszczególne działy. Ważnym elementem tych negocjacji, powodów, dla 
którego były one, było ważne, żeby je teraz przeprowadzić był fakt, że potrzebujemy działki dla 
szkoły w Łomiankach Dolnych i to jest część tego porozumienia i o tym z przyjemnością Państwu w 
najbliższym czasie poopowiadam, dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Zakładałam , że Pan burmistrz Bohdziewicza odpowie na wszystkie pytania radnych, ale 
widzę, że tu się ustawia w kolejce. No trudno. Bardzo proszę Panie burmistrzu. Proszę również 
odpowiedzieć Pani radnej Cłapińskiej, Panu radnemu Jerzemu Serzysko i Panu radnemu Wawer.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ustawiłem się w kolejkę. Myślę, że może więcej pytań już nie będzie 
bo ze względu na późną godzinę i tak od końca ewentualnie zacznę. To co mówił też Pan 
przewodniczący Krzysztof Wawer . No tak no Panią z Biura Rady przysługuje czas wolny i mogą tutaj 
wnioski składać o odbiór godzin i to będzie trzeba tutaj usankcjonować . Więc takie są prawa 
Kodeksu Pracy i wielu innych też przepisów. Odnosząc się też króciutko to co tu Pan radny był w 
stanie wypunktować i też dziękuję za bardzo mądre słowa Pana Tomasz Dąbrowskiego. Być może to 
się kiedyś ziści to o czym mówi Pan Tomasz, Pan radny Tomasz Dąbrowski , ale to właśnie pokazuje 
też pewien szacunek bo ja Panie radny Marcinie Etienne nie jestem jakiś wice , to po pierwsze. Po 
drugie były takie sytuacje , że już nie będę cytował zero inwestycji w Bajkowym. Jednak tutaj widać, 
że rozmawiamy o ulicach, wodociągowaniu, pozyskujemy fundusze na Dziekanów Bajkowy i 
Dziekanów Leśny od marszałka. Zaczyna się sporo działać. Więc jest troszeczkę takich 
niesprawiedliwych ocen. Może Pan kiedyś tutaj się, że tak powiem nawróci czy zweryfikuje swoje 
podejście. To co powiedziałem, że nie będę odpowiadał. Było w sensie, że na wszystko co miałem do 
powiedzenia już powiedziałem i co bym więcej nie powiedział nie będzie miało i tak znaczenia. Pan 
Jerzy Serzysko , Pan radny. Jeżeli chodzi o sankcje to ewentualnie do projektanta bo myśmy zlecili 
zadanie profesjonalnemu podmiotowi, który się okazał profesjonalnymi dokumentami, 
uprawnieniami. Nie zleciliśmy tego zadania piekarzowi a tylko no zespołowi ludzi , pracowni i każdy 
projektant ma odpowiedzialność zawodową do 30 000 euro, tak zwane OC w Izbie Mazowieckie 
Inżynierów Okręgowych Budownictwa i to będziemy jeszcze analizować z naszym zespołem 
prawnym . Jeżeli chodzi o usytuowanie obiektów technicznych i ewentualne hałasy. No to ja 
pamiętam pismo Pani Przewodniczącej osiedla Łomianki Górne, Pani Iwony Bajek, która stwierdziła, 
że no tak zasadniczo zostało to zadanie wprowadzone do budżetu, ale nikt z jej mieszkańcami osiedla 
na ten temat nie rozmawiał. Założono, że skoro jest boisko ICDS. ICDS można robić wszystko co się 
chce. Przypominam , że lodowisko mieszkańcy zgłaszali do powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego i były dwa duże kłopoty i tutaj inwestor w poprzedniej kadencji no musiał robić wiele 
różnych zabiegów , żeby uciążliwość emisyjną i hałasową zniwelować jeszcze bardziej. Więc to jest 
sytuacja dość taka techniczna z poszanowaniem ludzi i wniosków, które do nas wpływały. Jeżeli 
chodzi o kwestie dodatkowych robót to one wynikały ze względu na zmiany projektowe, które 
toczyły się na budowie i w nadzorze autorskim projektant dokonywał stosownych zmian poprzez 
wnioski nadzoru i wnioski wykonawcy. To tak pokrótce co do realiów technicznych. Zaakceptowały 
to osoby z posiadającymi uprawnieniami w branży. Nie ma osoba takiego umocowania, osoba 



nieposiadająca uprawnień do tego, żeby to ewentualnie kwestionować. Rzecznik Odpowiedzialności 
Zawodowej ma do tego prawo. Więc jeżeli są jakiekolwiek nieprawidłowości no to tutaj kierownik 
budowy czy projektant w izbie może stracić albo mieć zawieszone uprawnienia zawodowe. Jeżeli 
chodzi o pytania, które zadawała Pani radna Magdalena Cłapińska. Tak były przekazywane 
informacje na przynajmniej dwóch komisjach w sprawie zadaszenie boiska przy ICDS. Stąd od dziś 
będę preferował tylko i wyłącznie formę pisemną albo zobaczę czy te komisję były nagrane bo no tak 
nie może być, że mówicie Państwo i poza stawiacie takie wrażenie , że nie było odpowiedzi , że nie 
było dyskusji a takie dyskusje po prostu były. Więc teraz będzie forma pisemna . Pan radny Marcin 
Etienne składa tygodniowo po 10 interpelacji, dostaje odpowiedzi w regulaminowym czasie . Więc 
jest zorientowany na bieżąco we wszystkich naszych działaniach. Drugie pytanie kiedy budowa bieżni 
bądź naprawa bieżni. Ni e wiem kiedy. Mam nadzieję, że w tym roku. Analizujemy rozwiązania 
technologiczne czy spod budową czy z naprawą konstrukcji, czy z konstrukcja, czy z naprawą bez 
konstrukcji. Na razie mam y wstępne koszty naprawy bez konstrukcji. Więc to trzeba przeanalizować. 
Sam po tej bieżni wielokrotnie biegałem, więc troszkę wiem o różnych rzeczach czy mankamentach. 
To jest do przeanalizowania i do określenia finalnych środków naprawy docelowej. Dobrze to chyba 
tyle pytań. Uwaga ogólna.. Wykonawca nie ma zakazu rozmawiania z konkretnymi radnymi. Został 
poinformowany, że najpierw jakiekolwiek ustalenia, informacje musi uzgadniać z inwestorem. Bo to 
inwestor jest władny i to inwestor podpisał umowę i jest tą stroną, w której w dialogu wykonawca 
winien najpierw się porozumieć, przede wszystkim. Gmina jest nie tylko gminą i podmiotem, który 
ma jawność i transparentność, ale też jest podmiotem gospodarczym i nie wszystkie informacje 
mogą być w trybie zdjęciowo, Facebook-owym, ujawnianie natychmiast w sposób niekontrolowany, 
nieprzemyślany. Mamy różne postępowania firm, które nie wygrały postępowań. Wydaje im się, że 
są w stanie coś uzyskać, chodząc po różnych instancjach odwoławczych, interesując swoją sprawą, 
przegrywają w różnych instancjach. No każdy ma prawo się odwołać, każdy ma prawo podać 
każdego do prokuratury. Takie są po prostu czasy czy tak jak mówił klasyk, taki jest klimat. Ja chyba 
tyle mam do powiedzienia w tych wszystkich tematach. Więcej już nie pamiętam. Bez dokumentów 
nie jestem w stanie odpowiedzieć. Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Panie burmistrzu. Radny Jerzy Serzysko w trybie ad vocem.  
Kolejny mówca 
Znaczy tak. Użył Pan zwroty Panie burmistrzu, że ktoś bez uprawnień nie ma tak jakby prawo 
kwestionować rozwiązań projektantów i osób wszystkich, którzy mają uprawnienia. Ja obserwując 
życie i inwestycje różnego rodzaju.Widzę wiele rozwiązań nieprawidłowych, które tworzą osoby z 
uprawnieniami. Można ich przytaczać w każdej dziedzinie, w zasadzie życia i zasięgu wzroku. To jest 
pierwsza sprawa. Także no jednak rozwiązania nie są. A poza tym mam prawo wyrażać swoją opinię 
na każde rozwiązanie, które dotyczy i każdy radny ma prawo wyrażać. Niezależnie od tego czy ma 
uprawnienia czy nie, na każde działanie i rozwiązanie, które dotyczy gminy a w szczególności 
urządzeń i majątku gminnego. To jest tak w skrócie. A co dialogu z inwestorem, czy wejść na teren 
budowy. Co to znaczy teren budowy. Czy jeżeli drogę się przebudowuje to jest teren budowy i nikt 
nie ma prawa wejść tam, mieszkaniec nie ma prawa wejść na budowaną drogę czy radnym tam nie 
może. To jest chyba nadinterpretacja wyłączności do informacji różnego rodzaju, dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Radny Marcin Etienne.  
Kolejny mówca 
Tak w trybie ad vocem do wypowiedzi Pana wiceburmistrza Gawdy. Jeżeli źle zrozumiałem Pana 
wypowiedź to bardzo Pana przepraszam. W kwestii ad vocem do Pana wiceburmistrza Bohdziewicza 
trzy sprawy. Ja kilkanaście interpelacji składam miesięcznie , nie tygodniowo , miesięcznie. Co można 
łatwo sprawdzić. A pytam o bardzo istotne dla mieszkańców sprawy. Jeśli nie mijacie się Państwo z 
odpowiedziami, z prawdą w odpowiedziach a bardzo często tak bywa. Można zobaczyć na przykład 
na mojej interpelacji w sprawie badania wody i jeziorka Dziekanowskiego czy też stanu wałów 
przeciwpowodziowych, które są w jednej interpelacji, w odpowiedzi na jedną interpelację uzyskuje 



odpowiedź, że to gmina nie niszczy, nie rujnuje wałów przeciwpowodziowych a ja w kolejnej 
przekazuje zdjęcia, na których widać jak na zlecenie gminy firma podcina wał powodziowy i dopiero 
przy 5 czy 6 interpelacji gmina reflektuje się i zaczyna działać coś w tym temacie i rozliczać firmę, 
której zleciła wyrównanie drogi technicznej, której nie powinna zlecać i ta firma lemieszem jedzie i 
na metr wdziela się w podstawę wału i ścina podstawę wału. Także ilość interpelacji wynika po 
pierwsze z braku informacji jakie spływają do radnych, do mieszkańców . Po drugie z bardzo dużych 
nieścisłości i z tego wynikają interpelacje. Interpelacji jest rzeczywiście kilkanaście . Są to bardzo 
ciekawe i zachęcam wszystkich do śledzenia odpowiedzi bo tam znajdziecie Państwo dużo więcej 
informacji niż dowiecie się z Biuletynu Informacji Urzędu Miejskiego lub dowiecie się z samego 
Urzędu Miejskiego od jednego wiceburmistrza , drugiego czy od Pani burmistrz. Tam jest bardzo 
dużo informacji . Zachęcam wejdźcie Państwo na BIP, kliknijcie Rada Miejska, tam jest zakładka 
interpelacje i tam bardzo dużo można się dowiedzieć . Co do kwestii poprzedniej kadencji. Mówi Pan 
0 inwestycji wodociągowej w poprzedniej kadencji. Jeszcze w poprzedniej też 0. Ja tylko chciałem 
Panu przypomnieć, że to wtedy był Pan prezesem ZWIK. To jakby do siebie, w siebie Pan bije, uderza 
a później po Panu przejął Pan prezes Czajkowski. Więc Ci sami ludzie, którzy w tej chwili są , którzy 
krytykują poprzednie władze oni prowadzili te inwestycje. Więc jakby bicie się w piersi i nie mówcie 
tak no nie zrobiliśmy tego, było 0 inwestycji w Dziekanowie Bajkowym . Czy były jakieś 
nieprawidłowości, nie wiemy. Audyt został przeprowadzony. Nic nie wynika z tego audytu. 
Wydaliśmy no pytam w kolejnej interpelacji też, właściwie we wniosku o dostęp do Informacji 
Publicznej, ile wydaliśmy pieniędzy na wykonanie audytu, ale generalnie z wypowiedzi Państwa 
wynika, że audyt nie wykazał żadnych nieprawidłowości. Więc nie można w tej chwili się zasłaniać 
projekt ami nierealizowanymi , które wylatują z szafy, za które się zapłaciło czy też brakiem realizacji 
i brakiem działania w konkretnych obszarach. Tutaj w gminie. Trzecia sprawa, sprawa co do rozmów 
z wykonawcami, odcinania informacji. Nie chodzi o uzgodnienia . Radni jak idą gdzieś na plac budowy 
to nie, ani nie starają się naciskać ani zmieniać, tym bardziej zmieniać uzgodnień, które wynikają i z 
dokumentów i podpisanej umowy. Radni czujnym okiem gospodarza po prostu przyglądają się czy 
inwestycja idzie czy nie należałoby na przykład czegoś podpowiedzieć, czy nie należałoby tak jak 
bardzo się cieszę, że kolega radny Jerzy Serzysko uczestniczy razem z radną Cłapińską, która nie musi 
się na technicznych znać a radny Serzysko wyłapuje pewne rzeczy, wspaniale wyłapuje pewne rzeczy 
i urząd powinien się cieszyć bo doglądamy tych inwestycji. My nie chcemy nic storpedować , nie 
chcemy nic zmieniać. Tak jak mówię w tej chwili ani w przebiegu tych inwestycji ani w tym bardziej w 
jakiś sprawach, które zostały ustalone z urzędem. Także traktujcie Państwo, traktujcie Państwo 
urzędnicy to, że podchodzimy do sprawy z troską. Moglibyśmy w tym czasie siedzieć w domu, nic nie 
robić, dłubać palcem w nosie, nie interesować się a później jak wyjdzie to wyjdzie to ten urząd się 
walnie pał ą w łeb. Chcemy tego uniknąć. Chcemy na bieżąco wyjaśniać i sygnalizować Wam. Jeżeli 
coś jest do poprawy to sygnalizować Wam, że no naszym zdaniem tutaj coś można byłoby lepiej 
zrobić. A Wy powinniście reagować albo tłumaczyć nam nie macie racji, tutaj wszystko jest albo jest 
to zaplanowane w dalszym etapie danej inwestycji. Także więcej zaufania do nas. My nie jesteśmy Ci 
źli, którzy tylko czyhają na to aż wy się potknięcie. Dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca nie słychać.  
Kolejny mówca 
Mikrofon wyłączony Pani Przewodnicząca.  
Kolejny mówca 
Dziękuję Panie radny Marcinie Etienne. Apeluje tylko do Państwa, że jest już godzina 22.30 i już 
wszyscy jesteście Państwo zmęczeni. Więc swoje wypowiedzi prosiłabym skracać do minimum . 
Bardzo proszę P an burmistrz B ohdziewicz ad vocem.  
Kolejny mówca 
Ja tylko króciutko do Pana Marcina Etienne. J uż nie będę mówił o kwestiach zaufania, szacunku i 
wielu różnych nadszarpniętych sytuacjach bo nie chce jakby tutaj poświęcić. Wypominał Pan tą moją 
funkcję sprzed kilku ładnych lat . Pamięta Pan kto podpisał największą umowę w naszej gminie na 



dofinansowanie na wodę i kanalizacje, czyje nazwisko widnieje w tej umowie z Narodowym 
Funduszem Ochrony Środowiska. No nie da się będąc prezesem niecałe 2 lata z wodociągować i 
skanalizować całych Łomianek bo nadal brakuje 130 km Bagatela. A mamy w mieście ponad 220 . To 
tak na marginesie przypomnienia bo widzę , że pamięć bywa ulotna, dziękuję bardzo.  
Kolejny mówca 
Pan Michał Naftyński.  
Kolejny mówca 
Ja też króciutko. Najpierw powiem odnośnie tego co radny Serzysko powiedział i tutaj 
wybrzmiewało. Proszę Państwa Arka Noego zbudowali amatorzy a Titanica wybudowali 
profesjonaliści. Więc trzeba jakby też patrzeć na pewne rzeczy, że nie tylko dyplomy i nie tylko 
uprawnienia decydują o tym czy ktoś ma coś do powiedzenia czy nie. Ja też jakby patrząc się na to 
jak urząd nas traktuje, tutaj mówiąc o pewnych komisjach. Do Pani Przewodniczącej, która 
powiedziała, że pewne rzeczy powinny być gdzieś tam dyskutowane. Tylko cały czas jak gdyby nie 
wybrzmiewa. Pewnie Janusz za chwilę będzie o tym mówił. Nie wybrzmiewa to, że my jako radni 
ustaliliśmy sobie inne miejsce w tym w porządku. My nie jesteśmy organem, które opiniuje pomysły 
urzędu. My chcemy aktywnie tworzyć te pomysły. Jeśli jesteśmy stawiani w roli, że przynosi Nam się 
worek z pomysłami wybierajcie i głosujcie, ale nie macie mieć prawa własnych pomysłów. To za 
chwilę , jest takie poczucie. Mam takie poczucie, że Nam się utrudnia tą rolę. Nam się mówi, że tego 
się nie da , że są przepisy i mnoży się różne góry przed nami, ale my przez te góry się przedrzemy. 
Następny budżet będzie już zrobiony taki, że no po prostu urząd będzie realizował nasz budżet. Tak 
jak było poprzednio. Mam poczucie, że to, że my teraz zagłosowaliśmy na ten budżet, który jest w 
tym roku i go nie zdemolowali śmy to był akt litości z naszej strony, ponieważ on absolutnie nie był 
uzgadniany z nikim. To są pomysły urzędu. Dla mnie takie sytuacje, w których urząd ma pomysł, 
realizuje go. Już nie będę tutaj pokazywał festiwalu bluesowego, który też z nikim nie był uzgadniany 
i nagle się pojawił. Jeśli takie pomysły nie będą z nami, nie będą nam sygnalizowane na poziomie 
naprawdę bardzo podstawowym to my będziemy za chwilę te pomysły odcinać i będziemy, gmina, 
urząd będzie przygotowywał jakieś rozwiązanie, będzie negocjował, będzie budował a potem radni 
powiedzą nie , raz, drugi, trzeci , 10. Nie wiem kiedy urząd się nauczy, że to my jesteśmy inwestorem. 
To my jako radni decydujemy o pieniądzach w tej gminie. My jesteśmy przedstawicielem 
mieszkańców Łomianek i to my dajemy pieniądze na to albo na coś innego. Jak gdyby no powinno się 
zabiegać o nasze zdanie. Jeśli mamy jakiś pomysł to powinno się pomagać go rozwijać. Jeśli będziemy 
się boksować to niestety zaufanie będzie prowadziło tego, że to będzie cały czas walka. Więc ja 
oczekuję, że jak pojawiają się pomysły nowe to one będą trafiały do nas na bardzo podstawowym 
poziomie, bardzo wstępnym, żebyśmy powiedzieli nie to nie jest dobry pomysł. To liceum, na 
przykład to kupmy tą działkę a nie bierzmy sobie na głowę na 10 lat tego liceum bo to liceum to jest 
głupi pomysł w Łomiankach. Może tak postąpi my, ale nie już toczą jakieś ustalenia, toczą się już 
jakieś negocjacje bez nas bo to jest po prostu dla mnie nie do pomyślenia . Dziękuję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję. Radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Ja ku zaskoczeniu wszystkich nie będę już podejmował żadnych tematów na temat tego co się dzisiaj 
działo na Radzie. Ja chciałbym skorzystać z okazji bardzo podziękować urzędowi za rozpoczęcie 
kampanii dotyczącej podatku PIT. Także na ręce burmistrzów składam gratulacje bo urzędnicy już 
pewnie śpią. Mam nadzieję, niektórzy przynajmniej. Więc pojawił się. Tak tym bardzo dziękuję, że 
jeszcze z nami wytrwali. Ja już będę kończył. O ile dobrze pamiętam do 8 stycznia pojawił się baner 
nad Warszawską. Pojawiła się w gazecie informacja o PIT. Co prawda pewnie jakbym chciał, ale nie 
chce to bym się jeszcze do czegoś przyczepił bo znowu.  
Kolejny mówca 
No najpierw podziękowania a później przyczepiania. No faktycznie.  
Kolejny mówca 
Nie skorzystano z tego, żeby z nami , żeby zapytać czy widzimy , czy można to jeszcze poprawić, ale 



zostawmy to, jest to okej. Są wymienione PIT, jest informacja w trzecim zdaniu co prawda, że trzeba 
sprawdzić , wstawić adres zamieszkania i to jest tylko to, żebyśmy płacili podatki w Łomiankach i 
mam nadzieję, że. Dobrze pamiętam połowa dochodów gminy jest z PIT-u i CIT-u? Tak, chyba tutaj 
gdzieś jest wymienione. Tak 41 i 22%. Także to jest bardzo ważne, żebyśmy to mieszkańcom mówili i 
żebyśmy naprawdę komunikowali to, żeby podali dobry adres przy rozliczeniach PIT-u. I pierwszy 
termin będą mieli niedługo przedsiębiorcy. Dlaczego zabiegam o to, żeby to było tak wcześnie bo 
wydaję mi się, że przedsiębiorcy są taką grupą, która się rozlicza deczko wcześniej niż my wszyscy i 
na nich nam też bardzo zależy. Także jeszcze raz bardzo dziękuję, że w tym roku ta akcja zaczęła się 
wcześniej. I dziękuję wszystkim Państwu za sesję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Szczęśliwie dobrnęliśmy do brzegu. Również dziękujemy Paniom z Biura Rady, które 
już piętnastą godzinę pracują. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam.  
Kolejny mówca 
Niektórzy z nas też. My też pracujemy, też nie należy zapominać, że my radni nie jesteśmy tu 
wyjątkowo. Bo my też pracujemy w ciągu dnia. Więc dla nas też jest tak samo.  
Kolejny mówca 
Ale to jest sprawowanie mandatu Panie radny.  Sprawowanie mandatu to jest co innego.  
Kolejny mówca 
Ale do 22.00 Panie radny.  
Kolejny mówca 
Dobrze proszę Państwa. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XXXIV sesję Rady Miejskiej w 
Łomiankach. Informuję, że kolejna sesja Rady Miejskiej zaplanowana jest na dzień 25 lutego 20201 r. 
Mam nadzieję, że nie do godziny 22.30. No, ale zobaczymy. Wszystkim Państwu serdecznie dziękuję 
za uwagę. Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca ja jeszcze jak gdyby jeśli mogę skorzystać zupełnie prywata. Proszę Państwa 
jestem szefem sztabu WOŚP-u, jeśli ktoś by słyszał, że jest jakieś dziecko albo ktoś chciałby się z 
Państwa zgłosić do wolontariatu, zostać wolontariuszem WOŚP-u. To serdecznie zapraszam do mnie 
osobiście. Mamy jeszcze miejsca i rejestrujemy jeszcze .  
Kolejny mówca 
A gdzie?  
Kolejny mówca 
Wolontariuszy. No gdzie rejestrujemy? O nline się rejestrujemy.  
Kolejny mówca 
Nie, gdzie do Pana mamy się zgłosić?  
Kolejny mówca 
Można na mój adres e-mailowy wysłać. J eśli ktoś ma ochotę albo przez Facebooka albo teraz można 
zostać na Zoomie i ja odpowiem na pytanie. Także zachęcam, mamy jeszcze trochę tokenów. Także 
jeśli ktoś chce się włączyć w akcję to serdecznie zapraszam.  
Kolejny mówca 
Dziękujemy bardzo za szczytny cel , też zapraszam. Dobranoc Państwu.  
Kolejny mówca 
Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Dobranoc. Dziękuję. Radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Ja ku zaskoczeniu wszystkich nie będę już podejmował żadnych tematów na temat tego co się dzisiaj 
działo na Radzie. Ja chciałbym skorzystać z okazji bardzo podziękować urzędowi za rozpoczęcie 
kampanii dotyczącej podatku PIT. Także na ręce burmistrzów składam gratulacje bo urzędnicy już 
pewnie śpią. Mam nadzieję, niektórzy przynajmniej. Więc pojawił się. Tak tym bardzo dziękuję, że 
jeszcze z nami wytrwali. Ja już będę kończył. O ile dobrze pamiętam do 8 stycznia pojawił się baner 



nad Warszawską. Pojawiła się w gazecie informacja o PIT. Co prawda pewnie jakbym chciał, ale nie 
chce to bym się jeszcze do czegoś przyczepił bo znowu.  
Kolejny mówca 
No najpierw podziękowania a później przyczepiania. No faktycznie.  
Kolejny mówca 
Nie skorzystano z tego, żeby z nami , żeby zapytać czy widzimy , czy można to jeszcze poprawić, ale 
zostawmy to, jest to okej. Są wymienione PIT, jest informacja w trzecim zdaniu co prawda, że trzeba 
sprawdzić , wstawić adres zamieszkania i to jest tylko to, żebyśmy płacili podatki w Łomiankach i 
mam nadzieję, że. Dobrze pamiętam połowa dochodów gminy jest z PIT-u i CIT-u? Tak, chyba tutaj 
gdzieś jest wymienione. Tak 41 i 22%. Także to jest bardzo ważne, żebyśmy to mieszkańcom mówili i 
żebyśmy naprawdę komunikowali to, żeby podali dobry adres przy rozliczeniach PIT-u. I pierwszy 
termin będą mieli niedługo przedsiębiorcy. Dlaczego zabiegam o to, żeby to było tak wcześnie bo 
wydaję mi się, że przedsiębiorcy są taką grupą, która się rozlicza deczko wcześniej niż my wszyscy i 
na nich nam też bardzo zależy. Także jeszcze raz bardzo dziękuję, że w tym roku ta akcja zaczęła się 
wcześniej. I dziękuję wszystkim Państwu za sesję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Szczęśliwie dobrnęliśmy do brzegu. Również dziękujemy Paniom z Biura Rady, które 
już piętnastą godzinę pracują. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam.  
Kolejny mówca 
Niektórzy z nas też. My też pracujemy, też nie należy zapominać, że my radni nie jesteśmy tu 
wyjątkowo. Bo my też pracujemy w ciągu dnia. Więc dla nas też jest tak samo.  
Kolejny mówca 
Ale to jest sprawowanie mandatu Panie radny.  Sprawowanie mandatu to jest co innego.  
Kolejny mówca 
Ale do 22.00 Panie radny.  
Kolejny mówca 
Dobrze proszę Państwa. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XXXIV sesję Rady Miejskiej w 
Łomiankach. Informuję, że kolejna sesja Rady Miejskiej zaplanowana jest na dzień 25 lutego 20201 r. 
Mam nadzieję, że nie do godziny 22.30. No, ale zobaczymy. Wszystkim Państwu serdecznie dziękuję 
za uwagę. Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca ja jeszcze jak gdyby jeśli mogę skorzystać zupełnie prywata. Proszę Państwa 
jestem szefem sztabu WOŚP-u, jeśli ktoś by słyszał, że jest jakieś dziecko albo ktoś chciałby się z 
Państwa zgłosić do wolontariatu, zostać wolontariuszem WOŚP-u. To serdecznie zapraszam do mnie 
osobiście. Mamy jeszcze miejsca i rejestrujemy jeszcze .  
Kolejny mówca 
A gdzie?  
Kolejny mówca 
Wolontariuszy. No gdzie rejestrujemy? O nline się rejestrujemy.  
Kolejny mówca 
Nie, gdzie do Pana mamy się zgłosić?  
Kolejny mówca 
Można na mój adres e-mailowy wysłać. J eśli ktoś ma ochotę albo przez Facebooka albo teraz można 
zostać na Zoomie i ja odpowiem na pytanie. Także zachęcam, mamy jeszcze trochę tokenów. Także 
jeśli ktoś chce się włączyć w akcję to serdecznie zapraszam.  
Kolejny mówca 
Dziękujemy bardzo za szczytny cel , też zapraszam. Dobranoc Państwu.  
Kolejny mówca 
Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Dobranoc. Dziękuję. Radny Janusz Skonieczny.  



Kolejny mówca 
Ja ku zaskoczeniu wszystkich nie będę już podejmował żadnych tematów na temat tego co się dzisiaj 
działo na Radzie. Ja chciałbym skorzystać z okazji bardzo podziękować urzędowi za rozpoczęcie 
kampanii dotyczącej podatku PIT. Także na ręce burmistrzów składam gratulacje bo urzędnicy już 
pewnie śpią. Mam nadzieję, niektórzy przynajmniej. Więc pojawił się. Tak tym bardzo dziękuję, że 
jeszcze z nami wytrwali. Ja już będę kończył. O ile dobrze pamiętam do 8 stycznia pojawił się baner 
nad Warszawską. Pojawiła się w gazecie informacja o PIT. Co prawda pewnie jakbym chciał, ale nie 
chce to bym się jeszcze do czegoś przyczepił bo znowu.  
Kolejny mówca 
No najpierw podziękowania a później przyczepiania. No faktycznie.  
Kolejny mówca 
Nie skorzystano z tego, żeby z nami , żeby zapytać czy widzimy , czy można to jeszcze poprawić, ale 
zostawmy to, jest to okej. Są wymienione PIT, jest informacja w trzecim zdaniu co prawda, że trzeba 
sprawdzić , wstawić adres zamieszkania i to jest tylko to, żebyśmy płacili podatki w Łomiankach i 
mam nadzieję, że. Dobrze pamiętam połowa dochodów gminy jest z PIT-u i CIT-u? Tak, chyba tutaj 
gdzieś jest wymienione. Tak 41 i 22%. Także to jest bardzo ważne, żebyśmy to mieszkańcom mówili i 
żebyśmy naprawdę komunikowali to, żeby podali dobry adres przy rozliczeniach PIT-u. I pierwszy 
termin będą mieli niedługo przedsiębiorcy. Dlaczego zabiegam o to, żeby to było tak wcześnie bo 
wydaję mi się, że przedsiębiorcy są taką grupą, która się rozlicza deczko wcześniej niż my wszyscy i 
na nich nam też bardzo zależy. Także jeszcze raz bardzo dziękuję, że w tym roku ta akcja zaczęła się 
wcześniej. I dziękuję wszystkim Państwu za sesję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Szczęśliwie dobrnęliśmy do brzegu. Również dziękujemy Paniom z Biura Rady, które 
już piętnastą godzinę pracują. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam.  
Kolejny mówca 
Niektórzy z nas też. My też pracujemy, też nie należy zapominać, że my radni nie jesteśmy tu 
wyjątkowo. Bo my też pracujemy w ciągu dnia. Więc dla nas też jest tak samo.  
Kolejny mówca 
Ale to jest sprawowanie mandatu Panie radny.  Sprawowanie mandatu to jest co innego.  
Kolejny mówca 
Ale do 22.00 Panie radny.  
Kolejny mówca 
Dobrze proszę Państwa. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XXXIV sesję Rady Miejskiej w 
Łomiankach. Informuję, że kolejna sesja Rady Miejskiej zaplanowana jest na dzień 25 lutego 20201 r. 
Mam nadzieję, że nie do godziny 22.30. No, ale zobaczymy. Wszystkim Państwu serdecznie dziękuję 
za uwagę. Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca ja jeszcze jak gdyby jeśli mogę skorzystać zupełnie prywata. Proszę Państwa 
jestem szefem sztabu WOŚP-u, jeśli ktoś by słyszał, że jest jakieś dziecko albo ktoś chciałby się z 
Państwa zgłosić do wolontariatu, zostać wolontariuszem WOŚP-u. To serdecznie zapraszam do mnie 
osobiście. Mamy jeszcze miejsca i rejestrujemy jeszcze .  
Kolejny mówca 
A gdzie?  
Kolejny mówca 
Wolontariuszy. No gdzie rejestrujemy? O nline się rejestrujemy.  
Kolejny mówca 
Nie, gdzie do Pana mamy się zgłosić?  
Kolejny mówca 
Można na mój adres e-mailowy wysłać. J eśli ktoś ma ochotę albo przez Facebooka albo teraz można 
zostać na Zoomie i ja odpowiem na pytanie. Także zachęcam, mamy jeszcze trochę tokenów. Także 
jeśli ktoś chce się włączyć w akcję to serdecznie zapraszam.  



Kolejny mówca 
Dziękujemy bardzo za szczytny cel , też zapraszam. Dobranoc Państwu.  
Kolejny mówca 
Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Dobranoc. Dziękuję. Radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Ja ku zaskoczeniu wszystkich nie będę już podejmował żadnych tematów na temat tego co się dzisiaj 
działo na Radzie. Ja chciałbym skorzystać z okazji bardzo podziękować urzędowi za rozpoczęcie 
kampanii dotyczącej podatku PIT. Także na ręce burmistrzów składam gratulacje bo urzędnicy już 
pewnie śpią. Mam nadzieję, niektórzy przynajmniej. Więc pojawił się. Tak tym bardzo dziękuję, że 
jeszcze z nami wytrwali. Ja już będę kończył. O ile dobrze pamiętam do 8 stycznia pojawił się baner 
nad Warszawską. Pojawiła się w gazecie informacja o PIT. Co prawda pewnie jakbym chciał, ale nie 
chce to bym się jeszcze do czegoś przyczepił bo znowu.  
Kolejny mówca 
No najpierw podziękowania a później przyczepiania. No faktycznie.  
Kolejny mówca 
Nie skorzystano z tego, żeby z nami , żeby zapytać czy widzimy , czy można to jeszcze poprawić, ale 
zostawmy to, jest to okej. Są wymienione PIT, jest informacja w trzecim zdaniu co prawda, że trzeba 
sprawdzić , wstawić adres zamieszkania i to jest tylko to, żebyśmy płacili podatki w Łomiankach i 
mam nadzieję, że. Dobrze pamiętam połowa dochodów gminy jest z PIT-u i CIT-u? Tak, chyba tutaj 
gdzieś jest wymienione. Tak 41 i 22%. Także to jest bardzo ważne, żebyśmy to mieszkańcom mówili i 
żebyśmy naprawdę komunikowali to, żeby podali dobry adres przy rozliczeniach PIT-u. I pierwszy 
termin będą mieli niedługo przedsiębiorcy. Dlaczego zabiegam o to, żeby to było tak wcześnie bo 
wydaję mi się, że przedsiębiorcy są taką grupą, która się rozlicza deczko wcześniej niż my wszyscy i 
na nich nam też bardzo zależy. Także jeszcze raz bardzo dziękuję, że w tym roku ta akcja zaczęła się 
wcześniej. I dziękuję wszystkim Państwu za sesję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Szczęśliwie dobrnęliśmy do brzegu. Również dziękujemy Paniom z Biura Rady, które 
już piętnastą godzinę pracują. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam.  
Kolejny mówca 
Niektórzy z nas też. My też pracujemy, też nie należy zapominać, że my radni nie jesteśmy tu 
wyjątkowo. Bo my też pracujemy w ciągu dnia. Więc dla nas też jest tak samo.  
Kolejny mówca 
Ale to jest sprawowanie mandatu Panie radny.  Sprawowanie mandatu to jest co innego.  
Kolejny mówca 
Ale do 22.00 Panie radny.  
Kolejny mówca 
Dobrze proszę Państwa. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XXXIV sesję Rady Miejskiej w 
Łomiankach. Informuję, że kolejna sesja Rady Miejskiej zaplanowana jest na dzień 25 lutego 20201 r. 
Mam nadzieję, że nie do godziny 22.30. No, ale zobaczymy. Wszystkim Państwu serdecznie dziękuję 
za uwagę. Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca ja jeszcze jak gdyby jeśli mogę skorzystać zupełnie prywata. Proszę Państwa 
jestem szefem sztabu WOŚP-u, jeśli ktoś by słyszał, że jest jakieś dziecko albo ktoś chciałby się z 
Państwa zgłosić do wolontariatu, zostać wolontariuszem WOŚP-u. To serdecznie zapraszam do mnie 
osobiście. Mamy jeszcze miejsca i rejestrujemy jeszcze .  
Kolejny mówca 
A gdzie?  
Kolejny mówca 
Wolontariuszy. No gdzie rejestrujemy? O nline się rejestrujemy.  



Kolejny mówca 
Nie, gdzie do Pana mamy się zgłosić?  
Kolejny mówca 
Można na mój adres e-mailowy wysłać. J eśli ktoś ma ochotę albo przez Facebooka albo teraz można 
zostać na Zoomie i ja odpowiem na pytanie. Także zachęcam, mamy jeszcze trochę tokenów. Także 
jeśli ktoś chce się włączyć w akcję to serdecznie zapraszam.  
Kolejny mówca 
Dziękujemy bardzo za szczytny cel , też zapraszam. Dobranoc Państwu.  
Kolejny mówca 
Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Dobranoc. Dziękuję. Radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Ja ku zaskoczeniu wszystkich nie będę już podejmował żadnych tematów na temat tego co się dzisiaj 
działo na Radzie. Ja chciałbym skorzystać z okazji bardzo podziękować urzędowi za rozpoczęcie 
kampanii dotyczącej podatku PIT. Także na ręce burmistrzów składam gratulacje bo urzędnicy już 
pewnie śpią. Mam nadzieję, niektórzy przynajmniej. Więc pojawił się. Tak tym bardzo dziękuję, że 
jeszcze z nami wytrwali. Ja już będę kończył. O ile dobrze pamiętam do 8 stycznia pojawił się baner 
nad Warszawską. Pojawiła się w gazecie informacja o PIT. Co prawda pewnie jakbym chciał, ale nie 
chce to bym się jeszcze do czegoś przyczepił bo znowu.  
Kolejny mówca 
No najpierw podziękowania a później przyczepiania. No faktycznie.  
Kolejny mówca 
Nie skorzystano z tego, żeby z nami , żeby zapytać czy widzimy , czy można to jeszcze poprawić, ale 
zostawmy to, jest to okej. Są wymienione PIT, jest informacja w trzecim zdaniu co prawda, że trzeba 
sprawdzić , wstawić adres zamieszkania i to jest tylko to, żebyśmy płacili podatki w Łomiankach i 
mam nadzieję, że. Dobrze pamiętam połowa dochodów gminy jest z PIT-u i CIT-u? Tak, chyba tutaj 
gdzieś jest wymienione. Tak 41 i 22%. Także to jest bardzo ważne, żebyśmy to mieszkańcom mówili i 
żebyśmy naprawdę komunikowali to, żeby podali dobry adres przy rozliczeniach PIT-u. I pierwszy 
termin będą mieli niedługo przedsiębiorcy. Dlaczego zabiegam o to, żeby to było tak wcześnie bo 
wydaję mi się, że przedsiębiorcy są taką grupą, która się rozlicza deczko wcześniej niż my wszyscy i 
na nich nam też bardzo zależy. Także jeszcze raz bardzo dziękuję, że w tym roku ta akcja zaczęła się 
wcześniej. I dziękuję wszystkim Państwu za sesję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Szczęśliwie dobrnęliśmy do brzegu. Również dziękujemy Paniom z Biura Rady, które 
już piętnastą godzinę pracują. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam.  
Kolejny mówca 
Niektórzy z nas też. My też pracujemy, też nie należy zapominać, że my radni nie jesteśmy tu 
wyjątkowo. Bo my też pracujemy w ciągu dnia. Więc dla nas też jest tak samo.  
Kolejny mówca 
Ale to jest sprawowanie mandatu Panie radny.  Sprawowanie mandatu to jest co innego.  
Kolejny mówca 
Ale do 22.00 Panie radny.  
Kolejny mówca 
Dobrze proszę Państwa. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XXXIV sesję Rady Miejskiej w 
Łomiankach. Informuję, że kolejna sesja Rady Miejskiej zaplanowana jest na dzień 25 lutego 20201 r. 
Mam nadzieję, że nie do godziny 22.30. No, ale zobaczymy. Wszystkim Państwu serdecznie dziękuję 
za uwagę. Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca ja jeszcze jak gdyby jeśli mogę skorzystać zupełnie prywata. Proszę Państwa 
jestem szefem sztabu WOŚP-u, jeśli ktoś by słyszał, że jest jakieś dziecko albo ktoś chciałby się z 



Państwa zgłosić do wolontariatu, zostać wolontariuszem WOŚP-u. To serdecznie zapraszam do mnie 
osobiście. Mamy jeszcze miejsca i rejestrujemy jeszcze .  
Kolejny mówca 
A gdzie?  
Kolejny mówca 
Wolontariuszy. No gdzie rejestrujemy? O nline się rejestrujemy.  
Kolejny mówca 
Nie, gdzie do Pana mamy się zgłosić?  
Kolejny mówca 
Można na mój adres e-mailowy wysłać. J eśli ktoś ma ochotę albo przez Facebooka albo teraz można 
zostać na Zoomie i ja odpowiem na pytanie. Także zachęcam, mamy jeszcze trochę tokenów. Także 
jeśli ktoś chce się włączyć w akcję to serdecznie zapraszam.  
Kolejny mówca 
Dziękujemy bardzo za szczytny cel , też zapraszam. Dobranoc Państwu.  
Kolejny mówca 
Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Dobranoc. Dziękuję. Radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Ja ku zaskoczeniu wszystkich nie będę już podejmował żadnych tematów na temat tego co się dzisiaj 
działo na Radzie. Ja chciałbym skorzystać z okazji bardzo podziękować urzędowi za rozpoczęcie 
kampanii dotyczącej podatku PIT. Także na ręce burmistrzów składam gratulacje bo urzędnicy już 
pewnie śpią. Mam nadzieję, niektórzy przynajmniej. Więc pojawił się. Tak tym bardzo dziękuję, że 
jeszcze z nami wytrwali. Ja już będę kończył. O ile dobrze pamiętam do 8 stycznia pojawił się baner 
nad Warszawską. Pojawiła się w gazecie informacja o PIT. Co prawda pewnie jakbym chciał, ale nie 
chce to bym się jeszcze do czegoś przyczepił bo znowu.  
Kolejny mówca 
No najpierw podziękowania a później przyczepiania. No faktycznie.  
Kolejny mówca 
Nie skorzystano z tego, żeby z nami , żeby zapytać czy widzimy , czy można to jeszcze poprawić, ale 
zostawmy to, jest to okej. Są wymienione PIT, jest informacja w trzecim zdaniu co prawda, że trzeba 
sprawdzić , wstawić adres zamieszkania i to jest tylko to, żebyśmy płacili podatki w Łomiankach i 
mam nadzieję, że. Dobrze pamiętam połowa dochodów gminy jest z PIT-u i CIT-u? Tak, chyba tutaj 
gdzieś jest wymienione. Tak 41 i 22%. Także to jest bardzo ważne, żebyśmy to mieszkańcom mówili i 
żebyśmy naprawdę komunikowali to, żeby podali dobry adres przy rozliczeniach PIT-u. I pierwszy 
termin będą mieli niedługo przedsiębiorcy. Dlaczego zabiegam o to, żeby to było tak wcześnie bo 
wydaję mi się, że przedsiębiorcy są taką grupą, która się rozlicza deczko wcześniej niż my wszyscy i 
na nich nam też bardzo zależy. Także jeszcze raz bardzo dziękuję, że w tym roku ta akcja zaczęła się 
wcześniej. I dziękuję wszystkim Państwu za sesję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Szczęśliwie dobrnęliśmy do brzegu. Również dziękujemy Paniom z Biura Rady, które 
już piętnastą godzinę pracują. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam.  
Kolejny mówca 
Niektórzy z nas też. My też pracujemy, też nie należy zapominać, że my radni nie jesteśmy tu 
wyjątkowo. Bo my też pracujemy w ciągu dnia. Więc dla nas też jest tak samo.  
Kolejny mówca 
Ale to jest sprawowanie mandatu Panie radny.  Sprawowanie mandatu to jest co innego.  
Kolejny mówca 
Ale do 22.00 Panie radny.  
Kolejny mówca 
Dobrze proszę Państwa. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XXXIV sesję Rady Miejskiej w 



Łomiankach. Informuję, że kolejna sesja Rady Miejskiej zaplanowana jest na dzień 25 lutego 20201 r. 
Mam nadzieję, że nie do godziny 22.30. No, ale zobaczymy. Wszystkim Państwu serdecznie dziękuję 
za uwagę. Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca ja jeszcze jak gdyby jeśli mogę skorzystać zupełnie prywata. Proszę Państwa 
jestem szefem sztabu WOŚP-u, jeśli ktoś by słyszał, że jest jakieś dziecko albo ktoś chciałby się z 
Państwa zgłosić do wolontariatu, zostać wolontariuszem WOŚP-u. To serdecznie zapraszam do mnie 
osobiście. Mamy jeszcze miejsca i rejestrujemy jeszcze .  
Kolejny mówca 
A gdzie?  
Kolejny mówca 
Wolontariuszy. No gdzie rejestrujemy? O nline się rejestrujemy.  
Kolejny mówca 
Nie, gdzie do Pana mamy się zgłosić?  
Kolejny mówca 
Można na mój adres e-mailowy wysłać. J eśli ktoś ma ochotę albo przez Facebooka albo teraz można 
zostać na Zoomie i ja odpowiem na pytanie. Także zachęcam, mamy jeszcze trochę tokenów. Także 
jeśli ktoś chce się włączyć w akcję to serdecznie zapraszam.  
Kolejny mówca 
Dziękujemy bardzo za szczytny cel , też zapraszam. Dobranoc Państwu.  
Kolejny mówca 
Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Dobranoc. Dziękuję. Radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Ja ku zaskoczeniu wszystkich nie będę już podejmował żadnych tematów na temat tego co się dzisiaj 
działo na Radzie. Ja chciałbym skorzystać z okazji bardzo podziękować urzędowi za rozpoczęcie 
kampanii dotyczącej podatku PIT. Także na ręce burmistrzów składam gratulacje bo urzędnicy już 
pewnie śpią. Mam nadzieję, niektórzy przynajmniej. Więc pojawił się. Tak tym bardzo dziękuję, że 
jeszcze z nami wytrwali. Ja już będę kończył. O ile dobrze pamiętam do 8 stycznia pojawił się baner 
nad Warszawską. Pojawiła się w gazecie informacja o PIT. Co prawda pewnie jakbym chciał, ale nie 
chce to bym się jeszcze do czegoś przyczepił bo znowu.  
Kolejny mówca 
No najpierw podziękowania a później przyczepiania. No faktycznie.  
Kolejny mówca 
Nie skorzystano z tego, żeby z nami , żeby zapytać czy widzimy , czy można to jeszcze poprawić, ale 
zostawmy to, jest to okej. Są wymienione PIT, jest informacja w trzecim zdaniu co prawda, że trzeba 
sprawdzić , wstawić adres zamieszkania i to jest tylko to, żebyśmy płacili podatki w Łomiankach i 
mam nadzieję, że. Dobrze pamiętam połowa dochodów gminy jest z PIT-u i CIT-u? Tak, chyba tutaj 
gdzieś jest wymienione. Tak 41 i 22%. Także to jest bardzo ważne, żebyśmy to mieszkańcom mówili i 
żebyśmy naprawdę komunikowali to, żeby podali dobry adres przy rozliczeniach PIT-u. I pierwszy 
termin będą mieli niedługo przedsiębiorcy. Dlaczego zabiegam o to, żeby to było tak wcześnie bo 
wydaję mi się, że przedsiębiorcy są taką grupą, która się rozlicza deczko wcześniej niż my wszyscy i 
na nich nam też bardzo zależy. Także jeszcze raz bardzo dziękuję, że w tym roku ta akcja zaczęła się 
wcześniej. I dziękuję wszystkim Państwu za sesję.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Szczęśliwie dobrnęliśmy do brzegu. Również dziękujemy Paniom z Biura Rady, które 
już piętnastą godzinę pracują. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam.  
Kolejny mówca 
Niektórzy z nas też. My też pracujemy, też nie należy zapominać, że my radni nie jesteśmy tu 
wyjątkowo. Bo my też pracujemy w ciągu dnia. Więc dla nas też jest tak samo.  



Kolejny mówca 
Ale to jest sprawowanie mandatu Panie radny.  Sprawowanie mandatu to jest co innego.  
Kolejny mówca 
Ale do 22.00 Panie radny.  
Kolejny mówca 
Dobrze proszę Państwa. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XXXIV sesję Rady Miejskiej w 
Łomiankach. Informuję, że kolejna sesja Rady Miejskiej zaplanowana jest na dzień 25 lutego 20201 r. 
Mam nadzieję, że nie do godziny 22.30. No, ale zobaczymy. Wszystkim Państwu serdecznie dziękuję 
za uwagę. Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca ja jeszcze jak gdyby jeśli mogę skorzystać zupełnie prywata. Proszę Państwa 
jestem szefem sztabu WOŚP-u, jeśli ktoś by słyszał, że jest jakieś dziecko albo ktoś chciałby się z 
Państwa zgłosić do wolontariatu, zostać wolontariuszem WOŚP-u. To serdecznie zapraszam do mnie 
osobiście. Mamy jeszcze miejsca i rejestrujemy jeszcze .  
Kolejny mówca 
A gdzie?  
Kolejny mówca 
Wolontariuszy. No gdzie rejestrujemy? O nline się rejestrujemy.  
Kolejny mówca 
Nie, gdzie do Pana mamy się zgłosić?  
Kolejny mówca 
Można na mój adres e-mailowy wysłać. J eśli ktoś ma ochotę albo przez Facebooka albo teraz można 
zostać na Zoomie i ja odpowiem na pytanie. Także zachęcam, mamy jeszcze trochę tokenów. Także 
jeśli ktoś chce się włączyć w akcję to serdecznie zapraszam.  
Kolejny mówca 
Dziękujemy bardzo za szczytny cel , też zapraszam. Dobranoc Państwu.  
Kolejny mówca 
Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Dobranoc. Dziękuję. Radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Ja ku zaskoczeniu wszystkich nie będę już podejmował żadnych tematów na temat tego co się dzisiaj 
działo na Radzie. Ja chciałbym skorzystać z okazji bardzo podziękować urzędowi za rozpoczęcie 
kampanii dotyczącej podatku PIT. Także na ręce burmistrzów składam gratulacje bo urzędnicy już 
pewnie śpią. Mam nadzieję, niektórzy przynajmniej. Więc pojawił się. Tak tym bardzo dziękuję, że 
jeszcze z nami wytrwali. Ja już będę kończył. O ile dobrze pamiętam do 8 stycznia pojawił się baner 
nad Warszawską. Pojawiła się w gazecie informacja o PIT. Co prawda pewnie jakbym chciał, ale nie 
chce to bym się jeszcze do czegoś przyczepił bo znowu.  
Kolejny mówca 
No najpierw podziękowania a później przyczepiania. No faktycznie.  
Kolejny mówca 
Nie skorzystano z tego, żeby z nami , żeby zapytać czy widzimy , czy można to jeszcze poprawić, ale 
zostawmy to, jest to okej. Są wymienione PIT, jest informacja w trzecim zdaniu co prawda, że trzeba 
sprawdzić , wstawić adres zamieszkania i to jest tylko to, żebyśmy płacili podatki w Łomiankach i 
mam nadzieję, że. Dobrze pamiętam połowa dochodów gminy jest z PIT-u i CIT-u? Tak, chyba tutaj 
gdzieś jest wymienione. Tak 41 i 22%. Także to jest bardzo ważne, żebyśmy to mieszkańcom mówili i 
żebyśmy naprawdę komunikowali to, żeby podali dobry adres przy rozliczeniach PIT-u. I pierwszy 
termin będą mieli niedługo przedsiębiorcy. Dlaczego zabiegam o to, żeby to było tak wcześnie bo 
wydaję mi się, że przedsiębiorcy są taką grupą, która się rozlicza deczko wcześniej niż my wszyscy i 
na nich nam też bardzo zależy. Także jeszcze raz bardzo dziękuję, że w tym roku ta akcja zaczęła się 
wcześniej. I dziękuję wszystkim Państwu za sesję.  



Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Szczęśliwie dobrnęliśmy do brzegu. Również dziękujemy Paniom z Biura Rady, które 
już piętnastą godzinę pracują. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam.  
Kolejny mówca 
Niektórzy z nas też. My też pracujemy, też nie należy zapominać, że my radni nie jesteśmy tu 
wyjątkowo. Bo my też pracujemy w ciągu dnia. Więc dla nas też jest tak samo.  
Kolejny mówca 
Ale to jest sprawowanie mandatu Panie radny.  Sprawowanie mandatu to jest co innego.  
Kolejny mówca 
Ale do 22.00 Panie radny.  
Kolejny mówca 
Dobrze proszę Państwa. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XXXIV sesję Rady Miejskiej w 
Łomiankach. Informuję, że kolejna sesja Rady Miejskiej zaplanowana jest na dzień 25 lutego 20201 r. 
Mam nadzieję, że nie do godziny 22.30. No, ale zobaczymy. Wszystkim Państwu serdecznie dziękuję 
za uwagę. Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Pani Przewodnicząca ja jeszcze jak gdyby jeśli mogę skorzystać zupełnie prywata. Proszę Państwa 
jestem szefem sztabu WOŚP-u, jeśli ktoś by słyszał, że jest jakieś dziecko albo ktoś chciałby się z 
Państwa zgłosić do wolontariatu, zostać wolontariuszem WOŚP-u. To serdecznie zapraszam do mnie 
osobiście. Mamy jeszcze miejsca i rejestrujemy jeszcze .  
Kolejny mówca 
A gdzie?  
Kolejny mówca 
Wolontariuszy. No gdzie rejestrujemy? O nline się rejestrujemy.  
Kolejny mówca 
Nie, gdzie do Pana mamy się zgłosić?  
Kolejny mówca 
Można na mój adres e-mailowy wysłać. J eśli ktoś ma ochotę albo przez Facebooka albo teraz można 
zostać na Zoomie i ja odpowiem na pytanie. Także zachęcam, mamy jeszcze trochę tokenów. Także 
jeśli ktoś chce się włączyć w akcję to serdecznie zapraszam.  
Kolejny mówca 
Dziękujemy bardzo za szczytny cel , też zapraszam. Dobranoc Państwu.  
Kolejny mówca 
Dobranoc.  
Kolejny mówca 
Dziękuję bardzo. Dobranoc. Dziękuję. Radny Janusz Skonieczny.  
Kolejny mówca 
Ja ku zaskoczeniu wszystkich nie będę już podejmował żadnych tematów na temat tego co się dzisiaj 
działo na Radzie. Ja chciałbym skorzystać z okazji bardzo podziękować urzędowi za rozpoczęcie 
kampanii dotyczącej podatku PIT. Także na ręce burmistrzów składam gratulacje bo urzędnicy już 
pewnie śpią. Mam nadzieję, niektórzy przynajmniej. Więc pojawił się. Tak tym bardzo dziękuję, że 
jeszcze z nami wytrwali. Ja już będę kończył. O ile dobrze pamiętam do 8 stycznia pojawił się baner 
nad Warszawską. Pojawiła się w gazecie informacja o PIT. Co prawda pewnie jakbym chciał, ale nie 
chce to bym się jeszcze do czegoś przyczepił bo znowu.  
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